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روزنامه

شهردار قم با بيان اينكه قم پايتخت جهان تشيع است و شهري بين المللي است گفت: ايجاد 
زيرساخت هاي لازم و حل معضلات شهر قم نيازمند عزمي ملي است.

دكتر سقائيان نژاد در جلسه پيگيري مصوبات سفر مقام معظم رهبري كه در حضور شمعي نماينده ولي 
فقيه و معاونان استانداري قم برگزار شد، بافت فرسوده گسترده شهري، خطر ريزگردها و مشكلات زيست 
محيطي، سكونتگاه هاي غير رسمي و پائين بودن سرانه فضاي سبز را از مهم ترين معضلات پيش روي شهر 

قم عنوان كرد.
وي با تاكيد بر افزايش ميزان بودجه در نظر گرفته شده توسط دفتر مقام معظم رهبري در رابطه با ساماندهي بافت 

فرسوده شهر گفت: كيفيت زندگي در اين مناطق بسيار نازل است و مديريت شهري در صدد است تا با حمايت هاي 
دفتر معظم له و با همكاري نهادهاي استاني اين معضل بزرگ شهري را مرتفع سازد.

شهردار قم در ادامه مشكل ورودي هاي شهر و همچنين مسائل زيست محيطي را مورد توجه قرار داد و ابراز داشت: اگر 
به اين موضوع توجه كافي مبذول نگردد ريزگردها تا چند سال آينده مشكلات شديدي را براي شهر قم به وجود مي آورد.

دكتر سقائيان نژاد افزايش سرانه فضاي سبز را از ديگر موضوعات مهم در شهر قم عنوان كرد و اظهار داشت: با 
توجه به اينكه سرانه فضاي سبز شهر قم نسبت به استاندارها بسيار پائين است، ايجاد كمربند سبز شهر را بايد در 

اولويت امور شهري قرار دهيم...

در جلسه پيگيری مصوبات سفر مقام معظم رهبری به قم مطرح شد:

هشدار شهردار قم در خصوص معضل ریزگردها
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باج ندادیم
ظريف و صالحی برای اقناع نمايندگان مجلس درباره توافق هسته ای چه گفتند؟

فروپاشی طرح صهيونيستی امنيتی سازی ايران در مذاکرات
 اطلاعات مهم امنيتی کشور در دسترس بيگانگان قرار نمی گيرد 

۳۰ روزه می توانيم از تعهداتمان برگرديم/ بازگشت تحريم ها ۶۰ روز زمان می برد
همه تحريم های شورای امنيت و اتحاديه اروپا يكجا لغو خواهد شد

مُهر غنی سازی شورای امنيت بر غنی سازی در ايران

کلمه »تعليق« در هيچ جای برجام نيامده است
کسی در برنامه تسليحاتی ايران حق دخالت ندارد 

قطعنامه 22۳1 هيچ سازوکار تنبيهی ندارد 

تقديم برنامه جامع اقدام مشترک به مجلس

گشايش ها و محدوديت های قطعنامه 22۳1خروج از تونل فصل هفتم
يادداشت: حسن بهشتی پورسرمقاله: حسن بختياری زاده 

امتياز بهره برداری از دو سازه بيلبورد به ابعاد 8*4 را به 

مدت سه سال  از طريق برگزاری مزايده به بخش خصوصی 

واگذار نمايد.

لذا از کليه کانون های تبليغاتی واجد شرايط دعوت به 

عمل می آيد از تاريخ نشر آگهی نوبت دوم به مدت 1۰ روز 

جهت دريافت اسناد و ارائه پيشنهادات به سازمان زيباسازی 

شهرداری قم واقع در خيابان شهيد طالقانی )آذر(، کوچه 

شماره 25، ساختمان زيباسازی، واحد حقوقی مراجعه و يا 

جهت دريافت اطلاعات بيشتر با شماره تلفن ۳77229۰۰ 

تماس حاصل فرمائيد. 

ضمنا سازمان در رد يا قبول هر يک از پيشنهادات مختار 

بوده و هزينه آگهی و کارشناسی بر عهده برنده مزايده 

خواهد بود. 

سازمان زیباسازی شهرداری قم

روابط عمومی سازمان زیباسازی شهرداری قم

آگهی تجدید مزایده )نوبت دوم(

امتياز بهره برداری از امتياز بهره برداری از سازه های استند 

ديواری سطح شهر به مدت دو سال  از طريق برگزاری مزايده 

به بخش خصوصی واگذار نمايد.

لذا از کليه کانون های تبليغاتی واجد شرايط دعوت به 

عمل می آيد از تاريخ نشر آگهی نوبت دوم به مدت 1۰ روز 

جهت دريافت اسناد و ارائه پيشنهادات به سازمان زيباسازی 

شهرداری قم واقع در خيابان شهيد طالقانی )آذر(، کوچه 

شماره 25، ساختمان زيباسازی، واحد حقوقی مراجعه و يا 

جهت دريافت اطلاعات بيشتر با شماره تلفن ۳77229۰۰ 

تماس حاصل فرمائيد. 

ضمنا سازمان در رد يا قبول هر يک از پيشنهادات مختار 

بوده و هزينه آگهی و کارشناسی بر عهده برنده مزايده 

خواهد بود. 

سازمان زیباسازی شهرداری قم

روابط عمومی سازمان زیباسازی شهرداری قم

آگهی مزایده )نوبت اول(
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استان  اجتماعی  تامين  مديرکل 
بگير  مستمری  هزار   ۳7 گفت:  قم 
زير پوشش سازمان تامين اجتماعی 
هستند که بايد به موقع حقوق ايشان 

پرداخت شود.
سيد مجتبی موسوی، با اشاره به بحث 
مديريت كارآمد در نهادهای گوناگون به ويژه 
سازمان تامين اجتماعی بيان كرد: شناخت 
فرهنگ، آداب، رسوم و شرايط محيطی يكی 
از شرايط مديريتی است كه در اين نهاد 

وجود دارد.
وی با تبيين ضرورت اين شناخت ها بيان 
كرد: برای رسيدن به اين شناخت ها بايد يک 
نيروی ورزيده تربيت شود تا بتواند به خوبی 

از عهده وظايفی كه به آن واگذار می شود 
بر بيايد. مديركل تامين اجتماعی استان 
قم با تاكيد براينكه سازمان تامين اجتماعی 
مخاطبان خاص خود را دارد، گفت: به همين 
دليل بايد انتصابات به گونه ای انجام شود كه 
شخص بتواند از عهده وظايف خود به خوبی 
بر بيايد شايد برخی انتصابات نابه جا موجب 
شود آن مدير نتواند در جايگاه واقعی خود 

قرار بگيرد.
وی با تاكيد براينكه مديری موفق است 
به صورت سلسله  پايين ترين رتبه  از  كه 
مراتبی بالا بيايد، تصريح كرد: با توجه به 
سازمانی  اجتماعی،  تامين  سازمان  اينكه 
تخصصی برشمرده می شود و به نوعی با 

جوامع كارفرمايی، كارگری و مستمری بيمه 
بازنشتگان تعامل دارد، بايد شخصی با درايت 
و با توانمندی بالا به اين امور رسيدگی كند.

به وسعت  توجه  با  داد:  ادامه  موسوی 
سه حوزه بسيار وسيعی كه در اين نهاد با 
طيف مخاطبان گوناگون دارد، مديريت در 
اين نهاد توانمندی و تدبر می خواهد تا بتواند 
حساسيت ها را در اين زمينه پاسخگو باشد.

وی اضافه كرد: اگر مديری در سازمان 
تامين اجتماعی شناختی از شرايط محيطی 
و فرهنگ و آداب و رسوم نداشته باشد ضربه 

جدی به اين سازمان وارد می شود.
مديركل تامين اجتماعی استان قم با 
بيان اينكه تامين اجتماعی، سازمانی تعهدی 

است و درآمد هزينه نيست، گفت: بنابراين 
نمی توانيم بگوييم به اندازه ای در آمد داريم 
كه بايد به تعهدات عمل كنيم و ما در برابر 
اينكه  بر  تاكيد  با  وی  داريم.  تعهد  مردم 
سازمان تامين اجتماعی برای انجام تعهدات 
خود به مردم برنامه ريزی دارد تصريح كرد: 
هنر ما اين است كه با چه اندوخته ای چقدر 

پرداختی داشته باشيم.
هزار   37 كرد:  خاطرنشان  موسوی 
مستمری بگير زير پوشش سازمان تامين 
اجتماعی هستند كه بايد به موقع حقوق 
ايشان پرداخت شود و ما نمی توانيم مانند 
حقوق  پرداخت  ادارات  و  كارخانجات 

مستمری بگيران را عقب بياندازيم.

مديرکل تامين اجتماعی استان:

۳7 هزار مستمری بگير در قم زير پوشش تامين اجتماعی هستند
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اخبار
آيت الله حسينی بوشهری:

حوزه جای بطالت و تنبلی نيست
مدير حوزه های علميه کشور گفت: حوزه جای بطالت، کسالت،  تنبلی و 

بی حالی نيست. 

 آيت الله سيدهاشم حسينی بوشهری ديروز سه شنبه در افتتاحيه اولين اردوی مكالمه 
عربی حوزه علميه قم كه در مدرسه علميه امام محمد باقر)ع( برگزار شد، پرورش طلاب 
مهذب، نويسنده، محقق و پژوهشگر را مهم ترين فلسفه ايجاد حوزه های علميه عنوان كرد.

وی اضافه كرد: طلاب علوم دينی بايد سطح دانش خود را افزايش دهند، چون حوزه 
علميه جای بطالت، كسالت،  تنبلی و بی حالی نيست.

اين عضو خبرگان رهبری، رشد اخلاقی و تربيتی را از ديگر رسالت های حوزه علميه 
برشمرد و تاكيد كرد كه علم و اخلاق بايد در كنار هم باشند تا كار طلاب علوم دينی 

سودمند واقع شود.
آيت الله حسينی بوشهری در بخش ديگری از سخنان خود با بيان روايتی از امام 
محمدباقر عليه السلام در مورد اهميت و جايگاه عالمان دينی، به تشريح ۵ نكته طلايی در 

موفقيت طلاب و عالمان دينی پرداخت.
تسلط به زبان ضرورت امروز حوزه 

به اعتقاد وی، مفيد و تاثيرگذار بودن از نظر علمی، توجه جدی به رشد و ارتقای بعد 
اخلاقی و تربيتی، زمان شناسی، مغتنم دانستن زمان و فرصت ها و تبليغ در كنار تحصيل 

از كليدهای موفقيت طلاب محسوب می شود.
مدير حوزه های علميه كشور اضافه كرد: طلابی كه در دوران تحصيل، نه منبری رفته 
باشند و نه با مردم مواجه و انس داشته باشند، علم آموزی آنها هيچ سودی برای ديگران 

نخواهد داشت.
آيت الله حسينی بوشهری در بخش ديگری از سخنان خود تسلط به زبان های خارجی 
را از ملزومات حوزه امروز دانست و از طلاب علوم دينی خواست با تعيين سازوكار مناسب 

و تدبير، پاسخگوی نياز روز جامعه و مردم باشند.

مديرکل تبليغات اسلامی استان قم:

بالا بودن آمار طلاق نتيجه نبود 
بهداشت معنوی است

مديرکل تبليغات اسلامی استان قم، گسست خانوادگی و بالابودن آمار طلاق 
را در نتيجه نبود بهداشت معنوی دانست.

 به گزارش خبرگزاری»حوزه«، حجت الاسلام والمسلمين عباس اسكندری در همايش 
فرهنگی آموزشی خانواده های پرسنل اداره كل تبليغات اسلامی استان قم اظهار كرد: 
خانواده ركن و اساس يک جامعه محسوب می شود و انسان ها از نظر مسائل تربيتی در قدم 

اول از خانواده تاثير می پذيرند.
وی اضافه كرد: ما چون مسلمان هستيم سبک زندگی خودمان را بايد با آموزه های 
اسلام تطبيق دهيم. درست است كه ما نمی توانيم همچون اميرالمومنين عليه السلام و 
حضرت فاطمه زهرا سلام الله عليها زندگی كنيم اما بايد در زندگی ما نشانه هايی وجود 
داشته باشد كه مشخص كند پيرو آن بزرگواران هستيم. يعنی در سبک زندگی از معماری 
اسلامی گرفته تا دكوراسيون منزل، پوشاک، تغذيه، نوع برخورد، الفاظی كه برای هم بكار 

می بريم و... دارای نشانه هايی از مكتب شيعه باشد.
به اعتقاد مديركل تبليغات اسلامی استان قم كسی می تواند آداب و دستورات اسلام را 

به خوبی عملی كند كه از سلامت جسم و روح برخوردار باشد.
حجت الاسلام والمسلمين  اسكندری با بيان اينكه اسلام برای سلامت روح و جسم 
برنامه جدی دارد، گفت: تضمين كننده سلامت روح، ايمان و اعتقادات و پايبندی به آموزه 

های مكتب است.
وی گسست خانوادگی و بالابودن آمار طلاق را در نتيجه نبود بهداشت معنوی دانست 
و افزود: انسان هايی كه به سمت لذت های معنوی گرايش بيشتری دارند از كانون خانواده 

و زندگی پايدارتر برخوردار هستند.

اخبار
سرهنگ حسينی  تشريح کرد:

تدابير پليس راهور قم 
ويژه تعطيلات تابستاني

رئيس پليس راهنمايي و رانندگي استان قم از تدابير و طرح هاي پليس راهور 
اين استان به منظور کاهش ترافيک و پيشگيري از تصادفات و حوادث ترافيكي 

در طول تعطيلات تابستاني خبر داد.
سرهنگ سيد كرم الله حسيني  ، با اشاره به اينكه استان و به ويژه شهر مقدس قم در 
طول تعطيلات تابستان، به سه دليل متاثر از ترافيک وسايل نقليه خواهد بود، اظهاركرد: 
دليل اول زائرپذيري و مقصد بودن آن است كه تعداد زيادي از هموطنان به قصد زيارت 
حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه )س( و نيز مسجد مقدس جمكران به قم مسافرت 

مي كنند.
وي معبر بودن استان قم را در درجه دوم عنوان كرد و افزود: تعداد زيادي از مسافران 
براي تردد به مركز، شمال و جنوب كشور، معابر درون شهري و برون شهري استان قم را 

انتخاب مي كنند. 
رئيس پليس راهنمايي و رانندگي استان ادامه داد: دليل سوم نيز بارانداز بودن شهر 

مقدس قم است كه در تمامي اين موارد، مسافران در شهر قم توقف و استراحت دارند.
سرهنگ حسيني در ادامه خاطرنشان كرد: از اين رو پليس راهنمايي و رانندگي استان 
با آگاهي قبلي از وضعيت ترافيكي معابر و خيابان هاي سطح شهر، همواره طرح ترافيكي به 
روز و آماده دارد، محدوديت هايي نيز مانند محدوديت تردد در هسته مركزي شهر به ويژه 

خيابان ارم، خيابان شبستان و طول بلوار بهار وجود دارد.
وي با اشاره به اينكه سه پاركينگ زائر، شرقي و همچنين پاركينگ هايي در حاشيه بلوار 
زائر براي پارک خودروها پيش بيني شده است، اضافه كرد: از رانندگان انتظار مي رود در 
صورت پر شدن اين پاركينگ ها، وسائط نقليه خود را در معابر كم عرض مانند بلوار زائر و 
هسته مركزي پارک نكنند كه اين عمل، موجب ايجاد گره ترافيكي و سد معبر خواهد شد.

رئيس پليس راهور استان با بيان اينكه امسال نيز همچون سنوات گذشته از تمام توان و 
استعداد خود به منظور اجراي اين طرح هاي ترافيكي استفاده خواهيم كرد، ابراز اميدواري 
كرد تمامي مردم ايمن و در سلامت كامل به سفر خود ادامه داده و در سلامت كامل به 

منزل بازگردند و حداقل مشكلات براي زائران شهر كريمه اهل بيت )س( ايجاد شود.
سرهنگ حسيني ضمن ارائه توصيه هايي به رانندگان و مسافران، اظهارداشت: انسان به 
عنوان مهم ترين ركن در چرخه ترافيک نسبت به دو فاكتور راه و وسيله نقليه مورد توجه 
است، رانندگان وسايل نقليه در عرصه عبور و مرور درون شهري و برون شهري محور اين 
موضوع بوده و نياز به آموزش و تداوم يادگيري مهارت رانندگي دارند كه اين امر همواره در 

رفع معضلات ترافيكي مثمر ثمر بوده است.
وي افزود: بايد توجه داشت توانايي راننده در كنترل وسيله نقليه تحت تأثير عواملي از 
قبيل وضعيت وسيله نقليه، شرايط جاده، محيط و عوامل جسمي و روحي خود راننده مي 
باشد و اكثر رانندگان، آموزش هاي لازم در مواقع برخورد با خطرات احتمالي را نديده اند.

رئيس پليس راهنمايي و رانندگي استان قم با بيان اينكه بي تجربگي، خستگي و 
هيجانات روحي، توانايي راننده را در ادراک خطر، تصميم گيري و اقدام به پيشگيري 
از تصادف تضعيف مي كند، گفت: علاوه بر عوامل فوق، صحبت كردن، خوردن و 
نوشيدن، سيگار كشيدن و استفاده از تلفن همراه يا تنظيم موج راديو از جمله عواملي 
است كه بيشتر افراد ممكن است به واسطه انجام آن ها در حين رانندگي، با خطر 

مواجه شوند.

در ماه رمضان امسال؛ 

سبد کالا به ارزش چهار ميليارد ريال 
در بين نيازمندان قم توزيع شد 

و  کالا  گفت: سبد  قم  استان  احمر  داوطلبان جمعيت هلال  امور  معاون 
اهدای غذای گرم به نيازمندان در ماه مبارک رمضان امسال به ارزش بيش از 

چهارميليارد و 7۰۰ ميليون ريال توزيع شد. 
امير حسين عليمردانی با اشاره به برگزاری طرح همای رحمت در ماه مبارک رمضان 
به تبيين اجرای اين طرح پرداخت و افزود: معاونت امور داوطلبان جمعيت هلال احمر 
قم با مشاركت خيرين در طول ماه رمضان اقدام به توزيع افطار به صورت غذای گرم در 
بين نيازمندان كرد، همچنين در روزدهم اين ماه ضمن برپايی مراسم مرثيه خوانی، سفره 

مهربانی)افطار( را به همت خيرين جهت نيازمندان برپا كرد. 
وی با اشاره به مشاركت 33 خانه داوطلب در اجرای اين طرح، بيان كرد: 720 نفر 
داوطلب و خير در اجرای اين طرح مشاركت كردند و در مجموع سه هزار و 163 سبد 

غذايی به ارزش دو ميليارد و ۵30 ميليون و 400 هزار ريال به نيازمندان تحويل شد. 
وی از برپايی سفره های مهربانی در ماه مبارک رمضان جهت اطعام نيازمندان خبر داد 
و گفت: در اين ماه ۵12 سفره با 44 هزار و 121 پرس غذای گرم در دو نوبت افطار و سحر 
به ارزش ريالی دو ميليارد و 236 ميليون و 817 هزار ريال نيز با كمک خيرين و نيكوكاران 

جمعيت هلال احمر استان قم انجام شد. 
عليمردانی ادامه داد: اين معاونت با مشاركت خيرين، داوطلبان و موسسات خيريه 
برای دوازدهمين سال متوالی طرح همای رحمت را در راستای تامين اقلام و محتوای 
سبدهای غذايی برای سفره های مهربانی)افطار( با هدف ترويج ارزش های انسان 
دوستانه با تاسی از سيره اميرالمومنين)ع(، حفظ كرامت انسانی نيازمندان و رشد ايمانی 
و معنوی در ايام نزول قرآن و در راستای حمايت از خانواده های محروم در فضای 

مناسب را اجرا كرد.
معاون امور داوطلبان جمعيت هلال احمر استان قم گفت: جامعه هدف اين طرح را 
نيازمندان، بيماران صعب العلاج، خانواده های بی سرپرست، خانواده های كمتر برخوردار در 

حاشيه شهر، سالمندان و خانواده های زندانيان تشكيل می دهند. 

 ديوار مرگ فرو ريخت 

آتش سوزی در شهربازی شاهد قم 
ساعت يک بامداد دوشنبه بر اثر نقص فنی وسايل برقی پشت ديوار مرگ 

پارک 72 تن اين ديوار دچار حريق شد و در آتش سوخت. 
سازمان آتش نشانی و خدمات ايمنی شهرداری قم اعلام كرد: اين آتش سوزی هيچ گونه 

تلفات جانی در برنداشته، اما اين ديوار در آتش سوخت و از بين رفته است.
به گفته يكی از شاهدان اين حادثه می توانست ديوار مرگ واقعی باشد، چراكه وسايل 
مناسب برای اطفاء حريق در اين پارک وجود نداشت و تنها دو كپسول كوچک برای 

خاموش كردن آتش آورده شده بود.
طبق پيگيری های صورت گرفته از سوی مسئولان مديريت شهری اعلام شد مديريت 
شهربازی بر عهده بنياد شهيد قم بوده و شورای شهر و يا شهرداری هيچ گونه مسئوليتی 

در قبال اين مجموعه ندارند.
پس از پيگيری های انجام شده مسئولان بنياد شهيد قم هم اعلام كردند مسئوليت اين 
مجموعه بر عهده يک شركت خصوصی در تهران است و مديريت شركت مسئوليت امنيت 

و استانداردسازی شهربازی را بر عهده دارد.
به گزارش ايلنا ،مدير روابط عمومی اداره استاندارد استان قم اعلام كرد: ديوار مرگ 
شهربازی »شاهد« مجوزی برای فعاليت ندارد و اين اداره موضوع را پيگيری خواهد كرد و 

با افراد متخلف برخورد خواهد شد.
حسين يوسفی ادامه داد: اين اداره به وسايل بازی غير استاندارد مجوز فعاليت نخواهد 
داد و همشهريان می توانند فعاليت هرگونه وسيله غير استاندارد را در شهربازی های استان 

به اداره استاندارد گزارش دهند.

مديرعامل سازمان اتش نشاني شهرداري قم خبر داد: 

مهار آتش سوزي کارخانه کفش پاپا 
در بلوار خليج فارس

 مديرعامل سازمان اتش نشاني و خدمات ايمني شهرداري قم از مهار آتش 
سوزي کارخانه کفش پاپا در بلوار خليج فارس خبر داد.

عباس جعفري با اعلام اين خبر گفت: به محض اعلام خبر وقوع حادثه آتش سوزي 
در كارخانه كفش پاپا در بلوار خليج فارس، 4دستگاه خودرو عملياتي و 20 آتش نشان به 

محل حريق اعزام شدند.
جعفري افزود: با تلاش نيروهاي عملياتي آتش نشاني، حريق كه در قسمت توليدي اين 

كارخانه بود اطفاء و از سرايت به كارخانه هاي مجاور جلوگيري شد.
وي اظهار داشت: كارگرهاي محبوس شده داخل حريق با تلاش نيروهاي عملياتي 
آتش نشاني از محل خارج و يكي از كارگرها كه دچار مصدوميت شده بود تحويل عوامل 

اورژانس گرديد

اداره کل هواشناسی استان قم:

هوای قم از پنجشنبه غبارآلود می شود
رئيس اداره پيش بينی اداره کل هواشناسی استان قم از غبارآلود شدن هوای 

قم از پنجشنبه خبر داد. 
محمدرضا قاضی در گفتگو با مهر بيان كرد: هوای قم در بعد از ظهر روزهای چهارشنبه 

و پنجشنبه همراه با افزايش ابر و در اوايل شب همراه با وزش باد خواهد بود.
وی با بيان اينكه دمای هوا طی روزهای آينده روند افزايشی را طی خواهد كرد، افزود: 
دمای هوای قم طی روزهای اخير نسبت به هفته گذشته كاهش هشت درجه ای داشته 

است.
وی بيان كرد: حداقل دمای هوای امروز 22 درجه و حداكثر دما نيز 37 درجه و حداقل 

دمای هوای قم در روز پنجشنبه 23 درجه و حداكثر دمای هوا 3۹ درجه خواهد بود.
رئيس اداره پيش بينی اداره كل هواشناسی استان قم گفت: طی سه روز آينده حداكثر 

سرعت وزش باد ۵0 كيلومتر بر ساعت با جهت شرقی خواهد بود. 

و  زيباسازي  سازمان  مديرعامل 
احياي بافت شهرداري قم از برنامه ريزي 
گسترده جهت اجراي نورپرداري جامع 
در سطح شهر خبر داد و گفت : طراحي 
از  تعدادي  مشاورنورپردازي  انتخاب  و 
هاي  ساختمان  و  شهر  اصلي  مساجد 
قديمي به عنوان پايلوت بزودي عملياتي 

مي شود.
جمله  از  اظهارداشت:  فتحي  اسماعيل 
زمينه  در  قم  زيباسازي  سازمان  اهداف 
نورپردازي ، تغيير منظر و سيماي بصري شبانه 
شهر مطابق با استانداردهاي جهاني ، ايجاد 
، بهداشت رواني و رضايت  نشاط و شادابي 
مندي شهروندان از طريق توجه به نور و رنگ 

ابنيه هاي تاريخي و ارزشمند شهرمان قم است . وي در ادامه زنده كردن نقوش اسلامي در 
نورپردازي هاي جامع را، يكي از عوامل موثر در توجه به فرهنگ اصيل ايراني - اسلامي دانست 

و افزود: شهر بايد از هر نظر وجهه تاريخي و 
فرهنگي خود را حفظ كند.

مديرعامل سازمان زيباسازي اضافه كرد: 
اجراي طرح هاي ايراني نور پردازي در شهر 
در  كه  است  كارشناسي  هاي  ايده  نيازمند 
صورت اجرايي شدن، چهره اي كاملا سنتي 
به شهر مي بخشد و اين موضوع موجب ايجاد 
آرامش براي نسل جديد و همچنين يادآوري 
ايجاد احساس دلنشين  خاطرات گذشته و 

براي افراد مسن تر مي شود.
نيازهاي  كردن  مرتفع  ادامه  در  فتحي   
فيزيكي و رواني شهر را با فراهم كردن فضاهاي 
شهري و به كارگيري مبلمان مناسب ممكن 
دانست و افزود: چهره شهر با رعايت قوانين و 
به كارگيري زيبايي نمادين، مردم را به آرامش دعوت مي كند و ضروري است اين امر سرلوحه 
كار مسئولان ذيربط قرار گيرد چرا كه آرامش شهروندان است كه تعادل شهر فراهم مي كند. 

مديرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم 
گفت: حفظ و صيانت از نيروی کار در سايه موجوديت 

کارگاهها امكان پذير است.
روسای  با  معاونين  شورای  نشست  در  بازوند  نصراله 
ستادی و اجرايی خود اظهارداشت: تعامل شركای اجتماعی 
اعم از كارگر، كارفرما و دولت به ما اين امكان را می دهد تا 
بتوانيم ضمن استيفای حقوق كارگران و كارفرمايان از فرصت 

های شغلی موجود نيز صيانت كنيم.
لزوم کاهش زمان رسيدگی به پرونده های 

شكايات کارگران و کارفرمايان
بازوند با تاكيد برلزوم كاهش زمان رسيدگی به پرونده 
های شكايات كارگران و كارفرمايان در مراجع حل اختلاف 
در  كار  روابط  العمل شماره 34  اجرای دستور  در  افزود: 
در  رسيدگی  مقاطع  زمانهای  سازی  استاندارد  خصوص 
مراجع حل اختلاف كاراداره كل  مكلف  است  برای دستيابی 
به زمانهای تعيين شده تمام امكانات خود را به كار برده و در 
مدت زمان پيش بينی شده بر اساس اوضاع و احوال پرونده 

نسبت به صدور رای قانونی اقدام و از ساير اقدامات بی رويه 
كه منجر به طولانی تر شدن زمان رسيدگی گردد اجتناب 
نموده و قبل از تشكيل پرونده نسبت به مشاوره روابط كار به 
مراجعين اقدام نمايند. وی حفظ و ارتقاء تكريم ارباب رجوع 
و رعايت حرمت آنان را ضروری خواند و اظهار داشت: تكريم 
ارباب رجوع جزو برنامه های تحول اداری است و بايستی در 
اولويت كار قرار گيرد. بازوند در ادامه با اشاره به سياست ها 
و برنامه های كاری خود اظهار داشت: برنامه ريزی، مديريت 
زمان، استفاده از خردجمعی، آموزش، ارتقاء بهره وری و 
تعامل و هم افزايی از جمله اين برنامه ها است كه در سايه 

آنها می توان خدمات مطلوبتری به مردم ارايه داد.
سهم بخش تعاون در اقتصاد غيرقابل قبول است

وی در ادامه بر اهميت تشكيل تعاونيهای جديد تاكيد 
كرد گفت: در حالی كه براساس برنامه پنجم توسعه می 
بايست سهم بخش تعاون در اقتصاد به 2۵ درصد می رسيد 
اما هم اكنون اين سهم حدود ۵ درصد می باشد كه رقمی 
غيرقابل قبول است و نيازمند برنامه ريزی مناسب در اين 

زمينه است. وی افزود: توسعه بخش تعاون يكی از راهكارهای 
مهم برای تحقق عدالت اجتماعی است. با توسعه و گسترش 
فعاليت تعاونی ها در بخش های صنعتی و كشاورزی می 
توان بستر مناسبی را برای افزايش فرصت های شغلی در 
كشور ايجاد كرد كه در نهايت اين ايجاد شغل می تواند زمينه 
بروز  بيكاری را در جامعه كاهش دهد. وی در بخش ديگری 
از سخنان خود بيكاری را يكی از دغدغه های مهم دولت 
تدبير و اميد دانست و گفت: در صورتی كه با سرمايه های 
اندک بتوان فعاليت های اقتصادی را در قالب تعاونی ها راه 
اندازی كرد، می توان كمک موثری به ايجاد ثروت و توسعه 
فرصت های شغلی نمود وی  در ادامه جلسه، عملكرد 3 ماه 
اول سال جاری اداره كل  را در حضور اعضای جلسه شورای 
معاونين مورد بررسی و پيگيری قرار داد و از روسا خواست 
كه در خصوص عملكردشان پاسخ قانع كننده بدهند. گفتنی 
است: در اين نشست هريک از روسای ستادی و اجرايی به 
ارايه نظرات و مسايل و مشكلات خود پرداخته و تصميمات 

لازم در اين زمينه اتخاذ گرديد.

رويكرد حوزه مديريت شهري قم کاهش وابستگي 
به کمک هاي دولتي است بنابراين حرکت به سمت 
شناسايي درآمدهاي پايدار و تأمين منابع مالي جديد 

مي تواند مؤثر واقع شود.
از ميان آنها مي توان به جذب سرمايه گذاران داخلي و 
خارجي، انتشار اوراق مشاركت و استفاده از تسهيلات بانكي 
اشاره كرد. با توجه به موقعيت شهر قم بايد خدمات رساني 
مستمر و رشد كمي و كيفي خدمات با نگاه توسعه محور در 
نظر گرفته شود. پروژه هاي شهري مانند معادني هستند كه 
با استفاده از ظرفيت ها مي توان آنها را شكوفا كرد و منابعي 

از آنها به دست آورد تا براي پيشرفت پروژه ها هزينه شود.
شهرداري در اين زمينه مي تواند باوضع كردن قوانين و 

مقررات به جلب اعتماد سرمايه گذاران و شهروندان بپردازد.
»محسن نصيري« مشاور عالي شهردار قم و رئيس ستاد 
ساماندهي تعاملات بانكي و تسويه ديون شهرداري قم به 
تبيين وضعيت شهرداري و سرمايه گذاري در پروژه هاي 

شهري پرداخته است.
براي  شهرداري  کنوني  وضعيت  به  توجه  با   
اقداماتي  چه  شهري  مختلف  پروژه هاي  پيشرفت 

انجام مي شود؟
ديون شهرداري در ستاد ساماندهي تعاملات بانكي و 
تسويه ديون شهرداري بررسي مي شود. تعاملات خوبي با 
بانک شهر صورت گرفته و در سال ۹3 براي دريافت ۵0 
ميليارد تومان تسهيلات بانكي از بانک شهر براي اجراي پروژه 
مترو اقدام شد. اكنون شاهد هستيم پروژه مترو در بخش 
اجرايي ركورد حفاري بين پروژه هاي مشابه را شكسته است. 
اين عملكرد ثمره همكاري و مساعدتي بود كه بين شهرداري 
قم و بانک شهر اتفاق افتاد و با ارائه تسهيلات شاهد پيشرفت 
خوبي هستيم. اين تسهيلات اكنون در حال تسويه با بانک 

شهر است و توافقات تسويه انجام شده است. در زمينه ادامه 
روند فعاليت پروژه هاي عمراني و افزايش سرعت اجراي اين 
پروژه ها، اكنون انتشار اوراق مشاركت قطار شهري قم در 
دستور كار است و فروش330 ميليارد تومان اوراق مشاركت 

قطار شهري در تير ماه اجرايي مي شود.
 مسئولان شهرداري و شوراي شهر در اين زمينه زحمات 
زيادي متحمل شدند تا مجوزهاي لازم را بگيرند با توجه به 
اينكه ۵0 درصد بازپرداخت اصل و سود آن در تعهد دولت 
است، مي تواند رقم قابل توجهي براي سرعت بخشيدن به 
اجراي پروژه متروي قم باشد كه در نوع خود قابل تأمل و 

توجه است.
ظرفيت اقتصادي شهرداري قم در چه وضعيتي 

قرار دارد؟
ظرفيت اقتصادي موجود در حوزه مديريت شهري و 
دارايي هايي كه در اختيار شهرداري قم قرار دارد، بسيار بيش 
از مجموع ديون شهرداري است بنابراين بايد در زمينه تبديل 
اين دارايي ها به ظرفيتي كه بتوان بر اساس آن ديون را تهاتر 
كرد، اقداماتي انجام شود كه با تعامل سازنده با نظام بانكي اين 
امر در حال انجام است. مذاكره براي سرمايه گذاري پروژه هاي 
مختلف در حوزه معاونت سرمايه گذاري در حال انجام و 
اكنون جلسات هفتگي در قالب ستاد عالي سرمايه گذاري 
در شهرداري در حال برگزاري است. اعضاي شورا در ستاد 
حضور دارند و اين جلسات به رياست شهردار و رئيس شورا 
برگزار مي شود، بنابراين سرعت بخشي به ورود سرمايه گذاران 

به پروژه هاي شهري در دستور كار قرار گرفته است.
اين نويد به مردم، به ويژه فعالان اقتصادي و سرمايه گذاران 
داده مي شود كه رويكردي كه امروز در شهرداري و شوراي 
اسلامي شهر قم وجود دارد، حمايت و هدايت سرمايه گذاران 
به سوي پروژه هاي سودآور است تا شهر رونق پيدا كند و 

توسعه اقتصادي بيشتري نسبت به گذشته داشته باشد.
اكنون چندين پروژه وجود دارد كه از سوي سرمايه گذاران 
در حال انجام است. از ميان آنها مي توان به پروژه بزرگ شهيد 
كاظمي در فاصله خيابان شهيد منتظري و خيابان شهدا 
اشاره كرد. بيش از 600 ميليارد تومان سرمايه گذاري در اين 

پروژه صورت گرفته و اكنون در حال اجرا است.
شهر قم از نظر سرمايه گذاري در چه موقعيتي قرار 

دارد؟
قم از نظر اقتصادي و سرمايه گذاري شهر بكري است و 
از زيرساخت هاي مناسب براي سرمايه گذاري بهره مند است. 
اگر امروز در تهران و ساير شهرها و كلانشهرها شاهد ركود 
شديد در بخش مسكن هستيم، اين ركود در شهر قم نسبت 
به شهرهاي مشابه و كلانشهرهاي ديگر كمتر است. در همين 
شرايط توجيه اقتصادي سرمايه گذاري در شهر قم به مراتب 
بيشتر از شهرهاي ديگر است. اميدوار هستيم با نگاه جامع به 
وضعيت شهر قم زمينه هايي كه براي افزايش ماندگاري زائران 
و مسافران نياز است، در قم فراهم شود تا مدت زمان اقامت 
زائران و مسافران را افزايش دهيم و به دنبال آن گردش كامل 

اقتصادي و اقتصاد شهري شكل بگيرد.
زماني كه زائر اقامت بيشتري داشته باشد بدون  ترديد 
امكانات رفاهي و خدماتي بيشتري نياز است، بنابراين مراكز 
تجاري گسترده تري بايد وجود داشته باشد، تا بتواند مايحتاج 

خود و سوغات قم را تهيه كند.
با شكل گرفتن اين تركيب جامع مي توانيم اقتصاد شهري 
پويا را پايه ريزي كنيم، بر اين مبنا سعي شده در طراحي 
پروژه هايي مانند بلوار پيامبر اعظم)ص( به تمام جنبه ها از 
جمله اقامتي،  رفاهي، تفريحي، گردشگري و تجاري به طور 
كاهش  شاهد  و  نشود  ناقص  چرخه  تا  شود  نگاه  كامل 

سودآوري پروژه ها نباشيم.

عضو شورای نگهبان قانون اساسی 
و خبرگان رهبری با تاکيد بر اهتمام 
دولت در حل مشكلات مردم، خواستار 
اعتماد  تقويت  برای  تلاش مسوولان 

مردم به نظام اسلامی شد.
آيت الله محمد مومن در ديدار سرپرست 
به  ها  توصيه  و  تذكرات  قم،  استانداری 
مسوولان و مديران را مورد اشاره قرار داد 
رفع  جهت  در  نصايح  اين  تمام  افزود:  و 
مشكلات و مسائل مربوط به معيشت مردم 
است. وی ادامه داد: رهبر معظم انقلاب با 
قدرت ناظر بر تمام مسائل كشور هستند 
و دولت كه وظيفه اجرای كارها و خواسته 
های مردم را برعهده دارد، بايد با الگو قرار 
دادن سيره ائمه معصومين، رفاه حال مردم 
و تسهيل در امور آنها را مدنظر قرار داده و 
جهت نيل به افزايش اعتماد هرچه بيشتر 
مردم به اسلام و انقلاب گام بردارد. آيت الله 
مومن همچنين با اشاره به اهميت محله 

های قديمی و كهن قم در بين مردم گفت: 
در اجرای طرح های بافت فرسوده بايد به 
اين نكته توجه داشت كه در ساخت و سازها 
قوانين اعمال شود تا به حريم اهالی محل و 

همسايگان تعرضی نشود.

تكريم مردم در ادارات ضروری است
اين  در  نيز  قم  استانداری  سرپرست 
ديدار با اشاره به فرصت مغتنم حضور در 
محضر علما در استان قم افزود: بيانات و 
مسوولان  برای  عزيزان  اين  رهنمودهای 

فريدون  راهگشاست.  قم  استان  و  كشور 
همتی با اشاره به سفارش عبدالرضا رحمانی 
فضلی وزير كشور بر مديريت بی وقفه مسائل 
سرپرستی  تفويض  از  بعد  افزود:  استان 
اينجانب بلافاصله با حضور در استانداری 
قم به پيگيری كارهای استان پرداختيم. وی 
با بيان تاكيدات دكتر حسن روحانی رييس 
جمهوری مبنی بر به كارگيری افراد معتدل 
در مديريت استان ها و دستگاه های اجرايی 
اضافه كرد: تامين رفاه حال مردم و تسهيل 
در امور آنها از مهمترين وظايف مديران در 
كل كشور است. سرپرست استانداری قم 
تكريم مردم در ادارات را بسيار حائز اهميت 
دانست و خاطرنشان كرد: اگرچه در حال 
حاضر در شرايط اقتصادی نامناسبی هستيم 
اما مديران و كارمندان ادارت می توانند با 
برخورد خوب و شايسته با مردم شريف و 
پيگيری امورات آنها تا حد زيادی رضايت 

ايشان را كسب كنند.

مديرعامل سازمان زيباسازي و احياي بافت شهرداري قم  خبرداد:

اجراي نورپرداري جامع در سطح شهرقم  

مديرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم:

صيانت از نيروی کار در سايه موجوديت کارگاهها امكان پذير است

رئيس ستاد ساماندهي تعاملات بانكي و تسويه ديون شهرداری خبر داد:

انتشار اوراق مشارکت قطار شهري قم

در ديدار سرپرست استانداری قم مطرح شد:

توصیه آیت ا... مومن در خصوص ساماندهی بافت های فرسوده

سرپرست استانداري قم با اشاره به توافق ايران با 
گروه 1+5، از آن به عنوان فرصتي براي جذب سرمايه 
گذاري خارجي ياد کرد و خواستار تلاش براي استفاده 
از ظرفيت سرمايه گذاران خارجي در منطقه اقتصادي 

سلفچگان شد.
 فريدون همتی در بازديد از بخش هاي مختلف منطقه 
ي ويژه ي اقتصادي سلفچگان با اشاره به موقعيت استراتژيک 
قم و قرار گرفتن در مسير مواصلاتي 17 استان كشور اظهار 

كرد:استفاده از اين ظرفيت ويژه بايد مورد توجه ويژه ي 
مسئولان باشد.

وي با اشاره به اقدامات بسيار خوب صورت گرفته در 
منطقه ي ويژه ي اقتصادي سلفچگان، وجود 10۵ واحد 
صنعتي فعال در اين شهرک را مورد توجه قرار داد و افزود: 
مديران استان بايد با همكاري مسئولان منطقه ي ويژه در 

راستاي بهبود فضاي اقتصادي استان تلاش كنند.
همتي توافق هسته اي ايران و گروه 1+۵ را در راستاي 

افزايش سرمايه گذاري در ايران بسيار راهگشا دانست و 
تصريح كرد: منطقه ي ويژه ي اقتصادي سلفچگان ظرفيت 

استفاده از اين موقعيت ويژه را دارد.
مشاور عالي وزير كشور با تاكيد بر ايجاد قدرت رقابت 
اين منطقه با ديگر مناطق اقتصادي كشور، موقعيت قم را 
مزيتي براي افزايش سرمايه گذاري عنوان و خاطرنشان كرد: 
دسترسي به راه آهن و ديگر زير ساخت ها اين مسير را 

تسهيل خواهد كرد.

سرپرست استانداري قم:

منطقه اقتصادی سلفچگان از موقعيت ويژه پس از توافق استفاده کند

سرمقاله
خروج از تونل 

فصل هفتم
شوراي امنيت سازمان ملل متحد، با صدور قطعنامه 
اين  تائيد كرد. تصويب  را  توافق نامه جامع وين   2231
قطعنامه، دربردارنده پيام ها و پيامدهايي است كه می توان 

اين گونه به آن ها اشاره كرد:
1-شوراي امنيت، پيش ازاين، با صدور چند قطعنامه، فعاليت های هسته ای ايران را، 
تهديدي براي صلح و امنيت بين المللی، معرفي كرده بود. حال اين شورا، براي اولين بار 
در تاريخ 70 ساله خود، برنامه هسته ای صلح آميز دولتي درحال توسعه را، پذيرفته است. 
قطعنامه سبب شد، قدرت های جهاني، »تغيير بنيادين« رويكرد خود را درباره موضوع 

بپذيرند و حتي دولت های ديگر را به همكاري هسته ای با ايران، تشويق كنند.
2-قطعنامه 2231 بر اساس برنامه اقدام مشترک همه قطعنامه های  پيشين شوراي 
امنيت را، درباره موضوع هسته ای ايران، لغو می كند. قطعنامه های گذشته، پرونده هسته ای 
را، ذيل فصل هفتم منشور، قرار می داد و به اين ترتيب همواره اين امكان وجود داشت 
كه شوراي امنيت، اقدامات تهديدآميزی را عليه ايران، صورت دهد. قطعنامه های گذشته 
به علاوه تحريم های متنوعي را در برمی گرفت. قطعنامه 2231 با لغو قطعنامه های پيشين، 

پرونده را از شمول فصل هفت منشور خارج كرد و به تحريم ها پايان داد.
3-مواد 11 و 12 قطعنامه، به موضوع بازگشت پذيری تحريم ها اشاره دارد. بعضي 
دولت های حاضر در مذاكره، بر آن بودند كه سازوكاري طراحي شود تا تحريم ها بدون نياز 
به تصويب مجدد شوراي امنيت، دوباره برقرار شود. مواد 11 و 12 حاصل مصالحه ای درباره 
اين موضوع است و بر اساس آن، هر دو طرف از اين امكان برخوردارند كه نقض تعهد طرف 
مقابل را بر اساس سازوكاري چندلايه و در آخرين مرحله در شوراي امنيت، پي گيري 
كنند. حتي اگر فرض كنيم كه يكي از 6 دولت، مواد 11 و 12 قطعنامه را مبناي احياي 
تحريم ها قرار دهد و بتواند با پشت سرنهادن مراحل پيش بينی شده به هدف خود دست 
يابد، ايران توانسته است دست كم براي مدتي از شرايط تحريم، خلاصي يابد. نكته ديگر آنكه 
هيچ دليل منطقي وجود ندارد كه يكي از 6 دولت، بر اساس تصميمات و منافع يک جانبه، 
توافقي را كه در پي دو سال مذاكره فشرده، به دست آمده و شوراي امنيت آن را تائيد كرده 

است، به مخاطره اندازد و اين گونه خود را در مقابل دولت های ديگر عضو توافق قرار دهد.
4-ايران بر اساس موافقت نامه جامع، بعضي محدوديت های تسليحاتي را براي دوره 
مشخص زماني، پذيرفته است. نكته مهم آن است كه آمريكا قصد داشت تحريم های 
تسليحاتي را، همچنان تداوم بخشد؛ اما سرسختي مذاكره كنندگان ايراني، سبب شد طرف 
مقابل تنها بتواند به محدوديت زماني تحريم تسليحاتي ايران، دست يابد. به علاوه توانمندي 
تسليحاتي ايران تا حد زيادي، بومي است و بدين لحاظ تحريم های تسليحاتي، در مقايسه 
با تحريم های مالي و نفتي، كم اهميت هستند. ايران با لغو تحريم های مالي و نفتي و حفظ 
ساختار برنامه هسته ای، می تواند تحريم تسليحاتي را براي چند سال، بپذيرد. سرانجام 
آنكه اگر به سبب تداوم موقت محدوديت های تسليحاتي، از توافق چشم پوشی كنيم، همه 
دستاوردهاي توافق، از كف می رود و محدوديت های تسليحاتي نيز، به جای آنكه پس از چند 

سال برطرف شود، همچنان براي مدتي نامحدود، تداوم خواهد يافت.
۵-توافق جامع و قطعنامه 2231 بازتاب دهنده سقف دستاوردهاي طرف های مذاكره، 
در پي تلاش های ديپلماتيک 2 سال گذشته است. به نظر می رسد همه طرف ها، به اين 
باور رسيده بودند كه بايد انتظارات خود را براي دستيابي به توافق، تعديل و يا از مصالحه 
چشم پوشی كنند. همه طرف ها، گزينه اول را انتخاب كردند. اكنون منتقدان بايد به روشنی 

توضيح دهند كه چه جايگزيني براي توافق جامع، پيشنهاد می كنند
شوراي امنيت قطعنامه ۵۹8 خود را درباره جنگ تحميلي، در 2۹ تير 1366 صادر كرد. 
اين ركن ملل متحد، قطعنامه 2231 را پس از 28 سال و اين بار در 2۹ تير 13۹4 درباره 
برنامه هسته ای ايران، صادر كرد. قطعنامه ۵۹8-كه با حسن تدبير امام پذيرفته شد-راه 
ايران را به سوی سازندگي و ارتقاي جايگاه منطقه ای و بين المللی گشود و خطر صدام 
كينه توز را –كه به سبب حمايت های منطقه ای و فرا منطقه ای در پايان جنگ در مقايسه 
با ابتداي آن، بر قدرت خود افزوده بود-مهار كرد. پذيرش قطعنامه، سبب شد جان فشانی 
فرزندان و مردمان اين سرزمين-كه حفظ انقلاب و تماميت سرزميني كشور را خواستار 
بودند-هدر نرود. صدور قطعنامه 2231 نيز اين فرصت را فراهم می آورد كه استقامت ملت 
در برابر فشارهاي خارجي، نتايجي را همچون حفظ ساختار برنامه هسته ای و لغو همه 
محدوديت های آن در آينده، از ميان رفتن تحريم ها، خروج پرونده از شمول فصل هفتم 
منشور و شكست طرح های شوم بدخواهان، به همراه آورد. اين پيروزي، نتيجه سياست 
خارجي هوشمندانه نظام است كه ملت در انتخابات 22 خرداد ۹2 بر آن تأكيد كرد و مقام 
معظم رهبري، هدايت آن را بر عهده دارند. اين پيروزي-كه مراجع بزرگ تقليد، آن را تائيد 

كرده اند-افتخاري ملي و متعلق به نظام و همه شهروندان است.

حسن بختياري زاده



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

3,815,000یک مثقال طلا

880,700یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

8,590,000سکه بهار آزاد ی

8,620,000سکه امامی

4,600,000نیم سکه

2,600,000ربع  سکه

1,680,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خود رو

 20636,700,000 تیپ 5

 206SD37,110,000وی 8

GLX 405 ۳۰,75۰,۰۰۰پژو 

SLX 405 ۳1,۰۰۰,۰۰۰پژو 

ELX 40,900,000پژو پارس 

 ۳8,2۰۰,۰۰۰پژو پارس سال

E2 90 44,۰۰۰,۰۰۰تند ر 

LX ۳2,2۰۰,۰۰۰رانا 

TU5 ۳۳,۳۰۰,۰۰۰رانا 

LX ۳۰,4۰۰,۰۰۰سمند 

LX EF7 ۳1,4۰۰,۰۰۰سمند 

ELX ۳۶,۰۰۰,۰۰۰سورن 

قیمت بازارنام خود رو

300 S 75,000,000زوتی 

 17,000,000سایپا کارا 151

 21,۰۰۰,۰۰۰سایپا 111

 2۰,5۰۰,۰۰۰سایپا 131

 20,500,000سایپا 132

SX 24,5۰۰,۰۰۰سایپا تیبا 



قیمت بازارنام خود رو

315 MVM41,500,000 

530 MVM42,000,000 

MVM X3368,000,000 

 MVM X3375,000,000 جد ید اتومات

 MVM11020,500,000 چهار سیلند ر

بانکها کاهش سود تسهیلات را تلافی کردند
گر چه بانكها با شروط خاص خود از مصوبه شورای پول و اعتبار تبعيت کرده 
و نرخ س�ود تس�هيلات را تا 24 درصد کاهش دادند، ولی در مقابل از امتيازات 
ديگر مش�تريان کم کردند تا ضرر کاهش حداقل چهار درصدی سود را تلافی 

کرده باشند.
 بعد ازمصوبه شورای پول و اعتبار برای كاهش نرخ سود تسهيلات از حداقل 28 به 24 
درصد سرانجام بعد از يكی دو ماه بانكها نرخ سود تسهيلات پرداختی خود را تا حدودی با 
نرخ 24 درصد مصوب منطبق كردند و هر يک با ابلاغ ليست بلند بالايی از شروط مد نظر 
به پرداخت تسهيلات 24 درصدی تن دادند. اما كسر حدود چهار درصدی سود دريافتی 
از مشتريان كه می تواند منابع قابل توجهی را آنهم در دوران كسری نقدينگی به همراه 
داشته باشد چندان به مذاق بانكها خوش نيامد و سعی كردند به گونه ای ديگر آن را جبران 
كنند. جدای از اينكه در برخی بانكها ش��رايط وام دهی به گونه ای پيش می رود كه در 
نهايت سود 24 درصدی مصوب تا همان نرخ های 28 درصدی سابق به مشتری هزينه 
تحميل می كند، شرايط دريافت و باز پرداخت سخت تری نيز برای آنها تعيين می شود. 
اين در حالی است كه در بخشنامه برخی بانكها تاكيد شده است كه دوره های بازپرداخت 
وام پرداختی با سود 24 درصد كاهش يافته است به گونه ای كه برای اعطای تسهيلات در 
قالب عقد مضاربه كه عمدتا بازپرداخت يكجا دارد دوره بازپرداخت از 6 ماه به سه ماه كاهش 
يافته و مشتری ملزم است تا تسهيلات دريافتی را در نصف مهلت قبلی به بانک برگرداند.

مدير يكی از شعب در اين رابطه توضيح داد كه با اين كاهش دوره زمانی، منابع پرداختی 
زمان كمتری دست مشتری مانده و به گونه ای ضرر كاهش چهار درصدی سود جبران 
می شود.در موردی ديگر اگر قرار باشد كه سپرده مشتريان به عنوان وثيقه وام گيرنده قرار 
گيرد سود واقعی به آن پرداخت نخواهد شد. به طوری كه سود سپرده های يكساله كه در 
حال حاضر بايد با 20 درصد پرداخت شود وقتی كه به عنوان وثيقه وام پرداختی با سود 
24 درصد باشد، سود سالانه آن به 18 درصد يعنی سود سپرده ۹ ماهه كاهش می يابد . 
در اين حالت با كاهش سود تسهيلات دريافتی بانک هم سود كمتر از حق مشتری)20 

درصد( به وی می پردازد.
در اين ميان دس��تورالعمل های ديگری هم در بانكها وجود دارد كه از مش��تری طلب 
حساب های هميشه پر دارد. به گونه ای كه مشتری بايد در حساب خود منابع كافی داشته 
باش��د با اين توضيح كه گردش حساب يعنی واريز و برداشت ملاک نيست بلكه بايد در 
حساب وی هميشه سپرده ای در خور توجه وجود داشته باشد. واضح است اين ضرورت هم 

برای جبران بخشی از منابع خارج شده بانک در قالب تسهيلات خواهد بود.
به هر حال بانكها هر يک با ترفندهای خاص خود مصوبه سود شورای پول و اعتبار را دور 
می زنند؛ نرخ سود سپرده سالانه را همان 20 درصد می پردازند، ولی برای جذب مشتری 
سود روزشمار را 1۹ درصد افزايش داده اند و از سويی ديگر برای پرداخت تسهيلات با سود 

24 درصد مشتريان را تحت فشار قرار می دهند و گاها از حق خودشان منع می كنند. 

مجوز  رئيس جمهور  اجرايی  معاون  که  حالی  در 
افزايش قيمت 18 قلم کالای اساسی را صادر کرده 
است که بسياری از دست اندرکاران و توليد کنندگان 
با افزايش قيمت به دليل اثرات منفی آن بر بازار موافق 

نيستند .
معاون اجرايی رييس جمهور در نامه ای به اعضای ستاد 
هدفمند سازی يارانه ها مجوز افزايش قيمت 18 قلم كالای 
اساسی از جمله گندم، آرد، نان، قند و شكر، مرغ، تخم مرغ، 
برنج، روغن نباتی، گوشت قرمز، كره، شيرخام، كودهای اوره، 
فسفات و پتاس، محصولات لبنی پر مصرف و انواع كالاهای 

يارانه ای خدمات اولويت اول را صادر كرد. 
اما علی رغم ابلاغيه مذكور و مجوز افزايش قيمت  كالاهای 
كالاهای  توليد كنندگان  و  اغلب دست اندركاران  اساسی، 
اساسی مختلف تمايلی به افزايش قيمت ندارند و حتی برخی 
افزايش قيمت  را در شرايط اقتصادی امروز عامل كسادی بازار 

محصولاتشان عنوان می كنند. 
صنايع  انجمن  دبير  باكری  رضا  گزارش  اين  براساس 
فرآورده های لبنی ايران كه بارها در مصاحبه ها و نشست های 
از اين كشش  بازار بيش  خبری خود عنوان كرده است 
به  نامه ای  در  ندارند  را  لبنی  محصولات  قيمت  افزايش 
معاون اول رئيس جمهور خواسته تا حتی المقدور از افزايش 
قيمت های فروش اعم از سقف 6 درصدی دستمزد و سربار 
و 10 درصدی به منظور افزايش قيمت خريد شيرخام پرهيز 
كرده و در انتظار پيدايش چشم انداز دوران رونق پساتحريم 

كه نيازمند سياست گذاری های ديگر است بمانند. 
وی معتقد است:  اگرچه عدم افزايش 6 درصدی قيمت 
كالاهای لبنی به منظور جبران هزينه های افزايش يافته 
دستمزد و سربار؛ اكثريت قريب به اتفاق كارخانجات را به 
حاشيه زيان رانده، اما انجمن صنايع لبنی ايران آسيب ها و 
ضررهای مخرب ناشی از افزايش قيمت ها و به تبع آن كاهش 
فروش را سنگين  تر و جبران ناپذيرتر از تحمل صدمات مالی 
زيان انباشت شده ناشی از حفظ سقف توليد و قيمت فروش 

فعلی تشخيص داده است.
 تقاضای افزايش قيمت کود هم مطرح نيست

 البته اين مخالفت با افزايش قيمت ها فقط مختص صنايع 
لبنی نيست، بطوری كه عليرضا ولی مديرعامل شركت 
خدمات حمايتی كشاورزی هم می گويد: توان اقتصادی 
افزايش 700  با توجه به  كشاورزان بسيار پايين است و 
درصدی قيمت كود طی سال های ۹0 تا ۹2، موافق افزايش 

قيمت كود نيستيم.
 ولی كاهش مصرف كود را ناشی از گرانی آن عنوان 
می كند، و معتقد است: كاهش مصرف كود توليد بسياری 
از محصولات از جمله غلات و برنج را كاهش داده است، 
بنابراين افزايش قيمت كود در شرايط فعلی توجيه اقتصادی 

ندارد. 
افزايش قيمت آرد و نان منتفی است 

براساس اين گزارش گندم، آرد و نان هم از جمله كالاهايی 
اساسی است كه در ليست كالاهای مجوز دار برای افزايش 
قيمت قرار گرفته اند اما با اين وجود علی قنبری معاون وزير 
جهاد كشاورزی درباره افزايش قيمت اين كالاها می گويد: 

اقلام يارانه ای نان و آرد افزايش قيمت نمی يابد. 
مديرعامل شركت مادر تخصصی بازرگانی دولتی ايران 
می گويد: آرد و نان جزو كالاهای يارانه ای بوده كه دولت برای 
عرضه آن در جامعه يارانه می پردازد بنابراين نان همچنان با 

نظر دولت امكان افزايش قيمت دارد.
 گوشت گوسفندی، مرغ؛ تخم مرغ و برنج بدون 

تقاضای افزايش قيمت 
البته عدم تمايل به افزايش قيمت كالاهای اساسی فقط 
به لبنيات، كود، آرد و نان مختص نمی شود چنانچه علی 
اصغر ملكی رئيس اتحاديه گوشت گوسفندی هم در مورد 
افزايش قيمت گوشت قرمز معتقد است: با توجه به وفور 
توليد نيازی به افزايش قيمت نيست و تقاضايی برای افزايش 

قيمت نداريم. 
 اين گزارش می افزايد: مرغ، تخم مرغ و برنج هم كه در 

ليست كالاهای مجوز دار برای افزايش قيمت قرار گرفته اند 
از جمله محصولاتی هستند كه قيمت آنها براساس عرضه 

و تقاضا تعيين می شود.
 براساس اين گزارش: مرغ و تخم مرغ به دليل مازاد توليد 
با قيمتی كمتر از قيمت تمام شده عرضه می شود و برنج هم 
به دليل مازاد واردات در سال های قبل با ركود و كسادی بازار 
مواجه است بنابراين با اين شرايط جايی برای افزايش قيمت 

اين محصولات باقی نمی ماند.
 البته ناگفته نماند كه صنايع قند و شكر و روغن نباتی 
از اين مجوز افزايش قيمت استقبال كرده اند چنانچه دبير 
انجمن صنفی كارخانه های قند و شكر می گويد: با توجه 
به افزايش 12.۵ درصدی قيمت خريد تضمينی چغندر و 
افزايش 20 درصدی دستمزدها در سال جاری برای جبران 
تا 14 درصدی  افزايش 13  هزينه ها درخواست  افزايش 

قيمت قند و شكر را داريم.
 اگرچه دو صنعت قند و شكر و روغن نباتی به دلايلی 
از جمله افزايش هزينه های توليد خواهان افزايش قيمت 
هستند اما اغلب صنايع و توليد كنندگان كالاهای اساسی 
افزايش قيمت  اقتصادی موجود را مناسب برای  شرايط 
نمی دانند و حتی معتقدند كه نتايج افزايش قيمت ها در رونق 

بازار و توليد منفی خواهد بود.
  براساس اين گزارش: كالاهايی نظير گندم، آرد، نان، قند 
و شكر، مرغ، تخم مرغ، برنج، روغن نباتی، گوشت قرمز، كره، 
شيرخام، كودهای اوره، فسفات و پتاس، محصولات لبنی 
يارانه ای  كالاهای  انواع  پنير(،  و  ماست  )شير،  پرمصرف 
)حسب ضرورت و اعلام كارگروه تنظيم بازار( در سال جاری 
تا سقف 6 درصد )صرفا براساس سهم هزينه های سوخت و 
حامل های انرژی، حقوق و دستمزد و ... در قيمت تمام شده 
كالاها و خدمات( با تصويب سازمان حمايت مصرف كنندگان 
و توليد كنندگان و بيش از آن پس از تاييد سازمان مذكور 
)هيات تعيين و تثبيت قيمت ها( مستلزم اخذ مصوبه از 

كارگروه تنظيم بازار هستند.

استقبال سرد توليدكنندگان كالاهای اساسی از مصوبه افزايش 6 درصدی قيمت؛

بازار خودروهای وارداتی پس از توافق؛ رکود بازار؛ دور افتاده از چشم دولتی ها

 پایان یکه تازی لوکس سواران
جرقه های توليد خودروهای خارجی در بازار ايران روشن شده است. وارداتی ها 
نگران افت قيمت و لوکس سواران منتظر گشايش های جديد در واردات خودرو 

هستند. موج جديدی از فروش خودروهای وارداتی هم به راه افتاده است.
چند سالی هست كه خودروهای لوكس يكه تازان ويراژ در خيابان ها هستند. رقبای آنها 
را هم چينی هايی تشكيل می دهند كه اگرچه ظاهری كپی كارانه از همين خودروها دارند 

اما باطنشان چيز ديگری می گويد. 
 اكنون اما با آغاز رفت و آمدهای خارجی ها و اطمينان آنها از توافق اخير هسته ای، 
نمايشگاه داران خودرو نگران تر از همه هستند. آنها می گويند كه اين روزها مشتريانشان 
دلواپس تر از گذشته هستند و دغدغه دارند كه با ورود خودروهای جديدی كه قرار است 
ميان ايران و ساير كمپانی های مطرح دنيا توليد شود، قيمت خودروهايشان افت شديدی 
پيدا كند.  آنچه كه البته به اين نگرانی رنگ و بوی تازه ای داده، گفته های محمدرضا 
نعمت زاده، وزير صنعت، معدن و تجارت در روزهای گذشته است كه به صراحت اعلام كرده 

با توافق هسته ای، قيمت خودروهای خارجی بايد سير نزولی را آغاز كند.
 اگرچه او معتقد است كه اتفاق خاصی در بازار خودروهای داخلی نيفتاده است و قرار هم 
نيست كه انتظار كاهش قيمت خودروهای داخلی را داشت اما به صراحت اعلام كرده كه با 
كاهش احتمالی نرخ ارز بعد از توافق، قيمت خودروهای خارجی بايد حتما و حتما كاهش 
يابد.  در اين راستا، فعالان بازار خودرو می گويند كه همين گفته های وزير بر بازارشان اثر 
داشته و بيشتر افرادی كه به نوعی خودروهای خارجی در اختيار دارند و قصد تعويض آن را 
داشته اند، نگران از احتمال كاهش قيمت، به نمايشگاه مراجعه می كنند و خودروهای خود 

را برای فروش می گذارند. 
آنها می گويند كه اين روزها، رفت و آمدها برای فروش خودروهای خارجی شدت بيشتری 
داشته و اگرچه بازار همچنان راكد است اما حضور متقاضيان در اين نمايشگاه ها، بازار را به 
تحرک وا داشته است.  البته حال و روز اين روزهای خودروهای وارداتی را هم می توان به 
خوبی از شمار خودروهايی كه اين روزها جلوی نمايشگاه های اتومبيل صف كشيده و بر 
سر خود تابلوی فروش را دارند، به خوبی حس كرد. اينجا است كه به نظر می رسد چرخ 
خودروهای وارداتی در چاله توافق افتاده است.  نكته ديگری كه در اين ميان از سوی مردم 
عنوان می شود، اين است كه با ورود و مذاكره خودروسازان خارجی برای توليد در ايران، 
آنها هم می توانند خودروی خوب خارجی سوار شوند و اين پايانی بر يكه تازی لوكس سواران 

در خيابان ها و اتوبان ها است.
 آنها معتقدند كه اگر كمپانی های مطرح دنيا، خودروهای جديد و روز دنيا را در ايران 
توليد مشترک داشته باشند، به طور قطع بيشتر مردم می توانند اين خودروها را خريد كنند 

و بنابراين، ديگر شاهد اين نخواهيم بود كه عده ای خاص، خودروی خارجی سوار شوند. 
 به هرحال به نظر می  رسد آينده بازار خودرو در ايران روشن است و اگر خودروسازان 
خارجی، مدل های جديدی از توليدات خود را در كمپانی های خودروسازی ايران توليد 
كنند، خيابان های كشور رنگ و روی جديدی خواهد ديد كه شايد ديگر، تفاوت حضور 
خودروهای داخلی و خارجی در آن كمتر به چشم آيد. چرا كه سال ها است كه چشم 

مردم، از ديدن خودروهای تكراری ايرانی خسته شده است.

هيات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه يک قم 
تصرفات مالكانه مفروزی متقاضيان پرونده های تشكيلی طبق قانون 
مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک موجود در 

پرونده به شرح آراء ذيل تاييد نموده اند.
كلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹46033000100117۵ شماره  رأی   -1
13۹1114430001003081آقای/ خانمعلی اصغر اسماعيلی فرزند غلامرضا 
6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 60/6۵ متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10473 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی از اصغر 

فرهادزاده فرزند مصطفی فرهادزاده. 
كلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹460330001004877 شماره  رأی   -2
فرزند  قنبری  نادعلی  مهدی  خانم  آقای/   13۹11144300010041۹7
ابوالفضل6دانگ يک باب ساختمان  بمساحت 126 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 10418/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مع 

الواسطه از رضا آقا محمدی. 
كلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹460330001004۹60 شماره  رأی   -3
13۹1114430001003441 آقای / خانم امير حسين عربی نژاد فرزند 
روی  بر  مربع  متر   110/63 بمساحت  ساختمان  باب  يک  اسداله6دانگ 
قسمتی از پلاک ثبتی 21۹و10۵2۹/8/218 -اصلی واقع در بخش1 ثبت 

قم خريداری سند رسمی.
كلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹460330001004863 شماره  رأی   -4  
13۹1114430001004407 آقای / خانم غلامعباس مخلص آبادی فراهانی 
فرزند حسين6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 12۹/80 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 763فرعی از 10۹33و10۹34 -اصلی واقع در بخش1 

ثبت قم خريداری عادی مع الواسطه از رضا زمانی همتی.
كلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره 13۹360330001034۵7۹  رأی    -۵ 
شهباز  فرزند  خانی  جواد  خانم   / آقای   13۹111443000100۵073
علی6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 66/3۹ متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 11241 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مع 

الواسطه از سيد الياس عقيلی.
كلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره 13۹46033000100۵808  رأی    -6  
13۹11144300010037۹4 آقای / خانم محمد حسين محمد حسينی 
فرزند عباس3دانگ مشاع از 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 73/۵۵ متر 
مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1100۵ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خريداری عادی مع الواسطه از ابوالقاسم فرخی. 
كلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹46033000100۵811 شماره  رأی   -7
فرزند  عليرضايی  فاطمه  خانم   / آقای   13۹1114430001001314
متر  بمساحت 73/۵۵  باب ساختمان  از 6دانگ يک  عبداله3دانگ مشاع 
مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1100۵ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خريداری عادی مع الواسطه از ابوالقاسم فرخی.
كلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره 13۹46033000100۵400  رأی    -8  
13۹111443000100476۹ آقای / خانم رحمت اله پرويزی هويدا فرزند 
فتحعلی 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 107/88 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 11242 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری 

عادی مع الواسطه از حيدر اصفهانی نژاد.
كلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹46033000100۵722 شماره  رأی   -۹  
13۹111443000100۵6۵1 آقای / خانم علی طاهری فرزند محمد ولی 
3دانگ مشاع از 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 170 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی ۹6۵7 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند 

رسمی. 
كلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹46033000100۵723 شماره  رأی   -10
13۹111443000100۵6۵2 آقای / خانم زهرا فرجی فرزند جعفر3دانگ 
مشاع از 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 170 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی ۹6۵7 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.

كلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره 13۹460330001004766  رأی   -11 
13۹111443000100126۵ آقای / خانم يوسف علی صفری فرزند علی 
جان6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 120 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 1087۵ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.
كلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره 13۹460330001006087  رأی   -12 
13۹1114430001006680 آقای / خانم مجيد شعبانی فرزند قربانعلی 
6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 100 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 10۹80 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مع الواسطه 

از مهدی خالقی. 
كلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹46033000100۵667 شماره  13-رأی 
فرزند  تشتری  رضا  علی  خانم   / آقای   13۹1114430001006724
محمد6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 1۵0 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 11121مكرر -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند 

رسمی.
به پرونده كلاسه   14-  رأی شماره 13۹46033000100۵7۵۹ مربوط 
فرزند  حيدری  علی  علی  خانم   / آقای   13۹1114430001004۵22
غلامحسين 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 60/3۵ متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 111۹1 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری 

عادی مع الواسطه از فاطمه آزادگان. 
كلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹460330001004770 شماره  رأی   -1۵
فرزند  نجاران  ابوالفضل  خانم   / آقای   13۹1114430001004748
اسداله6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 134/۹7 متر مربع بر روی قسمتی 
از پلاک ثبتی 1043۵ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی از 

محمود محمد بيگی. 
كلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹460330001006422 شماره  16-رأی 
13۹1114430001007842 آقای / خانم رضا نجفی زاده فرزند ابوالقاسم 
6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 106/22 متر مربع بر روی قسمتی از 

پلاک ثبتی 10446 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.
كلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره 13۹46033000100486۹  رأی   -17 
13۹1114430001004117 آقای / خانم ناصر براتی فرزند محمود6دانگ 
يک باب ساختمان بمساحت ۹1/10 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
1100۵ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مع الواسطه از سيد 

علی محمد تقوی. 
كلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹460330001004744 شماره  رأی   -18
13۹111443000100۵4۹8 آقای / خانم سيد مرتضی چاوشی فرزند سيد 
محمد6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 120 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 10434/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.

كلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹460330001004886 شماره  1۹-رأی   
13۹1114430001004086 آقای / خانم اسدالله زند فرزند روح اله3دانگ 
مشاع از 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 1363/۵0 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 20۵الی 211فرعی از 11203 -اصلی واقع در بخش1 

ثبت قم خريداری عادی مع الواسطه از غلامعلی عباسی.
كلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره 13۹4603300010048۹0  رأی   -20 
فرزند  زنديه  كاثوم  امه  خانم   / آقای   13۹2114430001003313
عباسعلی3دانگ مشاع از 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 1363/۵0 متر 
مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 20۵الی211فرعی از 11203 -اصلی واقع 

در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مع الواسطه از غلامعلی عباسی.
كلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره 13۹46033000100۵646  رأی   -21 
13۹111443000100400۹ آقای / خانم خليل شفيعی سيارستاقی فرزند 
كربلائی ابراهيم6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 6۵/32 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10684/3 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری 

سند رسمی.
كلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره 13۹46033000100478۹  رأی   -22 
عظيم  فرزند  رحمانی  محمد  خانم   / آقای   13۹111443000100418۵
6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 81/۵0 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 11006 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مع 

الواسطه از حسين حسن زاده.
كلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره 13۹4603300010048۹4  رأی   -23 
13۹1114430001003411 آقای / خانم فتح اله كريمی فرزند مهر علی 
6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 1۵0 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 11224 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مع الواسطه از 

منصوره ولی احدی از وراث غلامعلی ولی. 
كلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹460330001002006 شماره  رأی   -24
/ خانم سيد رضا حسينی جمكرانی  آقای   13۹111443000100۵37۵
فرزند سيد نقی 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 118/20 متر مربع بر 
روی قسمتی از پلاک ثبتی 1/41۹ -اصلی واقع در بخش4 ثبت قم خريداری 

عادی مع الواسطه از فرج اله اسماعيلی .
كلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره 13۹46033000100۵726  رأی   -2۵ 
13۹111443000100۵013 آقای / خانم محبوبه صفا فرزند رضا2دانگ 

مشاع از 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 10۵/41 متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 1043۵ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری 

عادی مع الواسطه از وراث محمود محمد بيگی .
كلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره 13۹46033000100۵727  رأی   -26 
فرزند  وشنوه  هادی  ابراهيم  خانم   / آقای   13۹111443000100۵014
عباسعلی4دانگ مشاع از 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 10۵/41 متر 
مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 1043۵ -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خريداری عادی مع الواسطه از وراث محمود محمد بيگی .
كلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره 13۹46033000100۵7۵3  رأی   -27 
13۹1114430001002370 آقای / خانم غلامحسين آقا بابائی كمشچه 
فرزند حسن 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 3۹ متر مربع بر روی 
قسمتی از پلاک ثبتی 10388 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری 

سند رسمی.
كلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره 13۹360330001036078  رأی   -28 
13۹1114430001004874 آقای / خانم حيدر بقائی فرزند علی اكبر6دانگ 
يک باب ساختمان بمساحت 123/67 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 

10434/2 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری سند رسمی.
كلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره 13۹360330001036302  رأی   -2۹ 
13۹111443000100466۹ آقای / خانم اصغر زمانی فرزند اسدالله 6دانگ 
يک باب ساختمان بمساحت 1۵6/۹2 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک ثبتی 
11238 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مع الواسطه از محمد 

ولی احدی از وراث غلامعلی ولی .
كلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره 13۹46033000100۵۹۹۹  رأی   -30 
13۹111443000100۵114 آقای / خانم جميله علی محمد بيكی فرزند 
رضا 3دانگ مشاع از 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 100 متر مربع بر 
روی قسمتی از پلاک ثبتی 1113۵/1101 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم 

خريداری عادی مع الواسطه از وراث عبداله توسلی .
كلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره 13۹460330001006000  رأی   -31 
13۹111443000100۵11۵ آقای / خانم علی اصغری فرزند رجبعلی3دانگ 
مشاع از 6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 100 متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 1113۵/1101 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی 

مع الواسطه از وراث عبداله توسلی .
كلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره 13۹46033000100۵34۵  رأی   -32 
فرزند محمد  بيكدلو  مرتضی  / خانم  آقای   13۹1114430001003۵11
بر روی  باب ساختمان بمساحت 370/16 متر مربع  ابراهيم 6دانگ يک 
قسمتی از پلاک ثبتی 11201/3 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری 

سند رسمی.
كلاسه  پرونده  به  مربوط  شماره 13۹360330001017۹۹7  رأی   -33 
13۹111443000100363۵ آقای / خانم علی اكبر محمدی فرزند كريم 
6دانگ يک باب ساختمان بمساحت 63 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 
ثبتی 11242 -اصلی واقع در بخش1 ثبت قم خريداری عادی مع الواسطه از 

حيدر اصفهانی نژاد. 
كلاسه  پرونده  به  مربوط   13۹460330001004۹۵6 شماره  رأی   -34
فرزند  ور  پيله  هوشنگ  امير  خانم   / آقای   13۹1114430001001784
يداله6دانگ يک باب ساختمان بمساحت ۵۵ متر مربع بر روی قسمتی از 
پلاک ثبتی 28۹و2۹0فرعی از  6فرعی از 10۵2۹ -اصلی واقع در بخش1 

ثبت قم خريداری عادی مع الواسطه از غلامحسين استاد.
 مورد تاييد قرار گرفته و از آنجائيكه مقرر گرديده است پس از نشر آگهی و 
انقضاء موعد مقرر سند مالكيت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به 
مالكين مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 1۵ روز آگهی تا چنانچه اشخاص 
ذينفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاريخ انتشار آگهی نوبت 
اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه1 قم تسليم و رسيد آن را اخذ 
و ظرف مدت يكماه پس از تسليم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و 
دادخواست خود را به مرجع قضائی تقديم و گواهی آنرا به اين اداره تحويل 
نمايند لازم به توضيح است كه صدور سند بر اساس قانون مذكور مانع از 

مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود.
تاريخ انتشار اول: 1۳94/۰4/1۶
تاريخ انتشار دوم: 1۳94/۰4/۳1
 جعفر کاظمی
رئيس ثبت اسناد منطقه يک قم

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی
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بهشتی مالک باشگاه ملوان: 

به اندازه استقلال به قلعه نویی پول می دهیم
مالک ملوان می گويد امير قلعه نويی به اندازه حضورش در اس�تقلال از ملوان 

دستمزد می گيرد.
داريوش بهشتی  درباره زمان حضور امير قلعه نويی در انزلی، اظها ر كرد: قلعه نويی حول و 
حوش ساعت يک و نيم وارد انزلی می شود و بعد از آن مراسم معارفه را برگزار می كنيم. خود 

من هم چند روزی است در تهران هستم و با امير قلعه نويی به آنجا می روم.
وی درباره جذب بازيكنان مورد نظر قلعه نويی نيز، خاطر  نشان كرد: ديشب با فرزاد حاتمی 
قرارداد قطعی بستيم و با چند بازيكن ديگر هم در حال مذاكره هستيم كه نمی توانم از آنها 
نامی ببرم، چرا كه در روزهای گذشته شيطنت هايی صورت گرفته است و مانعی در مقابل 
كارهای ما ش��ده است. اين كه گفته می شود كريم انصاری فرد در ليست قلعه نويی است 

صحت ندارد، چرا كه ما حاتمی، آرش افشين و جلال رافخايی را در تيم داريم.
مالک ملوان در پاسخ به اين سوال كه گويا او بايد در روزهای گذشته تضمين هايی را به 
هيات مديره ملوان می داده، اما چنين اتفاقی صورت نگرفته است، تاكيد كرد: هيچ گونه 
تضمينی در كار نيست و فقط منتظر هستيم كه امير قلعه نويی به انزلی بيايد و كار را آغاز 

كنيم. احتمالا امروز قلعه نويی در تمرين ملوان حاضر خواهد شد.
بهشتی درباره مبلغ قرارداد قلعه نويی نيز تصريح كرد: قلعه نويی، مربی حر فه ای و بزرگی 
است و هر چقدر كه به او در استقلال حقوق می دانند در ملوان هم آن را پرداخت می كنيم.

وی ا دا مه  داد: با توجه به ليست قلعه نويی و كمبود وقت چند بازيكن خارجی جذب می كنيم 
كه اين كارها هم احتمالا در روزهای آينده قطعی می شود. 

شركت های هلدينگ دارويی ياسين اسپانسر نماينده قم شد :

یاسین پیشرو جایگزین آتلیه طهران در لیگ برتر
با تغيير اسپانسر نماينده فوتسال قم در ليگ برتر بلاتكليفی در آمد. 

به گزارش  خبرنگار ما ،نماينده فوتسال قم با پيدا كردن اسپانسری تازه از بلاتكليفی در 
آمد.پ��س از واگذاری امتياز ماهان تنديس به هيات فوتبال قم،تلاش قمی ها برای پيدا 
كردن اسپانس��ر ناكام بود تا اينكه آتليه طهران قم به عنوان اسپانسر موقت اين تيم در 

شروع ليگ معرفی شد.
در اين حال رايزنی ها برای اسپانس��ری جديد اين تيم آغاز ش��د و درنهايت مجموعه 
شركت های هلدينگ دارويی ياسين به عنوان اسپانسر نماينده فوتسال قم در ليگ برتر 
انتخاب شد.بر اين اساس تيم فوتسال قم از هفته سوم ليگ برتر با نام ياسين پيشرو در 

مسابقات شركت می كند.

اعتراض قمی ها به داور بازی با تاسیسات
تيم آتليه طهران قم نسبت به انتخاب کمربسته برای داوری بازی اين تيم با 

تاسيسات دريايی در هفته سوم ليگ برتر اعتراض کرد. 
تيم آتليه طهران قم نسبت به انتخاب اسماعيل كمربسته برای قضاوت بازی اين تيم با 

تاسيسات دريايی تهران در هفته سوم ليگ برتر اعتراض كرد.
مهدی پاک سرپرس��ت اين تيم گفت:كمربسته در هفته دوم بازی تيمهای تاسيسات 
دريايی و منصوری قرچک را برعهده داشت كه ناتمام ماند اما اينكه كميته داوران هفته 
بعد هم اين داور را برای قضاوت بازی تاسيسات انتخاب كند برای ما سوال برانگيز است. 
ما مراتب اعتراض خود را به كميته داوران و كميته فوتسال اعلام كرده ايم و اميدواريم 
اولا نس��بت به تغيير داور اقدام كرده و ثانيا توجيه مناسبی برای اين انتخاب خود به ما 

ارائه دهند.

یامولا جانشین غیاثی در تیم دسته دومی
 آتلیه طهران شد

به گزارش پايگاه خبری فوس�تال ايران،تيم آتليه طهران که در ليگ دسته 
دوم هم تيمداری می کند توانست با نتايج خوب ،دو هفته پيش از پايان رقابتها 

صعودش به مرحله پلی آف ليگ دسته اول را قطعی کند.
اين تيم در مرحله گروهی با هدايت سيد مهدی غياثی به ميدان می رفت اما با حضور 
غياثی در تيم ليگ برتری قم،هدايت اين تيم به يدالله يامولا از بازيكنان سابق ارم كيش و 

مربيان فعلی فوتسال قم سپرده شد.

غلامرضا بهروان: 

۶۰ تیم به دلیل بدهی حق فعالیت ندارند

پیکان ماندنی شد، راه آهن سقوط کرد

رئيس کميته مسابقات سازمان ليگ تأکيد کرد که 
۶۰ تيم به دليل بدهی حق فعاليت فوتبالی ندارند.

 غلامرضا بهروان در خصوص نامه عليرضا اسدی، دبيركل 
فدراسيون فوتبال به سازمان ليگ در خصوص اينكه چند 
تيم ليگ برتری به دليل بدهی حق شركت در اين مسابقات 
را ندارند، اظهار داشت: روز گذشته از طرف عليرضا اسدی، 
دبيركل فدراسيون فوتبال نامه ای به سازمان ليگ رسيد كه 
در آن تأكيد شده بود حدود 60 تيم از ليگ برتر، ليگ دسته 
اول و ... به دليل داشتن بدهی نمی توانند فعاليت فوتبالی 
داشته باشند. وی در ادامه افزود: اسدی در قالب اين نامه 
تأكيد كرده كه ارائه خدمات به اين تيم ها ممنوع است. 
استقلال، پرسپوليس، ملوان بندرانزلی، نفت تهران، سپاهان 
تبريز،  تراكتورسازی  اهواز،  استقلال  اصفهان،  و ذوب آهن 
گسترش فولاد تبريز، پديده خراسان و پيكان؛ 11 تيمی 
هستند كه نمی توانند فعاليت فوتبالی داشته باشند. در نامه 
دبيركل فدراسيون فوتبال همچنين به برخی از تيم ها از جمله 

گهر دورود، سايپای شمال و ... كه ديگر فعاليتی ندارند، اشاره 
شده است. »تيم های ذكر شده شاكی خصوصی دارند و بايد 
رضايت آنها را جلب كنند«، رئيس كميته مسابقات سازمان 
ليگ با بيان اين جمله در مورد اينكه با اين شرايط ليگ برتر 
در آستانه تعطيلی قرار می گيرد، تأكيد كرد: بله، فدراسيون 
فوتبال رسماً اعلام كرده كه ارائه خدمات به اين تيم ها ممنوع 
است. اگر دوستان تلاشی نكنند نمی توانيم خدماتی به آنها 
بدهيم. در نامه دبيركل فدراسيون فوتبال تأكيد شده است 
اين تيم ها نمی توانند فعاليت فوتبالی داشته باشند و در ليگ 

برتر شركت كنند.
بهروان ادامه داد: تيم هايی كه به آنها اشاره شد بدهی 
انباشته دارند كه نمی توان تمام آن را يک جا پرداخت كرد. 
نظر من و ساير دوستان اين است كه زمانی را برای پرداخت 
مثلاً 30 درصد بدهی ها تعيين كنيم، كاری كه فيفا برای 
بدهكاران می كند و زمانی را برای آنها درنظر می گيرد و اگر 
در اين زمان نسبت به پرداخت بدهی ها اقدام نشود منجر به 

كسر امتياز از تيم های مورد نظر خواهد شد. به اعتقاد من اين 
اقدام عملی و شدنی است.

وی خاطرنشان كرد: در خصوص نامه ای كه روز گذشته به 
سازمان ليگ رسيده است بايد بگويم كه تصميم خوبی گرفته 
شده و هم كميته انضباطی و هم دبيركل فدراسيون فوتبال 
ورود جدی به اين مسئله داشته اند، اما بايد راهكاری برای اين 

موضوع نيز در نظر گرفته شود.
رئيس كميته مسابقات سازمان ليگ در خصوص معوقه های 
داوران در نيم فصل دوم عنوان كرد: دستمزد داوران ليگ برتر 
را بايد سازمان ليگ پرداخت كند. البته بايد بگويم دستمزد 
داوران، ناظران و ... در نيم فصل اول پرداخت شده و تنها عمل 
به تعهدات نيم فصل دوم باقی مانده است كه در اين زمينه 
مهدی تاج و دوستان تلاش می كنند از طريق مطالباتی كه 
سازمان ليگ از تبليغات محيطی دارد، اين مبلغ را پرداخت 
كنند. اميدواريم مطالبات داوران ليگ برتر، ليگ يک و ... به 

زودی پرداخت شود.

کميته استيناف فدراسيون فوتبال با تاييد حكم قبلی خود، مجددا به سقوط 
باشگاه راه آهن به ليگ يک و تداوم حضور پيكان در ليگ برتر رای داد.

 پس از رای ابتدايی كميته  استيناف مبنی بر سقوط باشگاه راه آهن به ليگ يک به دليل 
كسر امتياز با توجه به استفاده از موتومبا، بازيكن خارجی اين تيم، باشگاه راه آهن بر رای صادره 
اعتراض كرد تا پرونده به جلسه تجديد نظرخواهی برود، اما با وجود جلسات مكرر در اين زمينه 
و شائبه های مطرح شده مبنی بر اين كه مستندات جديدی در اين پرونده ارائه شده است، اما 

كميته  استيناف مجددا به سقوط باشگاه راه آهن و ماندن باشگاه پيكان رای داد.
 در جلسات برگزار شده در كميته  استيناف كه عموما با حضور مسئولان باشگاه پيكان، 
راه آهن و با حضور نماينده دادستانی برگزار شد، اعضای اين كميته  با توجه به اين كه هيچ 
دليل قانع كننده ای برای نقض رای قبلی از طرف باشگاه راه آهن به كميته  استيناف ارائه نشده 

است، مجددا به ماندن پيكان در ليگ برتر و سقوط راه آهن به ليگ دسته يک رای دادند.
 يكی از اعضای كميته استيناف در گفت وگو با ايسنا با تاييد اين خبر گفت: دلايل باشگاه 

راه آهن در حدی نبوده كه رای كميته  استيناف نقض شود.
 باشگاه راه آهن در جلسات بر اين مساله تاكيد داشته كه باشگاه در پرونده موتومبا از موضوع 
تخلف اين بازيكن اطلاعی نداشته و مقصر نبوده است. در حالی كه كميته  استيناف قصور 

باشگاه راه آهن را در اين قضيه محرز دانسته و رای به سقوط اين باشگاه به ليگ دسته يک 
صادر كرده است.  به گزارش ايسنا، اين رای پيش از ابلاغ به طرفين پرونده و ابلاغ دبيركل 

فدراسيون فوتبال برای اجرا، صادر و اعلام شده است. 

رئيس فدراسيون واليبال در گفت وگوی تفصيلی پاسخ منتقدان را داد؛

برخی یک روز هم مربیگری نکرده اند اما چشم به صندلی دستیاری کواچ دارند
رئيس فدراسيون واليبال پاسخ منتقدان را داد و گفت که اگر چه 
بسياری از اين افراد دلسوز هستند اما عده ای هم هستند که در 

اين ميان به منافع خود فكر می کنند.
 تيم ملی واليبال ايران پس از پايان كارش در ليگ جهانی سال 201۵ با 
انتقادهای زيادی مواجه شد؛ از نيمكت ضعيف گرفته تا اشتباهات كواچ و 
ليست سياهی كه گفته می شود سرمربی تيم ملی روی آنها برای هميشه 

خط قرمز كشيده است.
 اينكه تيم ملی نتوانست به مرحله نهايی ليگ جهانی صعود كند بر شدت 
انتقادها افزود. در اين ميان نوک پيكان برخی از اين انتقادها به سمت 
فدراسيون واليبال نشانه گرفته شد و عده ای معتقد بودند فدراسيون در اين 

ميان بايد به صورت جدی تر وارد عمل شود.
محمدرضا داورزنی اما به عنوان رئيس فدراسيون واليبال برخی از اين انتقادها 
را دلسوزانه می داند و برخی ديگر را منفعت طلبی می خواند. داورزنی در 
گفت وگوی اختصاصی با خبرنگار تسنيم به صورت صريح به همه ابهامات و 

مسائلی كه در اين مدت پيش آمده، پاسخ داد.
گفت وگوی تفصيلی تسنيم با رئيس فدراسيون واليبال را در زير می خوانيد.

* موضوعی که بعد از هر تورنمنتی در چند ماه گذشته در مورد 
تيم ملی مطرح شده، دستياران اسلوبودان کواچ، ضعف کادر فنی 
و حتی ضعف سرمربی صرب تيم ملی در شناخت نفرات اصلی و 
هدايت تيم ايران است. می خواهيم مصاحبه را از اين موضوع آغاز 

کنيم.
آيا كسی در اين روزها، شخص ديگری را قبول دارد؟ كسانی كه خيلی نگران 
تيم ملی هستند در واقع نگران خودشان هستند نه كادر فنی تيم. اگر از بين 
مربيانی كه در تيم ملی نيستند، يكی را انتخاب كنيم، چه كسی او را قبول 
دارد؟ علاوه بر اين در كجای دنيا، يک مربی استخدام و دستيارانش را نيز 
به او تحميل می كنند؟ كدام يک از منتقدان حاضرند كه سرمربی تيم ملی 

باشند ولی دستياران آنها توسط فدراسيون انتخاب شود؟
* بحث، بيشتر بر سر تقويت کادر فنی است.

 اين صحبت ها بيشتر احساسی است. چطور ممكن است تيمی به درجات 
قابل قبول موفقيت در جهان برسد و ما بگوييم كادر آن ضعيف بوده است؟ 
دوستانی كه انتقاد می كنند، چند گروه هستند. يک گروه كه امتحان خود را 
پس داده اند و مربی و سرمربی تيم ملی بوده اند. من اسم نمی برم ولی نتايج 
آنها در مسابقات مختلف مشخص است. در 8 سال گذشته همواره شاهد 
اختلاف نظر و سليقه های مختلف بوده ايم. مثلا می گويند كه اطلاعات غلط 
به رئيس فدراسيون می دهند و رئيس در جريان نيست. طبيعی است كه در 
يک كار گروهی، اختلاف نظر و سليقه به وجود بيايد ولی بايد جهت حركت 
گروه را در نظر گرفت. زمانی كه زوران گاييچ به ايران آمد، گفتند كه ما 
قرارداد تركمنچای با او بسته ايم. بعد نوبت به زنده ياد حسين معدنی رسيد. 
زمانی كه ولاسكو هم وارد ايران شد، عده ای گفتند كه او ديگر پير شده، در 
كشورهای قبلی كه سرمربی بوده، موفق نبوده و واليبال او تمام شده است. 
پس از كسب نتايج خوب در سطح جهان، عده ای هم از آن طرف غش 

كردند و گفتند كه همه نتايج فقط متعلق ولاسكو است.
* بعد از ولاسكو هم نوبت کواچ رسيد. 

جوانی و بی تجربگی،  مهم ترين ايرادی بود كه منتقدان، به كواچ می گرفتند. 
سبک و سياق هر كدام از مربيانی كه در تيم ملی كار كردند با يكديگر 
متفاوت است. ما برای رسيدن به هدفی كه با تيم ملی واليبال داشتيم بايد 
به يک مربی اعتماد می كرديم و به او زمان می داديم تا كار كند. در عين حال 

نمی شود كه مرتب به او ايراد بگيريم و در مورد او اظهار نظر كنيم.
ولاسكو با چند مربی داخلی كار كرد؟ دوستان اجازه بدهند من زياد در 
اين مورد حرف نزنم. مربيان داخلی ما چه رفتارهايی با ولاسكو انجام دادند 
و چه توهين هايی به خودشان كردند؟ ما چند مربی را كنار ولاسكو قرار 
داديم تا كار كنند؟ آنها آنقدر عليه هم حرف زدند كه ولاسكو كلافه شده 
بود. ما مربيان خوب و كارآمدی داريم كه در كادر فنی تيم های ديگر در 
حال فعاليت هستند اما چرا همه نگاه ها متوجه نيمكت كنار كواچ در تيم 

ملی است؟
چرا همه در زمان ولاسكو هم دنبال آن صندلی بودند و اگر قرار نبود كه 
مربی باشند، ديگر با ولاسكو كار نمی كردند؟ مگر همه ما ادعا نمی كنيم 
كه عشق ما واليبال و تيم ملی و ايران است اما در نهايت همه به دنبال 
همان صندلی هستند؟ علاوه بر اين همه به دنبال تقويت نيمكت تيم 
ملی هستند اما به محض اينكه اسم فرد خاصی مطرح می شود از او انتقاد 
می كنند و می گويند ضعيف است. اين حرف غلطی است كه مطرح كنيم 
در فدراسيون، يک نفر تصميم گيرنده است و غير واليبالی ها در فدراسيون، 

تصميم گيرنده هستند.
شما نمی توانيد يک مربی 40 يا ۵0 ساله را به ايران بياوريد و توقع داشته 
باشيد آنطور كه ما می خواهيم رفتار كند. تعامل و رفتار كواچ با بازيكنان در 
مقايسه با ولاسكو كاملاً متفاوت است. مگر سرمربيان ايتاليا، برزيل و آلمان، 
شبيه هم هستند؟ ما بايد به نتيجه و معدل عملكرد مربی توجه كنيم نه 
اينكه بارها و بارها بپرسيم كه آيا كواچ در سال گذشته بد عمل كرد يا خوب. 
باز هم تكرار می كنم كسی دنبال جايگاه مربی بدنساز يا پزشک تيم نيست 
و همه، صندلی مربی )دستيار كواچ( را می بينند. اگر كسی به فكر كمک به 
تيم ملی باشد كه به دنبال پست و صندلی نيست و هر كاری كه از دستش 

برمی آيد برای تيم ملی انجام می دهد.
* اشاره آنها به جوانی و کم تجربگی رحمان محمدی راد است.

رحمان در تيم كار می كند و زحمت می كشد ولی هميشه متهم بوده كه 
جوان و كم تجربه است. سؤال من اين است كه كدام يک از مربيانی كه به 
رحمان ايراد می گيرند، تجربه دارند؟ جالب اينكه در بين منتقدان، كسانی 
حضور دارند كه اصلاً مربی نيستند و سابقه يک روز تيمداری را ندارند. 
احترام منتقدان بر همه ما واجب است و ما حرف های همه آنها را می شنويم 
اما اين دوستان بدانند كه فدراسيون بر پايه يک تدبير خاص، كارهايش را 
پيش می برد. اين طور نيست كه هر لحظه بتوان مربی عوض كرد. بسياری 
از ملی پوشان سابق و مربيان ايرانی در حال حاضر در تيم های نوجوانان، 
جوانان و اميد ما كار می كنند اما جالب است كه همه توجهات فقط و فقط 
به صندلی دستياری كواچ است و اهميت دارد. بعد هم اين قضيه را رسانه ای 

می كنند و همه دوستان با هم نيمكت كواچ را نشانه می روند.
 * البته دامنه اين قضيه فراتر از دستياری کواچ بود و حتی هنوز 
هم منتقدان اعتقاد دارند که کواچ، بازيكنان اصلی اش را تا بازی های 

آخر نشناخته بود.
 يک تحليل بايد بر پايه مبانی منطقی باشد. يعنی اگر با اطلاعات غلط 
به تحليل يک قضيه بپردازيم،  نتيجه غلط به دست می آيد. روزی بود كه 
همين آقايان، همه موفقيت ها را به حساب ولاسكو می گذاشتند. ما گفتيم 
كه مجموعه عوامل بايد در كنار هم قرار بگيرد تا نتيجه مطلوب به دست آيد. 

فدراسيون، مربی و بازيكن به تنهايی نمی توانند در صحنه ای موفق باشند.
 چطور می توان گفت كه موفقيت های قبل متعلق به ولاسكو بوده ولی 
موفقيت های فعلی متعلق به كاپيتان تيم است؟ آيا اين حرف منطقی است؟ 
برای مثال، كواچ از مهدی مرندی )ليبروی تيم( در ديدارهای پايانی استفاده 
كرد. ما بايد كواچ را محاكمه كنيم كه چرا تا به حال از مرندی استفاده 
نكرده است و او بايد پاسخ بدهد؟ اين ادبيات صحبت كردن در رسانه های 
ماست. مگر همين افراد در سال گذشته،  كواچ را به خاطر استفاده از ميلاد 
عبادی پور بمباران نكردند؟ ما نمی خواهيم بگوييم كواچ كامل است. كدام يک 

از مربيان كامل هستند؟!
 * و البته می گويند نيمكت ايران ضعيف است... 

گفته می شود ضعيف ترين نيمكت در ليگ جهانی متعلق به ايران بوده است. 
اگر ما ضعيف ترين نيمكت را داشتيم پس نيمكت روسيه، استراليا و ايتاليا 
چه بوده است؟ آيا اين تحليل درستی است؟ ما نبايد پس از باخت های پيش 
بينی شده در هفته های نخست ليگ جهانی به تيم ملی حمله كنيم. كدام 
مربی دوست دارد در كوران مسابقات، عملكرد ضعيف داشته باشد؟ جان 
اسپراو )سرمربی تيم ملی آمريكا( كه به ايران آمد و هر 2 بازی خود را باخت 
با چه عكس العملی از طرف مسئولانش مواجه شد؟ آيا به او حمله كردند 
كه چرا نيمكتت ضعيف است و به درد نمی خورد؟ مگر لهستان بازی اول 

خود را به ايران در تهران نباخت؟
 در بازی دوم ايران مقابل روسيه كه به شكست ايران انجاميد، شما بايد نقش 
عوامل انگيزشی را مورد توجه قرار دهيد. بازی دوم لهستان مقابل ايران در 
تهران برای اين تيم حياتی بود. در مجموع 12 بازی مرحله بين قاره ای ليگ 
جهانی در اين بازی بايد منطقی تر بازی می كرديم ولی در ساير ديدارها، 
عملكرد بازيكنان عالی بود. از 6 ميزبانی در تهران در 4 بازی برنده بوديم. 
آيا درست است كه وقتی تيم می برد،  نقش كواچ را صفر در نظر می گيريم 
ولی وقتی تيم ملی می بازد، نقش او را پررنگ می كنيم؟ در كجای دنيا اين 
طور تيم را تحليل می كنند؟ همه عوامل تيم در موفقيت ها و شكست های 
تيم سهيم بوده اند. از تخريب سرمربی تيم ملی چه چيزی عايد ما می شود؟ 
كواچ تا پايان المپيک 2016، سرمربی تيم ملی ايران است. اگر قرار بود ما 
تحت تأثير جو رسانه ای به صورت انفعالی عمل می كرديم كه بايد كارمان 

را تعطيل می كرديم.
* يعنی فدراسيون، کادر فنی فعلی تيم ملی را تا پايان المپيک 

2۰1۶ حفظ می کند؟
شايد تغييراتی اتفاق بيفتد يا شايد كواچ در كادر فنی خود، تغييراتی ايجاد 
كند. در چند سال گذشته هميشه عده ای منتقد سرمربی تيم ملی بوده اند. 
يادتان هست پس از بازی های آسيايی دوره گذشته چه جوی عليه مرحوم 
حسين معدنی راه افتاد؟ بعد نوبت ولاسكو رسيد. وقتی او آمد مورد حمله 
شديد قرار گرفت كه واليبالش تمام شده است و وقتی ايران را ترک كرد، 
همه داشتند حسرت می خوردند. برخی  به مردم آمار و اطلاعات غلط 
می دهند و دروغ می گويند. آمار و اطلاعات غلط دادن نوعی دروغ است و 

هدف آن، راه انداختن جو منفی در مقابل تيم ملی است.
مورد جالبی كه به تازگی شنيده ام اين است كه عده ای می گويند، بازيكنان 
فعلی تيم ملی، دست پروده »ايوان بوگاينكوف« هستند! اين خنده دار 
است. هيچكدام از بازيكنان فعلی تيم ملی ربطی به »ايوان« ندارند. برخی 
از دوستان می گويند كه بازيكنان حال حاضر تيم ملی در زمانی كه مدرسه 
می رفتند توسط آنها و ايوان زير نظر بوده و انتخاب شده اند. مطرح كردن اين 
مسائل درست نيست. خيلی بيشتر از ايوان، مربيان داخلی ما در شهرستان ها 
زحمت كشيدند. اگر اين بازيكنان دست پرورده ايوان هستند در مورد 

»سوتكوويچ« چه بايد بگوييم؟
سال كذشته ما در همه مقاطع سنی در آسيا، حرف اول را زديم. آيا 
پشتوانه سازی بهتر از اين هم می توانست انجام شود؟ ما نمی گوييم نقص 
نداريم ولی بر پايه تدبير خاصی تصميم گيری و حركت می كنيم. امكان 
ندارد وقتی قرار است 18 تا 24 يا حتی بيشتر بازيكن در اردوی تيم ملی 
برای چند ماه كنار باشند، اتفاقی نيفتد. ما ترجيح می دهيم از يک بازيكن 
70 درصدی و همگون با ساير بازيكنان در تركيب تيم ملی استفاده كنيم 
تا يک بازيكن ۹0 درصدی كه با سايرين هماهنگ نيست چون خروجی 
كلی تيم برای ما مهم است. اگر می خواهيم نقدی انجام دهيم بايد منصفانه 
و غيرمغرضانه و به دور از منافع شخصی بوده و منطقی باشد. ما از لحاظ 
نظم اردويی، يكی از بهترين تيم های جهان هستيم ولی وقتی تيم نتيجه 
نمی گيرد، بلافاصله مطرح می شود كه آنها خودشان نبوده اند و معلوم 
نيست شب قبل از مسابقه كجا بوده اند. بازيكنان ما جز سالن تمرين،  وزنه 
و رستوران چه جايی دارند كه بروند؟ با مطرح كردن اين سؤال چه چيزی 
را می خواهيم به جامعه القا كنيم؟ به اعتقاد من همه دوستان بايد به تيم 
ملی احترام بگذارند و همه نقاط ضعف و قوت تيم را با هم مطرح كنند نه 
اينكه بازيكن و مربی را مورد هدف قرار دهند؟ چطور ممكن است كه يک 
مربی در ليگ صربستان و ايتاليا بهترين مربی باشد ولی ما بگوييم او كارنامه 

ندارد و توانا نيست؟
* در مورد نحوه گزارش  بازی ها با سرافراز، رئيس سازمان صدا و 

سيما صحبتی داشته ايد؟
نه، در چند سال گذشته متناسب با رشد واليبال ما، تحليل گر و گزارشگر 
تربيت نشده است. گزارشگران فعلی از حدود 40 سال پيش مشغول گزارش 
هستند. آنها زحمت خود را می كشند اما مردم نسبت اين نوع گزارش و 

حرف زدن اعتراض دارند.
 تيم ما در 2 بازی مقابل آمريكا، قهرمان ليگ جهانی، بازی كرد اما طوری 
حرف زدند كه انگار در حال بازی با بوركينافاسو است. تيم ملی در بالاترين 
سطح ممكن در حال بازی است پس نبايد به مردم اطلاعات غلط بدهيم و 
در ضمن گزارش بازی بايد هيجان داشته باشد. شما گزارش بازی ايران و 

آمريكا را ببينيد، انگار تيم ملی با بنگلادش و سريلانكا بازی دارد!
 باز هم تأكيد می كنم كه نيت بيشتر اين دوستان دلسوزی است ولی خيلی 
از آنها نمی دانند كه تيم ملی چطور تمرين می كند. اگر تيم ملی ايران در 
طول تاريخ خود مثل 3 سال گذشته نتيجه گرفته، من حرفی ندارم ولی 
اگر اين نتايج درخشان مربوط به دوره اخير است پس اجازه بدهيد تيم 
ملی مسير درست خود را طی كند و به المپيک برسد. ما با شيب درستی 
به سمت قله در حال حركت هستيم. دوستان فراموش كرده اند كه واليبال 
ما به سمت دره در حال حركت بود و حتی در بازی های غرب آسيا به قطر 
باختيم؟! ما در آسيا فقط پنجم يا ششم می شديم. در حال حاضر، واليبال 
دنيا، فدراسيون جهانی و همه تيم های قدرتمند جهان به تيم ايران احترام 
می گذارند ولی ما مشغول تخريب و انتقاد هستيم و تنها ژست منتقدی 

داريم. حداقل انتقاد كردن و تحليل را از مردم ياد بگيريم و ببينيم چطور از 
تيم ملی تعريف می كنند و از بازی های آن لذت ببرند. 

عده ای هستند كه با كارنامه مشخص هميشه نگاه منتقدانه و تخريبی 
داشته اند و در معدود دفعاتی كه از تيم ملی تعريف كرده اند، مجبور شده اند 
اين كار را انجام دهند. عده ای هم چون در كادر فنی هيچكدام از تيم های 
ملی نيستند، انتقاد می كنند. مربی ای كه در تيم خودش ليبرو را فراموش 
می كند يا در تعويض ها بدون پاسور می ماند، چطور از تيم ملی در بالاترين 
سطح ممكن انتفاد می كند؟ زمانی كه يک نفر با سابقه قهرمانی جهان،  
المپيک يا با سابقه ای روشن از تيم ملی انتقاد می كند، ما اين انتقاد را روی 
چشم مان می گذاريم و از آن استفاده می كنيم. باز هم تاكيد می كنم طرف 
صحبت من همه دوستان نيستند و خيلی از آنها دلسوز هستند ولی اين 

تخريب ها و بمباران های تيم ملی تا چه زمانی ادامه دارد؟
*  گفته می شود کواچ ليست سياهی برای حذف يا دعوت بازيكنان 

به تيم ملی دارد.
 من مفهوم ليست سياه را متوجه نمی شوم. رفتار فدراسيون و كادر فنی در 
مقابل بازيكنان بايد تابع يک الگوی سيستماتيک و منطقی باشد. ممكن 
است بازيكنی به تيم ملی پشت كند و يا به هر دليلی خودش را با تيم 
هماهنگ نكند. بنابراين بايد هميشه يک اصل را در نظر داشت و آن اينكه 
تيم ملی نبايد قائم به يک نفر باشد. اگر اين طور شد، تيم ملی دچار مشكل 
می شود. بازيكنان زحمت كشی در تيم ملی بوده اند كه حتی فكر نبودن 
آنها هم برای كسی قابل تصور نبود. علی نادی، حمزه زرينی و محمد 

محمدكاظم از اين دست بودند.
ما در مقاطعی سعيد معروف، امير غفور و محمد موسوی را از دست داديم. 
فرهاد ظريف و آرمين تشكری از بازيكنان خوب و تأثيرگذار ما بودند اما بايد 
برای رسيدن به هدف يک تيم هماهنگ را تشكيل دهيم كه بازيكنان آن 
همدل باشند. برخی اوقات لازم است كه كادر فنی تذكراتی را به بازيكنان 
بدهد يا خود بازيكن متوجه اشتباهاتش شود و هماهنگی بيشتری با سايرين 
داشته باشد. در ميدان جنگ نمی شود هر كسی برای خودش فرماندهی 
كند. ما در فدراسيون و تيم ملی، ليست سياه نداريم ولی يک اصل كلی 
داريم كه همه بازيكنان بايد مثل سرباز در خدمت تيم ملی باشند. انتخاب 
بازيكنان نيز بر عهده سرمربی و كارد فنی است. برای مثال، حضور و ميدان 
دادن به جواد معنوی نژاد برای آينده تيم ملی ضروری است. حضور او در تيم 
ملی منوط به حذف يک بازيكن هم پست او از تيم است. قضيه به همين 
سادگی است و ليست سياهی در كار نيست. حذف و اضافه كردن بازيكنان 
به معنی توهين به كسی نيست. منافع ملی كشور بايد هميشه مد نظر ما 
باشد. بازيكنان بايد بدانند سرباز تيم ملی هستند و فرمانده تشخيص می دهد 
از چه زمانی و از چه كسی استفاده كند. من به همه بازيكنان تيم ملی مثل 

پسر خودم علاقه دارم ولی منافع ملی هميشه بايد مورد توجه باشد.
* شما بارها گفته ايد که به صِرف حضور در المپيک راضی نيستيد 
و به دنبال مدال المپيک هستيد. برای رسيدن به اين هدف چه 

کارهای ديگری می توان در مورد تيم ملی انجام داد؟
حضور موفق در ميادين بزرگی مثل جام جهانی و المپيک نياز به پختگی و 
تجربه بيشتر دارد. ظرفيت تيم ما خوب است و ما بايد شرايط را طوری برای 
بازيكنان مهيا كنيم تا مصمم تر و باانگيزه تر بازی كنند. مردم در درجه اول 
به دنبال ديدن بازی های خوب و سپس كسب نتيجه از تيم ملی هستند. 
بعضی اوقات، پيروزی ها، نقاط ضعف تيم را می پوشاند؛ بنابراين شكست 

می تواند مقدمه يک پيروزی باشد.
 من از نتايج ايران در ليگ جهانی 201۵ و حتی شكست مقابل لهستان 

راضی هستم. البته از عدم راهيابی تيم به مرحله نهايی ناراحتم اما اين باخت، 
اشكالات ما را نشان داد و به كادر فنی و بازيكنان تذكر داد كه بيشتر بايد 
تلاش كنند. عده ای می گويند جو سالن آزادی و ميزبانی باعث شد ما برنده 
شويم، پس آن دو بازی كه در كازان برديم چه بود؟ ما می خواهيم دوستان 
نظر كارشناسی خود را مطرح كنند نه اينكه متوجه نشوند چه می گويند. 
مربی ای كه بهترين عنوانش، نهمی آسيا بوده چطور و بر چه مبنايی می تواند، 
تيم ملی را تحليل كند؟ آنها حاضر نيستند حتی تمرينات تيم ملی را ببينند 

و به لطف دوستان خود در شبكه های مختلف هم صحبت می كنند.
 هجمه های تخريبی و مغرضانه،  فضای عمومی را تخريب می كند. بازيكنان 
تيم ملی مورد توجه مردم هستند. آن وقت هر كسی كه حتی سابقه روشنی 
در ورزش و آكادمی ندارد تبديل به كارشناس خبره می شود. رسانه ها بايد 
در اين مورد هوشيار باشند و سمت و سو نگيرند چون هر رسانه يک منبع 
خبری موثق است. رسانه ها نبايد با توجه به اين افراد كه ۵0 سال پيش در 
دبيرستان يا دانشگاه دستی به توپ زده اند، اعتبار خود را زير سوال ببرند. ما 
رمان و قصه نمی نويسيم، قصد تحليل تيم ملی را داريم و بايد از افراد آگاه 
استفاده كنيم. با اين حال، همه اين افراد جزو خانواده واليبال و قابل احترام 
هستند. ما بايد در كنار هم و با استفاده از فضای مساعد عمومی به سمت 
هدفمان حركت كنيم. رشد واليبال ايران در سال های گذشته موشكی بوده 

و بايد اين موضوع را مد نظر داشت.
 * برخی مسائل در ميزبانی ايران در ليگ جهانی وجود داشت که 
خارج از اراده فدراسيون يا وزارت ورزش بود. اين مسائل و مشكلات 

می تواند تأثير منفی روی امتياز ميزبانی ايران داشته باشد؟
 در ميزبانی ايران نكات مثبت زيادی داشت كه ما از همين طريق نمره قبولی 
خود را گرفتيم اما هنوز با حد مطلوب فاصله زيادی داريم. دوستان ما در 
حراست، پليس امنيت، پليس ديپلماتيک، يگان ويژه، امداد و ...آمده بودند تا 
به برگزاری امن و منظم مسابقات كمک كنند. با اين حال بايد اين واقعيت 
را قبول كنيم كه نتوانسته ايم عواملی را تربيت كنيم كه بتوانند انضباط را با 
ادبيات خودش در مسابقات حاكم كنند. در بسياری از نقاط دنيا،  جمعيت 
حاضر در سالن به صورت نامحسوس كنترل می شوند و شما حضور پليس و 
نيروهای امنيتی زيادی را در سالن احساس نمی كنيد. يک نكته ديگر اينكه 
از كسانی كه بليت داشتند و نتوانستند وارد سالن شوند عذرخواهی می كنم. 

اميدوارم با شماره گذاری صندلی ها در سال آينده اين مشكل برطرف شود.
* موضوع بعدی نوع برخورد سعيد معروف و صحبت های او با محمد 
نهاونديان رئيس دفتر رئيس جمهور و محمدحسن ابوترابی فرد، 
نايب رئيس اول مجلس شورای اسلامی در رختكن تيم ملی است. 

نطر شما در مورد اين اتفاق چيست؟
قصد و نيت مجموعه دولت، حمايت از تيم ملی بوده و تا الآن هم حمايت 
كرده و به تمام وعده ها، عمل شده است. اين اتفاق در يک فضای صميمی 
و غيررسمی افتاد. همه به نيت خير نزد بازيكنان می روند تا خسته نباشيد 
بگويند اما ممكن است سوءبرداشت هايی صورت بگيرد. اتفاقی كه آن روز 
در رختكن افتاد نبايد فيلمبرداری می شد و در فضای مجازی قرار می گرفت 
چون به هر حال بازيكن 2 ساعت تحت فشار روحی و جسمی سنگين 

بوده است.
سال گذشته دولت مصوبه ای داشت كه نياز به اصلاح داشت و اجرا نشد تا 
اينكه با پيگيری وزير ورزش اين مشكل حدود يک ماه پيش برطرف شد. 
هيئت دولت قصد داشت به تيم ملی كمک كند اما دست آنها از لحاظ 
مقررات بسته بود. هيئت دولت پيش از اين واردات خودروهايی با حجم 
موتور بالای 2۵00 سی سی را ممنوع كرده بود و حالا نمی توانست حواله 
واردات اين خودروها را به بازيكنان تيم ملی بدهد. 2 روز قبل از حضور 
نهاونديان در سالن، اين مشكل برطرف شد. اين موضوع در بازيكنان ايجاد 
توقع كرده بود ولی سعيد خيلی عادی حرفش را زد. حرف زدن عادی سعيد 
معروف هم كمی تند به نظر می رسد اما نيت او قطعا دلسوزانه و به خاطر 

ساير هم تيمی هايش بوده، با اين حال می شد كمی ملايم تر مطرح شود.
در ورزش های گروهی، نتايج و سطحی كه واليبال دارد با ساير رشته ها 
قابل قياس نيست. متناسب با اين رشد، توقعاتی ايجاد می شود. بازيكنان 
ما از بازيكنان خارجی می پرسند كه پس از هر موفقيت چه برخوردی با 
آنها شده است. بازيكنان ما پاداش خود را از مردم می گيرند. رسانه ها نبايد 
به اين موضوع دامن بزنند چون هدف سعيد هم چيزی نبود كه ديده شد. 
دولت در همه زمينه ها تلاش زيادی می كند، در اينجا بايد از تيم مذاكره 
كننده ايران در مسائل هسته ای از طرف خانواده واليبال تشكر كنم چون در 
طول تاريخ ايران در هيچ مقطعی مذاكره ای انجام نشده مگر اينكه قسمتی 
از ايران از دست رفته است. اقتدار كنونی ايران در سطح جهان، تاريخی و 

بی نظير است.
* امير عابدينی، عضو مجمع فدراسيون فوتبال می گفت عنوان 
بهترين مدافع سال را بايد به محمدجواد ظريف، وزير امور خارجه 

داد.
عنوان بهترين مدافع سال نه، قرن را بايد به ظريف داد. آرامش ايجاد شده در 
جامعه پس از سال ها در نوع خودش قابل ستايش است. اقتدار و توانمندی 

ايران در سطح رقابتی دنيا به مردم اعتماد به نفس و غرور می دهد.
* در مورد قضيه ورود بانوان به سالن های واليبال هم ممكن است 

توضيحاتی بدهيد.
بايد با تدبير بهتر شرايطی را مهيا كرد كه بانوان و خانواده ها به سالن بيايند 
و در عين حال در چارچوب ارزش ها و مسائل دينی نيز حفظ شود. ما در 

اين راه تلاش می كنيم.
 * به عنوان سؤال آخر، از اين ملی »ب« انتظار قهرمانی در مسابقات 

مردان آسيا در تهران را داريد؟ 
در هر مسابقه ای كه شركت می كنيم انتظار مدال داريم و از ميادين آسيايی 
نيز مدال طلا می خواهيم. اعتقاد داريم كه تيم »ب« می تواند از مسابقات 
پيش رو مدال بگيرد و روی سكو بايستد. ضمن اينكه آنها فرصت خوبی دارند 
مقابل تيم های آسيايی محک بخورند و آماده كمک به تيم ملی »الف« شوند. 
تيم های ملی ايران و استراليا برای حضور در المپيک نيازی به  مسابقات 
قهرمانی آسيا ندارند ولی مدال طلای مسابقات قهرمانی آسيا برای كره و 

چين حياتی است.



علمی و سلامت

چگونه قهوه بنوشیم؟ 
خوردن قهوه تنها به خاطر طعم آن نيست زيرا اين نوشيدنی دارای اثرات 
منحصر بفردی است اما در عين حال نوع خاصی از نوشيدن قهوه می تواند سبب 

عوارض شديد سلامتی برای افراد شود.
 كارشناسان با توجه به رواج فرهنگ خوردن انواع قهوه در جوامع مختلف هشدار 
می دهند. افراد سعی كنند از قهوه های سبک استفاده كنند و تنها برخی مواقع از قهوه های 

دارای مقدار كافئين بسيار بالا مانند قهوه اسپرسو استفاده كنند. 
گفتنی است، براساس جديدترين تحقيقات مصرف قهوه سبب بالا رفتن فشار خون و 
ضربان قلب می شود.  بررسی ها نشان می دهند، براساس جديدترين پژوهش های محققان 
دانشگاه شرق آنجلينا مصرف قهوه حاوی كافئين سبب ترشح هورمون دوپامين می شود كه 

به طور موقت سبب كاهش احساس خستگی می شود. 
به دليل مايع بودن قهوه، كافئين سريع جذب خون می شود.

براساس تحقيقات حدود 3 الی 6 ساعت زمان به طول می انجامد كه سطح كافئين 
موجود در خون كاهش و اثر آن نصف شود.  برهمين اساس پژوهشگران منع مصرف 
قهوه را 4 الی 6 ساعت قبل از خواب برای جلوگيری از بروز بی خوابی به افراد توصيه اكيد 
می كنند.  اين امر به دليل ترشح هورمون ملاتونين خون است كه خوردن كافئين سبب 

سركوب آن می شود و در نتيجه فرد دچار احساس كسالت و بی خوابی می شود. 
كارشناسان مصرف كافئين را بعنوان يک تقويت كننده بلند مدت برای تامين انرژی 
توصيه نمی كنند زيرا براساس تحقيقات افرادی كه به طور قطع قهوه مصرف می كنند پس 
از مدتی دچار حالت تحمل پذيری به كافئين می شوند و ديگر كافئين نمی تواند در آنها 
اثر انرژی زايی ايجاد كند.  كارشناسان مصرف قهوه بيش از 3 فنجان در هر 24 ساعت را 
برای سلامت بدن مضر می دانند.  كارشناسان مصرف قهوه در فنجان كوچک، مصرف آب 
پس از نوشيدن قهوه، جهت حفظ سلامت دندان ها، عدم مصرف قهوه بسيار داغ و يا بسيار 
سرد و نيز مصرف قهوه های سبک را توصيه می كنند.  در عين حال براساس جديدترين 
تحقيقات قهوه خاصيت درمانی برای جلوگيری از بسياری از بيماريها و حفظ سلامت 

پوست و بدن را دارد.

با این توصیه ها از بروز خزان موهایتان 
جلوگیری کنید 

محصولات آرايشی بهداشتی با بسته بندی های جذاب و زيبا هميشه عاملی 
تأثيرگذار بر حفظ سلامت موها نيست، بلكه انتخاب ناب جای اين محصولات 

بدون توجه به نوع مو و جنس آن می تواند به فاجعه منجر شود.
كارشناسان هشدار می دهند استفاده از شامپو و نرم كننده اشتباه می تواند سبب آسيب 

شديد به موها و يا بد حالتی و بد فرمی و زبر شدن موها شود.
 گفتنی است، كارشناسان اعتقاد دارند اغلب افراد بدون توجه به توصيه پزشكان و با ديدن 
انواع برندهای شركت های صنعتی توليد كننده محصولات شوينده مو اين محصولات را 

خريداری كرده كه سبب ريزش مو، بد فرمی و ناهمگونی موی آنها می شود. 
بررسی ها نشان می دهند، كارشناسان بر همين اساس احساس نرمی و ابريشم گون 
بودن موها پس از بازگشت از سالن های آرايشی را به دليل وجود نيروی متخصص در 
امر شناخت مو و شستشوی مو با شامپو و نرم كننده مناسب آن مدل مو می دانند. بر اين 
اساس كارشناسان توصيه می كنند افرادی كه دارای موهای مجعد، زبر و ضخيم هستند 
از محصولات نرم كننده و حاوی روغن های مانند روغن زيتون استفاده كنند تا حالت 
ارتجاعی، درخشش مو و آبرسانی به مو تأمين شود.  در عوض افرادی كه موهای نازک، در 
حال ريزش و يا صاف دارند، به علت وجود چربی بالا در پوست سر و ريشه موی آنها بايد از 
شامپوهای حاوی محصولات تقويت كننده و حاوی پروتئين استفاده كنند تا علاوه بر حفظ 
و تقويت ساختار مو، ريزش آنها نيز از بين برود.  كارشناسان در ارتباط با نرم كننده های مو 
نيز هشدار می دهند افراد بايد تنها ساقه های موی خود را كه مرطوب است، بنا به دستور 
مصرف نرم كننده به اين مواد آغشته كنند و در يک بازه زمانی كوتاه سريعاً موهای خود 
را آبكشی كنند.  شستشو و مراقبت از موها در فصول مختلف سال فرق می كند، از جمله 
در فصول گرم سال مانند بهار و تابستان موهای سر به مراقبت بيشتری احتياج دارند، زيرا 
نور خورشيد، گرما و تعريق بيشتر پوست كف سر سبب ريزش بيشتر مو می شود.  استفاده 
از شامپوهايی با PH خنثی )كاربرد روزانه( پرهيز از خشک كردن مو با محصولاتی چون 
سشوار و كوتاه نگه داشتن مو و مصرف مواد حاوی مايعات بالا چون آب و يا سبزيجات 
حاوی فيبر بالا می تواند مانع از ريزش موی سر شود.  در فصول سرد سال نيز شستشوی 
به اندازه موها و تقويت آنها با مواد ويتامينی طبيعی و گرم نگه داشتن سر می تواند مانع از 

ريزش موی سر شود.

کاهش وزن پس از روزه داری واقعی نیست! 
يک کارشناس تغذيه گفت: ممكن است افراد پس از پايان ماه مبارک رمضان با 
اندکی کاهش وزن مواجه شده باشند که اين کاهش وزن بيشتر به دليل کاهش 
حجم آب بدن و اندکی از آن به کاهش ميزان چربی مربوط می شود و نبايد اين 

افت وزن، واقعی تلقی شود. 
فرزاد بابايی روزه داران را به دو دسته افراد با برنامه غذايی معمولی و افراد با رژيم های غذايی 
خاص تقسيم كرد و گفت: افراد معمولی كه رژيم غذايی خاصی نداشته و برنامه سحر و 
افطار خود را به طور معمول داشته اند، ممكن است پس از پايان ماه مبارک رمضان با اندكی 
كاهش وزن مواجه شده باشند كه اين كاهش وزن بيشتر به دليل كاهش حجم آب بدن و 
اندكی از آن به كاهش ميزان چربی مربوط می شود و نبايد اين افت وزن را واقعی بدانند و 

بايد برای تداوم آن برنامه ريزی كنند.
  اين كارشناس تغذيه و رژيم درمانی افزود: افت وزن پس از ماه مبارک رمضان تنها با 
پيگيری و برخورداری از رژيم و برنامه غذايی مدون زير نظر كارشناسان تغذيه قابل كنترل 
است. در غير اينصورت با برگشتن به رژيم غذايی معمول پس از مدت كوتاهی نه تنها اين 
كاهش وزن جبران خواهد شد، بلكه به دليل نوع انباشت چربی پس از لاغری و اضافه وزن 
كوتاه مدت می تواند باعث افزايش توده چربی در بدن فرد شود.  بابايی افزود: روزه دارانی كه 
در ماه مبارک رمضان رژيم غذايی خاصی مانند رژيم كاهش وزن، نمک، چربی، ديابت و... 

را رعايت كرده اند بايد رژيم خود را زير نظر كارشناسان و متخصصان ادامه دهند. 
 اين كارشناس تغذيه و رژيم درمانی ادامه داد: دسته ديگری از روزه داران بعد از ماه 
مبارک رمضان با افزايش وزن مواجه می شوند كه اين افزايش وزن به دليل حجم بالای 
مواد خوراكی است كه در خلال وعده های افطار تا سحر مصرف می كردند. افزايش وزن 
اين افراد می تواند خطر ناک باشد، چراكه سطح متابوليسم بدن آنها تغيير كرده و لذا 
برای رفع چاقی و اضافه وزن خود نياز به استفاده از رژيم های غذايی زير نظر كارشناسان 

تغذيه دارند. 
بابايی در ادامه با بيان اينكه روزه داران پس از ماه مبارک رمضان بايد حواس شان به ميزان 
آب نوشيدن شان باشد، گفت: افراد برای تامين آب مورد نياز بدن خود بايد روزانه بين شش 
تا هشت ليوان آب بنوشند كه گاه ممكن است ماه رمضان و ايام روزداری باعث شود تا افراد 

در طول روز به كمتر آب نوشيدن عادت كرده باشند. 

خود را به بهانه سیگار کشیدنِ تفریحی
 گول نزنید!

"سيگار  با اين استدلال که  کارشناسان سلامت هشدار دادند: زنان نبايد 
کشيدنِ تفريحی" مضر نيست، خود را گول بزنند و به اين بهانه به استعمال اين 

ماده دخانی ادامه دهند.
 دكتر »كارول هولاهان« از متخصصان دانشگاه تگزاس در آمريكا در اين بررسی اطلاعات 
مربوط به ۹800 زن 18 تا 2۵ سال را كه در يک مطالعه دولت فدرال در سال 2011 
شركت كرده بودند، ارزيابی كردند. آنها دريافتند 20 درصد از كل زنان شركت كننده در 
اين مطالعه، جزو افرادی محسوب می شوند كه تفريحی سيگار می كشند يا به عبارت ديگر 

روزی پنج نخ يا كمتر سيگار مصرف می كنند.
همچنين اين گروه در مقايسه با ساير افراد سيگاری به شكل متناوب سيگار می كشند 
به اين معنی كه هر روز از اين ماده دخانی استفاده نمی كنند بلكه فقط برخی روزها سيگار 
می كشند. متخصصان تاكيد دارند: سيگار كشيدن حتی در اين حد نيز برای سلامتی مضر 
است و حتی سيگار كشيدن تفريحی هم می تواند خطر ابتلا به بيماری های قلبی را سه 
برابر كند. به گفته اين متخصصان، افرادی كه كمتر سيگار می كشند )۵ نخ يا كمتر در 
روز( ممكن است خود را سيگاری قلمداد نكنند و تصور كنند قادرند به راحتی از آن دست 
بكشند اما واقعيت اين است كه اين افراد اغلب به مرور زمان مصرف خود را بيشتر می كنند.  
آمار نشان می دهد سرطان ريه در زنانی كه حداقل يک نخ سيگار در روز می كشند، افزايش 

يافته است.

انواع و اقسام انگور در فصل تابستان و پاييز در دسترس عموم مردم قرار دارد. اين 
ميوه يكی از منحصر به  فرد ترين ميوه هايی است که در رنگ های گوناگون و سايزهای 

مختلف در بازار وجود دارد. 
علت اين همه رنگی كه خداوند در تک تک ميوه ها قرار داده بی حكمت نيست و هر رنگ خواص 

مفيدی برای بدن دارد. انگور يک ميوه بهشتی است و خواص فراوانی دارد.
دانه های سبز يا قرمز انگور خاصيت های جادويی دارند و در درمان بسياری از بيماری ها 
تاثيرگذارند. به گفته پزشكان، انگور سربازی است كه به جنگ بيماری های قلبی می رود و ضمن 

افزايش انعطاف و سلامت ماهيچه های قلب، به كاهش كلسترول و فشار خون كمک می كند.
اين ميوه در مورد حفظ سلامتی قلب زنان بهتر از مردان عمل می كند و به همين دليل مصرف 

آن به طور ويژه برای زنان توصيه می شود.
انگور از آن دسته ميوه هايی است كه مقادير قابل توجهی آنتی اكسيدانت در خود گنجانده و يک 
ضد سرطان قوی به شمار می آيد. گفتنی است دانشمندان اخيرا به اين نتيجه رسيده اند كه انگور 
از ابتلا به آلزايمر جلوگيری می كند. علاوه بر اين يک خبر خوش ديگر هم برای طرفداران انگور 
وجود دارد و آن خاصيت ضد پيری اين ميوه است كه پس از تحقيقات متعدد به اثبات رسيده 

است. انگور از پير شدن سلول ها جلوگيری می كند.
توجه داشته باشيد كه آب انگور هم به اندازه خود آن و حتی بيشتر از آن برای سلامتی بدن 

مفيد است و پزشكان علاوه بر نوشيدن آب انگور، خوردن ميوه آن راهم تاكيد می كنند.
خواص گوناگون انگور

در ميوه ها تركيب هايی به نام فيتوكميكال وجود دارد. اين تركيب ها جزو سيستم ايمنی گياه 
محسوب می شود. سيستم ايمنی، گياه را كه در معرض آفات، قارچ ها و انگل ها قرار دارد از دسترس 
آفات حفظ كرده و مولد عطر، طعم و رنگ گياهان است. ديده شده انگورهايی كه رنگ بنفش و 

قرمز دارند حاوی ماده ای به نام آنتوسيانين هستند.
اين ماده در تمشک هم وجود دارد كه وقتی وارد بدن می شود، می تواند از بروز مشكلات 
بسياری نظير ناراحتی های قلبی عروقی، گرفتگی عروق، لخته شدن خون و در نهايت حتی ديابت 
پيشگيری كند. به همين دليل است كه می توان از خواص منحصر به فرد انگور رنگی نسبت به 

انگورهای زرد به وجود آنتوسيانين اشاره كرد.
هر چه رنگ انگور پررنگ تر باشد، غلظت فيتوكميكال ها در آن بيشتر بوده و انگورهای حاوی 
هسته نيز اگر هسته آنها خورده شود؛ خود هسته  می تواند حركات روده را به ويژه در افرادی كه 

مشكل يبوست دارند، كنترل كند.
البته اين افراد بايد مايعات فراوانی هم مصرف كنند. وقتی اين ماده خورده می شود، ضدالتهاب 
بوده و به ويژه در افرادی كه دچار تصلب شرايين هستند و مشكلات التهابی دارند سبب بهبود 

حالت می شود.
خاصيت ديگری كه اين ميوه دارد اين است كه اجازه نمی دهد پلاكت ها در خون به هم بچسبند 
و از گرفتگی عروق پيشگيری می كند. ضدسرطان بوده و خاصيت ضدپيری هم دارد و سلول ها را 

از گزند راديكال های آزاد كه عامل پير شدن سلول ها هستند، محافظت می كند.
در ضمن حافظ سيستم قلب و عروق بوده و از لخته شدن خون در عروق قلب پيشگيری كرده 
و در عين حال خاصيت فيتواستروژنی هم دارد يعنی آنتی اكسيدانی است كه نه تنها خواص 

ضدسرطانی دارد بلكه تا حدی حالت استروژنی ضعيفی هم ايجاد می كند.

در كل مصرف انگورهای رنگين تر می تواند برای بدن مفيدتر باشد و به عبارت ساده تر تمام 
ميوه ها و سبزيجاتی كه به رنگ نارنجی، قرمز يا بنفش هستند، خاصيت آنتی اكسيدانی و ضدپيری 

بيشتری داشته و مفيدند.
سوال اغلب ديابتی ها

برخی افراد می گويند قند انگور می تواند سبب چاقی يا افزايش قندخون شود. اما اين تفكر 
اشتباهی است فرد مبتلا به ديابت با توجه به كالری ای كه برای او تجويز شده و گفته شده كه 
مثلا در روز می تواند 3 واحد ميوه مصرف كند، می تواند يک واحد آن را انگور انتخاب كند و ساير 

واحدها را از ديگر ميوه ها بهره بگيرد تا نوسان قندخون كمتر باشد.
اين موضوع هم كه گفته می شود انگور چاق كننده است درست نيست. قند انگور هم مانند ساير 
ميوه ها است و می تواند مانند يكی از واحدهای ميوه در طول روز مصرف شود. قند موجود در انگور 
به ويژه انگور خشک يا كشمش می تواند از كاهش شديد قندخون و نوسان های آن پيشگيری 

كرده و دقت و تمركز را به ويژه در دانش آموزان در فصل امتحان افزايش دهد.
انگور خون را تصفيه می کند 

وقتی ما دارويی مصرف می كنيم يا مواد سمی وارد بدنمان می شود در كبد يكسری آنزيم ها يا 
تركيباتی وجود دارد كه اين مواد سمی را از خون پاک می كند.

جالب اينجاست كه خوردن انگور از هر نوعی به دليل فيتوكميكال هايی كه دارد باعث می شود 
آنزيم هايی كه در كبد نقش سم زدايی دارند، بيشتر توليد شده و اصطلاحا سبب تصفيه خون و 

سم زدايی از آن شود. انار و تمشک هم همانند انگور همين خاصيت را دارند.
آيا آب انگور جايگزين مناسبی برای انگور است؟

آب ميوه های صنعتی موجود در بازار هيچ كدام از ميوه های طبيعی تهيه نشده اند مگر اينكه شما 
آبميوه نكتار تهيه كنيد كه تكه های ميوه در آن ديده شود. شربت انگور يا آبميوه های صنعتی 
حاوی اسانس بوده و به هيچ عنوان جايگزين مناسبی برای انگور نيست. حتی اگر آب انگور در 

منزل تهيه شود چون هسته و پوسته آن جدا می شود عملا قابل مقايسه با انگور كامل نيست.
آبغوره نه لاغر می کند نه چربی خون را پايين می آورد

غوره همان انگور كال است. طعم آن هم ترش است. در واقع ميوه ها هر چقدر بيشتر می رسند، 
قندشان بالاتر می رود. در واقع قند غوره كمتر از انگور رسيده است. البته اين مساله دليل بر آن 
نيست كه بگوييم غوره هيچ قندی ندارد و نمی تواند سبب نوسان های قندخون شود. مصرف 
هرازگاه غوره مشكلی ايجاد نمی كند. غوره معمولا به شكل آبغوره مصرف می شود و چون جلوی 
آفتاب می ماند و حرارت می بيند ويتامين C نداشته و تنها طعم دهنده است. به عبارت ديگر آبغوره 
هيچ خواصی برای بدن ندارد. عده ای از افراد برای پايين آوردن چربی  خون، آبغوره می خورند. 
اين تفكر به هيچ عنوان صحيح نبوده و آبغوره نمی تواند چربی و قندخون را پايين بياورد. برخلاف 
تصور عموم كه مصرف ناشتای آن سبب لاغری می شود بايد گفت آبغوره نه تنها لاغر نمی كند 

بلكه مخاط دستگاه گوارش را هم تخريب می كند.
بهترين شيوه شستن انگورهای ريز بنفش

برای شستن انگور، توت و توت فرنگی بهتر است ميوه را نيم ساعت در آب خيسانده و بعد 
بشوييد. شايد اين سوال مطرح شود كه خيس كردن ميوه سبب می شود ويتامين C آن از بين 
 C برود. واقعيت امر آن است كه اين موضوع آنقدر نيست كه سبب خارج شدن كامل ويتامين

شود.
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مهندسان يک شرکت آمريكايی رشته های قابل حل در آب را ارائه داده اند که 
امكان چاپ سه بعدی طرح های خلاقانه و فانتزی را فراهم می کند.

چاپ سه بعدی طی سال های اخير به فناوران امكان ارائه طرح های فانتزی و منحصر به فرد را 
داده اما بر خلاف موفقيت های بدست آمده در اين حوزه، بسياری از سازه های چاپی از لحاظ 
شكل و ساختار دارای محدوديت هايی هستند.شركت 3D Systems واقع در كارولينای 
جنوبی با ارائه نوعی رشته قابل حل در آب به نام Infinity Rinse-away، به دنبال رفع اين 
محدوديت هاست.رشته چاپی جديد اين شركت از پلاستيک ذرت محور و زيست تخريب پذير 
 PLA توليد و طوری طراحی شده كه به سرعت در آب حل می شود.رشته مزبور با پلاستيک
سازگارپذير است و با استفاده از نرم افزار چاپگرهای روميزی CubePro يا Cubify به طور 
خودكار و به عنوان داربست برای چاپ سه بعدی سازه های مختلف توليد می شود.با استفاده 
از اين رشته، سوسپانسيون سه بعدی و ارائه طرح های پيچيده كه پيش تر غيرممكن بودند، 
امكان پذير است. با استفاده از يک ظرف آب می توان اين داربست های رشته ای را سست و حل 
كرد.اين ماده قابليت بسط دادن مواد چاپی را دارد و نتايجی ارائه می دهد كه با چاپگرهای مصرفی 
سه بعدی بدست نمی آيند.كارتريج های Infinity Rinse-away هم اكنون به بهای 4۹ دلار 
برای نرم افزار چاپگر Cube و ۹۹ دلار برای نرم افزار چاپگر CubePro در دسترس هستند . 

رباتی که مغزش با باکتری ها کنترل می شود

استفاده زیاد از گوشی هوشمند، نشانه افسردگی است

استراتژی چند حسی پشه ها برای پیگیری اهداف انسانی
تحقيقات جديد نشان داده که پشه ها، اهداف انسانی خود را با استفاده از يک 
استراتژی چند حسی شامل بوها، نشانه های بصری و حرارت بدن پيگيری می کنند.

 محققان موسسه فناوری كاليفرنيا دريافتند، وقتی يک پشه بالغ ماده به يک وعده غذايی 
خونی نياز دارد تا فرزندان كوچک خود را تغذيه كند، به دنبال يک ميزبان -عمدتا انسان ها- 

می گردد.
بسياری از حشرات از جمله پشه ها، به بوی گاز دی اكسيدكربن كه انسان ها و ديگر حيوانات 
به طور طبيعی از طريق بازدم بيرون می دهند، جذب می شوند. در عين حال، پشه ها می توانند 
از راه های ديگری نيز حضور يک انسان را در فاصله نزديک تشخيص دهند. آنها از بينايی برای 

زير نظر گرفتن يک ميزبان و از علائم دمايی برای تشخيص گرمای بدن استفاده می كنند.
اما پشه ها چگونه اين اطلاعات را با هم تركيب می كنند تا نقشه دستيابی به وعده غذايی شان 

را تكميل كنند؟
برای درک اين  كه پشه ها چگونه و چه موقع از هر يک از اين نوع اطلاعات حسی استفاده 
می كنند، محققان تعدادی پشه ماده گرسنه را در داخل يک تونل باد رهاسازی كردند كه در 
داخل آن چگونگی پاسخ به اطلاعات حسی مختلف به طور مستقل كنترل می شد. در يک 
بخش از آزمايش ها، دی اكسيدكربن با غلظت بالا به داخل تونل تزريق شد تا سيگنا لهای توليد 

شده توسط يک انسان سالم شبيه سازی شود.
در هر آزمايش، محققان 20 پشه را به داخل تونل باد رهاسازی كرده و از دوربين های 
ويدئويی و نرم افزار رديابی سه بعدی برای دنبال كردن مسير آنها استفاده كردند. با تزريق 

دی اكسيدكربن، همان طور كه انتظار می رفت پشه ها اين رد را دنبال كردند.
فلوريس ون بورگل، يكی از همكاران اين كار تحقيقاتی گفت: ما در آزمايش های قبلی با 
مگس های سركه دريافتيم كه تماس با يک بوی جذاب منجر می شود كه حشره  بيشتر جذب 

ويژگی های بصری شود.
اطلاعات جمع آوری شده از اين آزمايش ها محققان را قادر ساخت كه مدلی از نحوه پيدا 
كردن ميزبان توسط پشه ها از فواصل مختلف ترسيم كنند. آنها تصور می كنند كه از فاصله 
10 تا ۵0 متری، يک پشه بوی دی اكسيدكربن بدن ميزبان را استشمام می كند. وقتی پشه 
نزديک تر می شود و در فاصله پنج تا 1۵ متری ميزبان قرار می گيرد شروع به ديدن آن می كند. 

سپس با راهنمايی نشانه های بصری، گرمای بدن ميزبان را در فاصله كمتر از يک متر حس 
می كند. 

درک چگونگی عملكرد مغز در تركيب اطلاعات مربوط به حس های مختلف و استفاده از 
اين اطلاعات برای تصميم گيری، يكی از چالش های اصلی در علوم عصبی است. اين يافته 

نشان می دهد كه پشه ها هرگز وقت خود را برای يافتن اهداف اشتباه هدر نمی دهند. 

ساخت نانوپوشش ضدلیزر
 برای شیشه جلو هواپیما

محققان با استفاده از نانوکامپوزت موفق به ساخت پوششی شدند که خلبان 
هواپيما را در برابر حملات ليزر مصون می دارد. اين پوشش روی سطح شيشه جلوی 

هواپيما قرار می گيرد.
 پژوهشگران دانشگاه لوئيس اخيراً مقاله ای منتشر كرده اند كه در آن جزئيات مربوط به توليد 
نانوكامپوزيتی برای ساخت هواپيما ارائه شده است. اين نانوكامپوزيت می تواند هواپيما را از گزند 

حملات ليزری مصون دارد.
در مطالعه ای كه سال 2013 انجام گرفته مشخص شد كه هر سال 37۵0 تابش ليزر به 
شيشه هواپيما برخورد می كند كه می تواند اثرات مخربی روی پرواز داشته باشد. اين گروه برای 
حل اين مشكل اقدام به توليد نانوكامپوزيت برای شيشه جلوی هواپيما كردند كه می تواند برای 

حل اين مشكل مناسب باشد.
 )PhotoSelective( اين گروه تحقيقاتی برای توليد اين نانوكامپوزيت از پوشش فتوسلكتيو
استفاده كردند كه موجب ديد بهتر خلبان در هنگام تابش ليزر می شود. اين نانوكامپوزيت به 
صورت آزمايشگاهی مورد ارزيابی قرار گرفته است و قرار است آزمايش ميدانی آن نيز در فواصل 
200 تا ۵00 متر انجام شود. حمايت مالی اين پروژه توسط مركز تحقيقاتت سلامت نيروی 
هوايی آمريكا انجام شده است. اين مركز به دنبال تحقيقات روی حوزه های مختلف نظير درمان 
مشكلات قلبی، مديريت زخم، تابش ليزر، ديابت و همچنين يافتن سوخت های جايگزين است.

دانشگاه لوئيس از سال 1۹32 در حوزه نيروی هوايی به جذب دانشجو می پردازد. اين دانشگاه 
دانشجويان مختلفی از سراسر جهان برای صنعت هوايی تربيت می كند. اين دانشگاه كه در ايالت 
ايلينويز قرار دارد يک دانشگاه كاتوليک بوده و برنامه های آموزشی مختلفی در مقطع ليسانس 
و تحصيلات تكميلی دارد. اين دانشگاه كه 6700 دانشجو دارد در بخش های مختلف ايلينويز 

شعبه داشته و تعداد دانشجويان آن نيز رو به افزايش است. 

خلق سازه های چاپی غیرممکن
 با رشته های حل شدنی

محققان مدلی برای ربات ها طراحی کرده اند که دارای 
مغزی است که توسط باکتری ها کنترل می شود.

 محققان موسسه فناوری ويرجينيا از مدل های رياضی 
استفاده كرده اند تا نشان دهند كه باكتری ها قادرند رفتار يک 

دستگاه بی جان مثل ربات را كنترل كنند.
وارن رودر، استاديار مهندسی سيستم های زيستی در اين 
باره گفت: ما سعی كرديم با كمک مدل های رياضی دريابيم 
كه آيا از نظر عملی اين امكان وجود دارد كه يک ميكروبيوم 
زنده در يک ميزبان بی جان ايجاد كرده و ميزبان را از طريق 

اين ميكروبيوم تحت كنترل درآوريم؟
او افزود: ما متوجه شديم كه ربات ها در واقع می توانند يک 

مغز كارآمد داشته  باشند.
در آزمايش های آينده، رودر به دنبال ساخت ربات هايی در 
دنيای واقعی است كه اين توانايی را داشته باشند كه سطوح بيان 
ژن در باكتری های ای كولای را با استفاده از ميكروسكوپهای 
مينياتوری قرائت كنند. اين ربات ها به باكتری هايی كه در 

آزمايشگاه او دستكاری شده اند، پاسخ خواهند داد.
در  زيادی  كاربردهای  می تواند  باكتريايی  حواس  درک 
در  باشد.  داشته   رباتيک  علوم  و  زيست شناسی  اكولوژی، 
كشاورزی سيستم های باكتری، ربات ها می توانند به انجام 
مطالعات گسترده در خصوص تعاملات بين باكتری های خاک 

كمک كنند. در زمينه بهداشت و مراقبت های پزشكی، درک 
بيشتر نقش باكتری در كنترل فيزيولوژی روده، می تواند منجر 
به تجويز داروهای باكتريايی شود كه به درمان بيماری های 
درباره  همچنين  رودر  می كنند.  كمک  جسمی  و  روحی 
ربات هايی روياپردازی می كند كه می توانند با استفاده از باكتری 

به زدودن لكه های نفتی كمک كنند.
اين يافته  همچنين می تواند منجر به دستيابی به دانش 

جديد در خصوص تحقيقات حوزه باكتری و بدن انسان شود. 
به طوری كه تحقيقات جديد نشان می دهد كه باكتری ها در 
تنظيم سلامت جسمی و حالت روحی بدن نقش دارند و حتی 

رفتار افراد را تحت تاثير قرار می دهند.
رودر اظهار كرد: در اين مطالعه از يكسری آزمايش های 
جفت گيری  رفتار  می داد  نشان  كه  گرفته ايم  الهام  واقعی 

مگس های ميوه با استفاده از باكتری قابل دستكاری است. 

محققان دانشگاه نورث وسترن در شيكاگو دريافته اند استفاده بيش از حد از تلفن 
همراه می تواند نشانه افسردگی باشد. 

 در مطالعه ای كه در اين دانشگاه انجام شد، بر استفاده از گوشی هوشمند توسط 28 نفر )20 
زن و هشت مرد با ميانگين سنی 2۹ سال( طی بازه زمانی دو هفته ای نظارت شد.

 اين شركت كنندگان يک پرسشنامه PHQ-۹ را پر كردند كه معمولا برای ارزيابی افسردگی 
به كار می رود و پرسش هايی درباره غمگين بودن، نااميدبودن و اختلالات خواب در آن مطرح 
شده است.  دانشمندان با بررسی اين پرسشنامه و همچنين ميزان استفاده از گوشی هوشمند 
دريافتند 14 سوژه ای كه بالاترين افسردگی را در پرسشنامه PHQ-۹ از خود بروز داده بودند، 
زياد از گوشی استفاده می كردند.  آن ها به طور ميانگين 68 دقيقه در روز از تلفن همراه استفاده 
می كردند. اين در حالی بود كه ساير افراد 17 دقيقه با گوشی در ارتباط بودند. افراد افسرده 

همچنين اوقات بيشتری را در منزل می گذراندند.  در حالی كه استفاده از گوشی هوشمند ممكن 
است نشان دهنده تماس با افراد بيشتری تصور شود، محققان معتقدند استفاده زياد از تلفن همراه 
نشان دهنده فعاليت های غيراجتماعی مانند وبگردی و بازی كردن است. اين امر همچنين ممكن 
است نمونه ای از رفتار اجتنابی باشد كه افراد برای اجتناب از برخورد با اضطراب های روانی از آن 
استفاده می كنند.  اين موضوع كه سوژه ها كمتر منزل را ترک می كردند با اين واقعيت مطابقت 
دارد كه افراد افسرده انگيزه ای برای بيرون رفتن و انجام امورشان را ندارند و به جای آن تمايل 
دارند كه مفعول باشند.  اين پژوهش، ارتباط استفاده از تلفن همراه با سطح افسردگی سوژه ها را با 
87 درصد دقت تعيين كرد.  در حالی كه رويكردهايی مانند استفاده از پرسشنامه می توانند مفيد 
باشند، محققان معتقدند بيماران در اجرای شيوه های خودارزيابی اغلب فاقد دقت لازم هستند؛ اما 

دانشمندان هم اكنون ارزيابی عينی از رفتار مرتبط با افسردگی در اختيار دارند. 

معاون طب سنتی وزارت بهداشت:

عطاری های نباید در حوزه سلامت
 دخالت کنند

معاون طب سنتی وزارت بهداشت بر عدم دخالت عطاری ها در حوزه 
پزشكی تاکيد کرد و گفت: عطاری ها اجازه فروش داروهای شيميايی و 

گياهان دارويی ترکيبی را ندارند.
محمود خدادوست در پاسخ به گزارش منتشر شده در برخی از رسانه ها مبنی بر 
عدم نظارت بر عملكرد عطاری ها و دخالت آنان در امور پزشكی و سلامت افراد با 
بيان اين كه كنترل، نظارت و كسب مجوز برای فعاليت عطاری ها بر عهده صنف آنها 
و وزارت صنعت، معدن و تجارت است، گفت: اگر عطاريی در زمينه درمان و تجويز 
دارو فعاليت كند، سازمان غذا و دارو و معاونت درمان وزارت بهداشت با آنها برخورد 
می كنند. معاون طب سنتی وزارت بهداشت، افزود: چنانچه عطاريی در مورد نحوه 
نگهداری گياهان و عرقيات گياهی و اتاق انبار و به طور كل در خصوص بهداشت 
محيط مشكلاتی داشته باشد، بازرسين بهداشت محيط معاونت بهداشت وزارت 

بهداشت با آن برخورد خواهند كرد.
خدادوست با تاكيد بر اين كه عطاری ها نبايد در حوزه سلامت دخالت كنند، 
خاطر نشان كرد: در عطاری ها فقط بايد گياه به صورت مفرده بفروش رسد و عطار 
اجازه ندارد كه داروی شيميايی و يا گياهان را به صورت تركيبی به عنوان داروی 

گياهی بفروشد.
به گفته وی، مردم براساس دانش بومی به منظور تهيه گياهان دارويی و همچنين 

عرقيات گياهی به عطاری ها مراجعه می كنند.
معاون طب سنتی بر ضرورت نظارت های بيشتر و دقيق تر از سوی صنف عطاری 

بر فعاليت آنها به منظور حفظ هويت اين صنف تاكيد كرد.
خدادوست در ادامه، با تاكيد بر برخورد ايجابی به جای برخورد سلبی با عطاری ها، 
گفت: در اين خصوص به دنبال انعقاد تفاهم نامه ای با سازمان غذا و دارو با هدف 
ايجاد مراكز ارائه فرآورده های طبيعی، سنتی و گياهان دارويی كه حداقل استاندارد 

ها را رعايت كنند هستيم.
به گفته وی، وجود چنين مراكزی باعث گرايش مردم به اين سمت و ارتقاء دانش 

عطاری ها و فعاليت آنها می شود.
وی افزود: همچنين، می توانيم در برخی از داروخانه ها، قفسه هايی را به گياهان 
دارويی بسته بندی شده عاری از هر گونه ميكروب با تاريخ توليد و انقضاء اختصاص 
دهيم تا نظارت بر اين داروهای گياهی از سوی سازمان غذا و دارو و وزارت بهداشت 

راحت تر انجام شود.
تدوين آيين نامه ساماندهی ارائه دهندگان خدمات طب سنتی مكمل

خدادوست در ادامه، يكی از چالش های موجود در حوزه طب سنتی را فعاليت 
برخی پزشكان عمومی بدون تخصص طب سنتی در اين حوزه بيان كرد و افزود: 
در اين زمينه آيين نامه ساماندهی ارائه دهندگان خدمات طب سنتی و مكمل با 
همكاری معاونت های درمان، آموزشی و دفتر حقوقی وزارت بهداشت تدوين شده 
است.  وی ادامه داد: در اين آيين نامه مقرر شد تا پزشكانی كه در حوزه طب سنتی 
فعاليت می كنند در آزمونی كه توسط وزارت بهداشت برگزار می شود، شركت كنند 

تا در صورت كسب نمره ، محدوده فعاليت شان مشخص شود.
 معاون طب سنتی در خصوص افرادی كه پزشک نيستند و در زمينه طب سنتی 
فعاليت می كنند، گفت: برخی از اين افراد در حوزه طب سنتی با تجربه بوده اما در 
خصوص علم پزشكی اطلاعی ندارند كه همين مسئله ممكن است موجب آسيب به 

سلامت مردم شود. 
خدادوست ادامه داد: افراد با تجربه در طب سنتی پس از ارزيابی می توانند در كنار 

اساتيد علوم پزشكی در دانشكده های طب سنتی تدريس كنند.
 معاون طب سنتی همچنين، به استفاده از زالو درمانی در طب رايج و سنتی اشاره 
كرد و گفت: استفاده از زالو چه به عنوان ابزار پزشكی و چه به عنوان دارو نياز به 

نظارت دارد كه اين نظارت بايد توسط سازمان غذا و دارو صورت گيرد. 
خدادوست با اشاره به پرورش و تكثير زالوی عاری از ميكروب توسط دانشكده 
بيولوژی دانشگاه تهران، افزود: طی مكاتبه ای كه با سازمان غذا و دارو داشتيم مقرر 
شد، در كميته ای متشكل از وزارت بهداشت، وزارت جهاد كشاورزی و سازمان های 
غذا و دارو، دامپزشكی، شيلات و دانشگاه علوم پزشكی تهران آيين نامه نحوه پرورش، 
تكثير و توزيع زالوی بهداشتی با هدف جلوگيری از استفاده مجدد از زالوهای استفاده 

شده ،تدوين شود.

خواص گوناگون 

انگور 
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اجتماعی ۶

لوس شدن کودک تان 
با انجام این اشتباهات حتمی می شود

لوس شدن کودکان يكی از مشكلات هر پدر و مادری است که در تربيت 
کودک شان با آن مواجه می شوند. اما در اين بين پدر و مادرها اشتباهاتی را 

انجام می دهند که لوس شدن کودک را حتمی می کند.
3 سبک تربيتی سخت گيرانه، سهل گيرانه و مقتدرانه برای تربيت فرزندان وجود دارد. 
در سبک تربيتی سخت گيرانه فقط قوانين و مقررات وجود دارد و برخورد سخت با 
فرزندان به احساس كم توجهی در آنان منجر می شود. در تربيت سهل گيرانه پدر و 
مادر تمام خواسته های فرزند را می پذيرند، به همين دليل كودک لوس می شود. اما 
بهترين روش برای تربيت فرزندان تربيت مقتدرانه است كه در آن والدين تعادل را برقرار 
می كنند و در برابر رفتار درست به فرزندشان پاداش می دهند و برای رفتار نادرست 
او را مجازات می كنند و به كودک می فهمانند كه رعايت قوانين و مقررات به معنای 

دوست نداشتن او نيست.
7 قدم برای ممانعت از لوس شدن کودک

آيا اين جمله كه محبت كردن هيچ حد و مرزی ندارد، صحيح است؟ خير! اگر شما 
در پی تربيت كردن كودكانی خوش رفتار هستيد، بايد يكسری قوانين و مقررات پايه 
را بنيان گذاری كنيد و مانع از رشد رفتارهای بد شويد و رفتارهای بد را از ريشه از بين 
ببريد. به وسيله 7 قدمی كه در ادامه به آن اشاره می كنيم شما می توانيد مانع از لوس 

شدن كودک خود شويد.
  برای جلوگيری از لوس شدن کودک تان 
محدوديت ها را ساده و واضح مشخص کنيد

اين طور در نظر بگيريد كه اگر محدوديت خود را به صورت واضح و ساده بيان كنيد ديگر 
به بحث های بعدی نيازی نداريد. به تفاوت بين اين 2 جمله خوب دقت كنيد: »باشه، می 
تونی يک بيسكويت برداری« در اين جمله اميد زيادی برای درخواست يک بيسكويت 
ديگر وجود دارد و اما جمله دوم: »می تونی يک بيسكويت برداری، ولی بيسكويت دومی 

را درخواست نكن. همين يه دونه است.«
  برای جلوگيری از لوس شدن کودک تان محدوديت های خود را عملی کنيد

در مثال ذكر شده بايد »يه دونه« به معنای واقعی »يه دونه« باشد. شايد برای همه ما 
اتفاق افتاده باشد كه در شرايطی به درخواست كودک برای خوردن بيسكويت دوم نه 
گفته ايم ولی پس از چند لحظه، دل مان سوخته است و بيسكويت بيشتری به كودک 
داده ايم. ممكن است دومين بيسكويت فقط برای يک بار مسئله بزرگی نباشد ولی آيا می 
خواهيد هر بار كه محدوديت برای مسئله ای قرار می دهيد اين گونه از محدوديت خود 
پيشی بگيريد و آن را در نظر نگيريد؟ بنابراين منتظر لوس شدن كودک تان و بی توجهی 

او به محدوديت ها باشيد.  
برای جلوگيری از لوس شدن کودک تان با خواهش و التماس کردن تسليم  

کودک نشويد 
وقتی يكبار تسليم شويد به كودک خود ياد می دهيد كه با خواهش و التماس می تواند 

به خواسته هايش برسد.
  برای جلوگيری از لوس شدن کودک تان اجازه دهيد

 کودکتان شما را متقاعد کند
اگر كودک شما چيزی می خواهد كه شما درباره آن مطمئن نيستيد، از او بخواهيد برای 
درخواست خود دليل آورد. آيا او می خواهد برنامه تلويزيونی مورد علاقه اش را ببيند؟ 
اگر توضيح دهد كه اسباب بازی هايش را جمع می كند يا اول مشق هايش را می نويسد 
و بعد به تماشای آن می پردازد شما با خيال راحت تری به درخواست او جواب مثبت 

خواهيد داد.
  برای جلوگيری از لوس شدن کودک تان گاهی هم جدی برخورد کنيد

شما با لطيف برخورد كردن با كودک تان در حق او لطف نمی كنيد. پژوهش ها نشان 
می دهد جدی بودن برای انجام كارهای روزمره و مسئوليت ها در كودک به برآمدن از 
عهده مشكلات منجر می شود. حتی كارهای ساده ای در خانه مثل گذاشتن اسباب 
بازی های خود به كناری يا كمک به تميز كردن نامرتبی هايی كه خود ايجاد كرده است.

  از نااميد کردن کودک خود نترسيد
ما از اين كه كودک خود را ناراحت ببينيم، متنفريم. اين كه كودک شما نااميد شدن 
از چيزی را ياد بگيرد به او كمک می كند تا بعدها در زندگی مهارت رويارويی با حس 

استرس را داشته باشد. 
برای جلوگيری از لوس شدن کودک تان

 اجازه دهيد برای رسيدن به هدفش تلاش کند
واضح است اگر كودكان چيزهايی كه می خواهند به آسانی به دست آورند لوس 
می شوند. اگر كودک شما يک اسباب بازی جديد می خواهد، يک سيستم جايزه دهی 
در برابر رفتار خوب برای او در نظر بگيريد و كم كم و در قالب جايزه رفتار خوب، آن 
اسباب بازی را برای او تهيه كنيد. اين تلاش او برای رسيدن به هدفش مانع لوس 

شدن او خواهد شد.

پس بچه ات کو؟؟  
 اگر پای صحبت زوج های جوان بنشينيد يكی از شايع  ترين مشكلاتی که با    

آن مواجه هستند دخالت ديگران در زندگی آنهاست . در بعضی مواقع والدين و 
يا ديگر نزديكان به خود اين اجازه را می دهد که در هر مسئله کوچک و بزرگی 
دخالت کنند و خط مرزی ميان حمايت و دخالت قائل نيستند . در بسياری 
از موارد هم نمی توان ميزان اين دخالت ها را کاهش داد به دليل اينكه تغيير 

شخصيت ديگران ) علی الخصوص والدين ( تقريباً غير ممكن است .  
يكی از دخالتهايی كه باعث دلخوری و آزار زوجين می شود مسئله فرزند آوری آنهاست 
بعد از گذشت يكی دو سال از زندگی مشترک ميان زوجين زمزمه های فرزند دار شدن 
آنها آغاز می شود در ابتدا بسياری از والدين به صورت خير خواهانه اين مسئله را مطرح 
می كنند ولی كافی است چند سال ديگر از بچه دار نشدن يک زوج بگذرد ديگر تمام 
آشنايان و اقوام به خود اين اجازه را می دهند كه در اين مورد اظهار نظر كنند و زوج 
جوان را ترغيب به بچه دار شدن نمايند ولی از اين نكته غافل اند كه كلام آنها تا چه ميزان 

ممكن است باعث رنجش و ناراحتی اين زوج جوان گردد. 
درست است كه در بسياری از موارد قصد اين اقوام و آشنايان خير خواهی و هم فكری 
است ولی بايد به اين نكته هم توجه داشت كه در مواردی كه زوجين  چندين سال اقدام 
به داشتن فرزند نكرده اندقطعاً برای خود برنامه ريزی خاصی را در نظر داشته اند و يا 
مشكلاتی ) اقتصادی ، اجتماعی و يا حتی ناباروری ( در مسير زندگی آنها وجود داشته 
است  و زمانی كه اين مسئله به كرات و در جلسات مختلف به چنين زوج هايی يادآوری 
می شود می تواند زمينه های نارضايتی از زندگی مشترک ، يأس ، احساس شكست و 

حتی افسردگی را برای آنها به وجود بياورد.
اگر شما از جمله كسانی هستيد كه با اين مشكل دست به گريبان هستند و دخالت ها 
ديگران شما را آزار می دهد نكات زير را در برخورد با اين گونه از افراد مد نظر داشته 

باشيد:
*در وهله اول بايد توجه داشته باشيد قصد آنها آزار و اذيت شما نيست ، با اينكه جملات 
و كلامشان به دلخوری و ناراحتی شما ختم می شود. علی الخصوص والدين و بزرگترهای 
فاميل كه خواهان خوشبختی روز افزون شما هستند. پس كلام آنها را حمل بر دخالت 

نگذاريد و با سعه صدر با آنها برخورد نماييد.
شما نيازی نداريد كه همه اقوام و آشنايان را در اين زمينه توجيه نماييد پس دليلی 
ندارد كه عوامل تاخير در فرزند آوری را برای آنها توضيح دهيد ولی در مورد والدين خود 
می توانيد در يک محيط آرام و صميمی مشكلات و يا برنامه ريزی های خود را در زمينه 
بچه دار شدن برای آنها شرح دهيد تا از بار نگرانی های آنها بكاهيد و يا اگر مشكلی توسط 

آنها قابل حل است آنها بتوانند شما را در اين زمينه ياری نمايند.
*بعضی مواقع چشم و گوشهای خود را ببنديد و سعی كنيد چيزی را نشنويد البته اين 
مسئله به معنای بی توجهی به كلام شخص مقابل نيست زيرا ممكن است خود اين 
مسئله باعث بروز مشكلات ديگری شود، در اين مواقع طوری نشان دهيد كه به صحبت 
های طرف مقابل توجه كافی را داريد ولی آن را از يک گوش بشنويد و از گوش ديگر 

به در كنيد.
*در اين مواقع سعی كنيد با استفاده از واژه هايی نظير چشم ، شما درست می فرماييد 
، انشاء الله با خواست خداوند ، سر و ته قضيه را جمع كنيد و اجازه ندهيد گفتگو در اين 

زمينه ادامه پيدا كند.
*زمانی كه بحثی در گرفته كه شما را آزار می دهد اگر می توانيد به نحوی كه ايجاد 
مشكل نكند آن مكان را ترک كنيد و يا خود را با مسئله ايی ديگر سرگرم نماييد تا به اين 

وسيله از ادامه بحث جلوگيری نموده باشيد.
*نكته بسيار حائز اهميت آن است كه شما نيازی نداريد كه همه اقوام و آشنايان را در اين 
زمينه توجيه نماييد پس دليلی ندارد كه عوامل تاخير در فرزند آوری را برای آنها توضيح 
دهيد ولی در مورد والدين خود می توانيد در يک محيط آرام و صميمی مشكلات و يا 
برنامه ريزی های خود را در زمينه بچه دار شدن برای آنها شرح دهيد تا از بار نگرانی های 
آنها بكاهيد و يا اگر مشكلی توسط آنها قابل حل است آنها بتوانند شما را در اين زمينه 

ياری نمايند.
*روابط خود و همسرتان را تحت الشعاع  رفتار اقوام و آشنايان قرار ندهيد و ناراحتی هايی 

كه توسط اقوام همسرتان ايجاد شده است را بر سر او خالی ننماييد.
و در پايان بايد به تمام دلسوزان  زوج های جوان ياد آوری كرد كه هر زوجی شرايط و 
موقعيت خود را بهتر می شناسد . فرزند دار شدن مستلزم شرايط ويژه خود است و بايد 
يک زوج  آمادگی های لازم را چه از لحاظ روحی ، جسمی ، اقتصادی ، اجتماعی ، دارا 
باشند تا بتوانند اقدام به فرزند آوری نمايند پس بهتر است به آنها اطمينان نماييد آنها 
انسانهايی عاقل و بالغ هستند و خوب و بد زندگی خود را بهتر از هر كس ديگر تشخيص 

می دهند و  با به وجود آمدن شرايط مساعد قطعاً بچه دار خواهند شد.

ارائه مشاوره حقوقی به مردم
 بدون دریافت حق الوکاله های سرسام آور

گزارش/ سيد محمد مهدی موسوی

»ارائه مشاوره های حقوقی رايگان در سطح مساجد« يكی 
از طرح های بسيار ارزشمند سازمان بسيج حقوقدانان است 
که به لطف الهی چند سالی است در کل کشور و از جمله 
در استان قم در حال اجرا است و اجرای اين طرح برکات 

ارزشمندی داشته است.
تنی چند از اساتيد و وكلا و كارشناسان حقوقی كه از جمله اعضای 
فعال سازمان بسيج حقوقدانان به شمار می روند، راجع به كم و كيف 
اين طرح در استان قم و نيز راهكارهای توسعه و تقويت آن به ارائه 

نظر پرداختند. 
حل مشكلات حقوقی مردم با اولويت مناطق محروم

ابراهيم سانی خانی مسئول سازمان بسيج حقوقدانان استان قم 
با اشاره به اجرای طرح مشاوره حقوقی رايگان در سطح مساجد 
استان قم از سوی اين سازمان بيان كرد: اين طرح در قالب يک 
كلينيک تخصصی با حضور قضات، وكلای دادگستری، مشاورين و 
به خصوص اساتيد رشته حقوق دانشگاه های قم توسط حلقه های 
علمی � معرفتی سازمان بسيج حقوقدانان استان هم اكنون در حال 
برگزاری است و تاكنون نيز با اولويت مناطق محروم در چندين 

مسجد شهر اجرا شده است.
وی افزود: در اين طرح اعضای خواهر و برادر عضو بسيج حقوقدانان 
به صورت جداگانه و كارشناسی شده به ارائه مشاوره به عموم مردم 
می پردازند كه به لطف الهی بازخوردهای بسيار خوبی نيز از اين طرح 

در سطح استان گرفته ايم.
ارائه مشاوره حقوقی ويژه مددجويان کميته امداد

سانی خانی يادآور شد: همچنين چند سال است كه با هماهنگی به 
عمل آمده با كميته امداد امام خمينی استان قم برنامه مشاوره رايگان 

حقوقی ويژه مددجويان اين نهاد نيز در حال اجرا است.
وی با بيان اينكه تاكنون حدود نيمی از حقوقدانان فعال در سطح 
استان جذب سازمان بسيج حقوقدانان قم شده اند گفت: ارتقای 
سطح سواد و دانش حقوقی شهروندان، همكاری و تعامل با ادارات 
استان، تبيين و ترويج حقوق شهروندی از جمله مهم ترين راهبردها 

و برنامه های ما در اين سازمان است.
راه اندازی کلينيک حقوقی سيار؛ ضرورتی که عملی شد

حجت الاسلام و المسلمين دكتر محمد صادقی مدير گروه حقوق 
خصوصی مقطع كارشناسی ارشد و دكتری دانشگاه آزاد قم كه 
مسئوليت رئيس شورای قشر بسيج حقوقدانان استان قم را نيز 
عهده دار است، با بيان اينكه راه اندازی طرح كلينيک حقوقی و ارائه 
مشاوره رايگان به مردم استان در سطح مساجد، بركات بسياری به 
همراه داشته است، گفت: واقعاً اين كار يكی از ضرورت هايی بود كه 
بحمدالله هم اكنون در حال انجام است و قطعاً با رفع نقاط ضعف 
احتمالی در آينده شاهد آثار مطلوب و دستاوردهای بيشتر آن 

خواهيم بود.
وی با تاكيد بر اينكه مردم بايد بتوانند از طريق پايگاه مردمی 
بسيج، مشكلات قضايی و حقوقی خود را حل كنند خاطرنشان 
كرد: متاسفانه عموم مردم چندان ارتباط رسمی با وكلا ندارند چه 
آن كه هزينه های گرفتن وكيل نيز بسيار بالاست و اين مسئله در 
توان بسياری از شهروندان نيست، بنا بر اين اجرای چنين طرح هايی 
آن هم با بهره گيری از ظرفيت فوق العاده بسيج كه در آن تعهد و 
دلسوزی نيز هست، می تواند بسيار مثمر ثمر واقع شود ، ضمن اينكه 
اهتمام به اين امر و توسعه آن در ارتقاء بصيرت و بينش دينی و 

اجتماعی مردم موثر است.
ضرورت آشنايی با کليات مسايل حقوقی

عضو  شبيری  وحدتی  حسن  سيد  والمسلمين  الاسلام  حجت 
هيئت علمی دانشگاه قم و از اعضای شاخص و فعال سازمان بسيج 
حقوقدانان استان با اشاره به اينكه حقوق دانشی نيست كه مخصوص 
طبقه خاصی باشد گفت: اين رشته علمی با جامعه شناسی و تاريخ 
و شاخه های ديگر علوم انسانی فرق دارد ، چه آن كه حقوق دانش 

زندگی است و همه مردم اعم از زن و مرد از هر طبقه و قشری نياز 
دارند كه با اوليات حقوق آشنا باشند.

وی همچنين در ارتباط با لزوم آشنايی عموم مردم با كليات مسايل 
حقوقی به ذكر خاطره ای پرداخت و گفت: چند سال پيش من در 
خيابان های مشهد قدم می زدم كه خانم مسنی جلوی راهم را گرفت 
و به شدت گريه می كرد و می گفت شوهرش خادم آستان قدس 
رضوی است ؛ اما دامادی دارند كه چند وقت پيش ، جلوی همسر 
من يک چک گذاشت و با رودربايستی از او امضا گرفت و گفت روی 
آن را امضا كن. چند وقت بعد اين داماد شياد متواری شد و شوهر 
را دستگير كردند و گفتند كه صادر كننده چک فرار كرده و دارنده 
چک از كسی كه چک را امضا كرده يعنی شوهر آن پير زن، شكايت 
كرده و الآن او به زندان افُتاده و گفته تا وقتی كه دامادتان را معرفی 
نكنيد بايد در زندان بمانيد. اين استاد رشته حقوق ادامه داد: واقعاً اگر 
عموم مردم ما بدانند كه اگر يک جايی را امضا كردند بار مسئوليت بر 
دوش آن ها گذاشته می شود و چه بسا كه آن چک يا ورقه يا هر چيز 
ديگر در حكم سند بدهی باشد و با امضا كردن بار حقوقی متوجه فرد 

می شود، ديگر دچار اين گونه اشتباهات خطرناک نمی شوند.
وی تاكيد كرد: ما می توانيم برای ارتقای سواد حقوقی مردم در قالب 
بسيج عمومی از طريق مساجد و ارگان های مختلف و به خصوص 
اماكنی كه هم اكنون بسيج حقوقدانان فراهم كرده، گام های جدی 
برداريم و بدين سان مردم را با كليات مسائل حقوقی همچون مفهوم 
عقد و شرايط ضمن عقد و نيز مسايل حقوق خانواده به خصوص 

مهريه آشنا كنيم.
بسياری از مشكلات حقوقی با يک مشاوره قابل حل است

وی افزود: بی شک كارشناسان و صاحب نظران حقوقی می توانند 
در اين ارتباط به خوبی نقش آفرينی كرده و آگاه سازی حقوقی 
را در دستور كار خود قرار دهند؛ اين مسئله از آن رو مهم است كه 
اختلافات خانوادگی گاهی با يک مشاوره ساده و اصلاح ذات البين 
حل می شود و با راهنمايی و مصالحه جلوی بسياری از طلاق ها گرفته 

می شود و ديگر چندان نياز به رجوع به دادگاه ها و محاكم احساس 
نمی شود ضمن اينكه اساساً نيازی هم به صرف هزينه های بالا برای 

حق الوكاله نيست.
وحدتی بيان كرد: از سويی با توسعه اينگونه برنامه ها، فارغ التحصيلان 
حقوق كه در ابتدای كار هستند تجربه بيشتری می اندوزند و از سويی 
در باز شدن گره از مشكلات مردم می توانند به انجام وظيفه بپردازند.

محمد طهماسبی وكيل پايه يک دادگستری و عضو فعال بسيج 
حقوقدانان قم نيز اينگونه به بيان نظر خويش در اين خصوص 
پرداخت و گفت: يكی از كارهای بسيار خوب در راستای آشنايی 
مردم با حقوق شهروندی و كاستن از معضلات حقوقی در جامعه، 
برگزاری جلسات و نيز كلينيک های حقوقی در سطح مساجد و 
مراكز شهر است كه در اين راستا ما برای نخستين بار در دو سال 
پيش اين طرح را در مسجد حضرت فاطمه زهرا)س( منطقه امامزاده 

ابراهيم)ع( آغاز كرديم.
وی افزود: انجام مشاوره حقوقی در ارتباط با مسائل خانوادگی در اين 
مسجد كه در منطقه محروم قم قرار دارد دست كم در طول هفته 

سه شب با حضور وكلای بسيجی و متعهد استان انجام می شود.
اين وكيل و مشاور امور حقوقی تصريح كرد: اگر اين گونه برنامه ها با 
قوت هر چه بيشتر در سطح همه مساجد قم به خصوص حرم مطهر 
و مسجد مقدس جمكران برگزار شود، می تواند به حل بسياری از 

مشكلات حقوقی مردم ، كمک شايان توجهی كند.
راهكاری برای کاهش آمار طلاق در استان قم

حجت الاسلام والمسلمين دكتر عزيز الله فهيمی سرمربی شجره 
طيبه صالحين بسيج حقوقدانان استان قم نيز كه خود عضو هيئت 
علمی دانشگاه قم است، اظهار كرد: آشناسازی مردم با مسايل حقوقی 
به ويژه در قم از اهميت و ضرورت بسياری برخوردار است چرا كه 
در اين كلان شهر مذهبی ما شاهد خرده فرهنگ های قوميتی با 
آسيب های خاص خود هستيم و همچنين در شهر قم متاسفانه 
مشكلات خانوادگی و همچنين آمار طلاق نسبتاً بالاست، هر چند 

كه ما در كل كشور معضلی به نام رشد طلاق داريم كه بسيار جدی 
و خطرناک است.

وی افزود: آمار طلاق گاه در برخی كلانشهرهای كشور و به ويژه 
پايتخت به نسبت يک به چهار می رسد كه بايد برای آن چاره ای 
انديشيد. اين حقوقدان حوزوی همچنين بر لزوم تلاش هدفمند و 
همه جانبه به منظور آشنايی هر چه بيشتر مردم با حقوق شهروندی 
تاكيد كرد و گفت: ما در دوران دفاع مقدس با تكيه بر بسيج و 
نيروهای خودی موفق شديم و امروز نيز برای غلبه بر معضلات 
فرهنگی و اجتماعی بايد از اين ظرفيت عظيم نهايت استفاده را ببريم.

وی اضافه كرد: متاسفانه فرهنگ وارداتی غرب از طريق ابزارهايی 
نيز  و  اينترنتی  نامناسب  سايت های  ماهواره،  شبكه های  چون 
فرد و  به  بسياری  تلفن همراه آسيب های  اجتماعی  شبكه های 
خانواده ها وارد كرده كه يكی از ريشه هايش آشنا نبودن با مبانی 

حقوقی است.
فهيمی بيان كرد: نبايد وضع به گونه ای باشد كه مردم برای كوچكترين 
سئوال و مشكلی به سراغ وكيل بروند بلكه می توان از ظرفيت هايی 
چون بسيج حقوقدانان استفاده كرد و در مسير آشناسازی مردم و به 
خصوص اصلاح ذات البين در مرافعات و مشكلات حقوقی و قضايی 

گام های اساسی برداشت.
بهره گيری از توان علمی 

حلقه های صالحين بسيج حقوقدانان
زهرا سادات حسينی وكيل پايه يک دادگستری و يكی از سرگروه های 
صالحين بسيج حقوقدانان نيز گفت: بی ترديد يكی از كارهای بسيار 
ضروری كه خوشبختانه در همين مدت كم نيز بركات خوبی به 
همراه داشته راه اندازی كلينيک حقوقی و مشاوره های حقوقی رايگان 
در مساجد قم است كه در اين خصوص به صورت گروهی از توانايی 
علمی و عملی اعضای فعال حلقه های صالحين استفاده شده است و 
بايد اين روند همچنان تداوم داشته باشد تا ان شاءالله به نتايج بهتری 

دست يابيم .

تفريحی به قيمت انقراض؛ 
 فرهنگ سازی لازمه حفاظت از گونه های جانوری

گزارش/ فريبا خسروی

شايد بتوان گفت در ساليان خيلی دور که گونه های 
جانوران به کم رنگی امروز نبود شكار يک سرگرمی 
مهيج به حساب می آمد اما امروزه اين کار هدفی جز 
نابودی زيستگاه ها و انواع گوناگون حيوانات به خصوص 

برای گونه های کم ياب دنبال نمی کند.
در زندگی كنونی با وجود آگاهی های همگانی هنوز هستند 
انسان هايی كه شكار را نه از برای تهيه مايحتاج زندگی بلكه 
به عنوان تفريح و يكی از جذاب ترين بخش های زندگی خود 
تلقی می كنند. شايد بتوان گفت در ساليان خيلی دور كه 
گونه های جانوران به كم رنگی امروز نبود شكار يک سرگرمی 
مهيج به حساب می آمد اما امروزه اين كار هدفی جز نابودی 
زيستگاه ها و انواع گوناگون حيوانات به خصوص برای گونه های 
كم ياب دنبال نمی كند. بسيار جای نگرانی است كه طی چند 
ده سال گذشته تقريبا نيمی از انواع گونه های حيوانی در كشور 
ما رو به انقراض نهاده اند. در اين ميان استان قم نيز با وجود 
زيستگاه های متنوع، كاهش چشمگير اين گونه ها را در خود به 

خوبی احساس می كند.
همين چند روز پيش بود كه يک قلاده روباه بازمانده از 
و تلاش  استان كشته شد  در  ياب جانوری  گونه های كم 
دامپزشكان و كارشناسان نتيجه ای نداشت. محمدرضا عابدی 
مقدم رئيس اداره نظارت بر حياط وحش حفاظت محيط 
زيست قم در گفت وگو با خبرنگار فارس اظهار كرد: باز هم در 
پشت پرده اين واقعه تلخ يک انسان نقش داشت و اين روباه 
كه در پادگان نظامی قم گرفتار شده بود توسط سربازان مورد 
آزار قرار گرفت كه تلاش مسئولان چاره ساز نبود و جراحت 

زياد جان او را گرفت.
عابدی مقدم با ابراز تأسف از اين وقايع تلخ از مردم فهيم 
استان خواست آگاهی و بينش خود را در اين زمينه افزايش 
دهند و در حفظ و بقای محيط زيست خود احساس مسئوليت 

داشته باشند تا ديگر شاهد وقايع اين چنينی نباشيم.
در بازديد از برخی زيستگاه های طبيعی استان برايمان 
روشن شد كه ديگر زيستگاه های طبيعی استان شور و صفای 
گذشته را ندارد. در گذشته استان قم به دليل تنوع بالای 
زيستگاه های حيوانی بسيار مورد بازديد دوستداران طبيعت 
بود اما امروزه به علت شكار بی رويه حيوانات زيستگاه ها خالی 
از انواع گونه ها شده اند. اما اداره كل حفاظت از محيط زيست 

استان نيز دست روی دست نگذاشته و تا به امروز كم و بيش 
اقداماتی در زنده نگهداشتن اين بقايا انجام داده است، از جمله 
با افزايش دوربين های امنيتی و حفاظتی در مناطق زيستگاهی 
تا حد قابل ملاحظه ای امنيت اين مناطق فزونی يافته و با 
پيشرفت تكنولوژی و افزايش محيط بانان در بهبود مديريت 

زيستگاه ها گام برداشته است.
به سراغ يكی از محيط بانان فعال در يكی از زيستگاه های 
استان رفتيم و از برخی راهكارهای اجرايی آن مطلع شديم؛ 
رضا سليمی گفت: جهت مديريت همه عرصه های حفاظت 
شده استان اين مناطق به بخش های مختلف شامل منطقه 
امن، منطقه حفاظتی، تفرج گسترده و... تقسيم شده است. وی 
همچنين نقش كمپين ها را در حمايت از حيات وحش استان 
موثر دانست و گفت: ارائه اين طرح از سوی سازمان حفاظت 
محيط زيست نخستين اقدامی بود كه علاوه بر حفاظت از 

مناطق ذكر شده امنيت تنوع زيستی را به همراه داشت.
وی ادامه داد: حيات وحش استان اصلی ترين بحران اين 
روزهای قم است لذا وجود كمپين برای حفاظت و مراقبت 
از آن الزامی است تا ديگر در اين زمينه نگرانی احساس نشود.

اين محيط بان گفت: تاكنون حدود ۹۵ درصد گونه های 
حيات وحش استان منقرض شده اند و از آنجا كه اين گونه ها 
گنجينه های نفيس محيط زيست محسوب می شوند بايد همه 

تلاش خود را برای حفظ درصد باقيمانده به كار گيريم.
سليمی بيان كرد: محيط زيست استان طی چندسال اخير 
شاهد اتفاقات ناگواری بود كه موجب شد تنها حدود 2۵ درصد 

از انواع گونه های جانوری باقی بمانند.
وی تنوع آب و هوايی را تنها علت باقی ماندن همين 2۵ 
درصد از انواع حيوانات دانست. گزارشات حاكی از آن است 
چنانچه اقدامی مناسب در اين زمينه صورت نگيرد نسل آينده 
ما از وجود همين درصد از گونه های جانوری هم بی نصيب 
می ماند و لازم است با مباحثی كه پيرامون محيط زيست دنبال 
می شود به صورت كاملا جدی موجبات شناخت هرچه بيشتر 
حيات وحش و نحوه حفاظت از آن و جلوگيری از تخريب 

زيستگاه ها را فراهم آوريم.
اگرچه در چند ماه گذشته آمار گونه های حيات وحش 
استان حاكی از وجود ۵6 گونه پستاندار،1۹0 گونه پرنده،43 
گونه خزنده، دو گونه ماهی آب شيرين و 720 گونه گياهی 
با حضور جمع  تابستانه حيات وحش  اما سرشماری  بود 
كثيری از محيط بانان، مسئولان و دوستداران طبيعت چند 

روزی است كه آغاز شده است تا اين اطلاعات تكميل تر شود. 
رحمان دانيالی مديركل حفاظت محيط زيست استان گفت: 
در خصوص جمع آوری دقيق آمار اين گونه های كمياب 
روش های علمی و نرم افزارهای رايانه ای به كار گرفته شده تا 
از اين طريق حراست هوشمندانه از محيط را شاهد باشيم. 
وی نقش محيط بانان و دوستداران محيط زيست و طبيعت را 
بسيار كارساز تلقی و خاطرنشان كرد: زحمات محيط بانان برای 
حفاظت از گونه های حيوانی و منابع طبيعی بسيار جای تقدير 
دارد چرا كه با تمام مشقت موجود با دلسوزی تمام از محيط 

خود حفاظت می كنند.
انسان امروزی برای رسيدن به لذت و تفريح خود به هر 
كاری مانند آلوده كردن محيط پيرامونش، قطع درختان و... 
دست می زند اما انقراض نسل جانوران از جبران ناپذيرترين اين 
اقدامات است كه به نوعی نابودی بقای انسان را به همراه دارد.

همان اندازه كه بايد فرهنگ تک سرنشينی را در خيابانهای 
به منظور استشمام هوای پاک حذف كنيم  پرتردد شهر 
بايد گريبان شكارچيان و قاتلان حيات وحش را به منظور 
جلوگيری از شكار غيرمجاز و حفظ طراوت محيط بگيريم 
و بايد اين لذت شكار را كه به خيال خود در سرشت آدمی 
نهفته و موجب نزديكی اش به طبيعت می شود، به فراموشی 
بسپاريم. اگرچه شكار حيوانات را علت اصلی انقراض حيات 
وحش برشمرديم اما عوامل متعددی نظير آلودگی های محيط 
زيست به ويژه استفاده از كودها و سموم شيميايی، تخريب 
مراتع و جنگل ها، در اختيار گذاشتن انواع اسلحه های غير مجاز 
و ... دست به دست هم داده و موجبات نابودی كامل حيات 

وحش را فراهم آورده اند.
بايد متذكر شويم همه علل بيان شده ريشه در عدم آگاهی 
اقشار مختلف مردم نسبت به اهميت حيات وحش و نداشتن 
انگيزه برای حمايت و حفاظت از آنها و ضعف قوانين و مقررات 

شكار و صيد دارد.
راهكار مهمی كه جای خالی آن در اين زمينه احساس 
می شود آموزش و آگاه سازی طبقات مختلف مردم نسبت به 
اهميت منابع طبيعی و حيات وحش در استان است. به اميد 
آنكه مسئولان و برنامه ريزان با باور ارزش های منابع طبيعی 
و حيات وحش زمينه  حمايت از اين نعمت های الهی را دو 
چندان كنند و اجرای برنامه های طبيعت گردی مانند ايجاد 
پارک های طبيعت و باغ وحش ها و موزه های تاريخی گامی 

موثر در مسير تقويت حيات وحش باشد.

متن آگهی مزايده
 آگهی مزايده ششدانگ پلاک ثبتی ۳۶9 فرعی از 2277 اصلی واقع در 

بخش دو ثبت قم موضوع پرونده کلاسه 1۳9۳۰4۰۳۰۰11۰۰۰41۰
بموجب پرونده اجرائی كلاسه ۹300426؛ له : موسسه اعتباری توسعه شعبه قم، و عليه : 
آقای سيد ولی امير ی مستند سند رهنی شماره 74726 مورخ 13۹1/08/04 تنظيمی 
دفتر خانه اسناد رسمی شماره 21 قم ، ششدانگ پلاک ثبتی شماره 2277/36۹ اصلی 
به شماره ثبت 6۹610 در صفحه ۵7۵ دفتر 371 واقع در بخش دو دفتر املاک ثبت قم 
بنشانی: قم – خيابان سوم خرداد – خيابان بعثت – بين كوچه شماره ۵ و 7 – پلاک 

47 متعلق به آقای سيد ولی ميری از طريق مزايده بفروش ميرسد:
حدود و مشخصات ششدانگ پلاک مذكور:

شمالا: بطول 8 متر پی به خيابان 8 متری احداثی
شرقا: بطول17/70 متر پی و پی زمين شماره 368 فرعی مجزی شده 

جنوبا: بطول ۹/03 متر پی است به خيابان 24 متری هنديان 
غربا: بطول 13/۵ متر پی به پی زمين شماره 370 فرعی مجزی شده

حقوق ارتفاقی: ندارد.
ساختمان مورد مزايده در سه طبقه زير بنا با كاربری مسكونی – تجاری شامل زيرزمين 
و طبقه همكف و طبقه اول ميباشد . يک باب مغازه با كاربری لبنياتی در طبقه همكف 
مشرف به خيابان 24 متری بعثت می باشد. ساختمان ملک مذكور جنوبی ساز و سازه 

اسكلت فلزی می باشد.
طبقه زير زمين با كاربری كارگاه لبنيات سازی می باشد با دسترسی با مجزی با راه پله 
مشف به خيابان 24 متری می باشد شامل يک سالن و يک اتاق خواب مجزی و يک 

دستشوئی و حمام توام در زير پله می باشد.
طبقه همكف با كاربری مسكونی با دسترسی از خيابان 24 متری بعثت و كوچه 8 متری 
اصطلاحا دو بر يا كله می باشد شامل يک هال و پذيرائی آشپزخانه و حمام و دستشوئی 
می باشد يک واحد پاركينگ نيز با دسترسی به كوچه 8 متری در طبقه همكف ميباشد.

طبقه اول با كاربری مسكونی با دسترسی از طريق پله می باشد شامل يک اتاق خواب 
هال و پذيرائی و آشپزخانه و حمام و دستشوئی واقع در پا گرد راه پله می باشد . سيستم 

گرمايشی بخاری و سرمايشی كولر آبی می باشد .
گواهی عدم خلاف از طرف شهرداری و با توجه به اعلام بانک دارای بيمه می باشد.

مبلغ ارزيابی ملک مورد مزايده با نظر كارشناس رسمی دادگستری بدين شرح اعلام 
می گردد:

1- ارزش عرصه به مساحت 124/8 متر مربع از قرار هر متر مربع 20/000/000 ريال 
جمعا به مبلغ 2/4۹6/000/000 ريال

2- ارزش اعيانی زير زمين به مساحت 128 متر مربع از قرار هر متر مربع 4/۵00/000 
ريال جمعا به مبلغ ۵76/000/000 ريال

3- ارزش اعيانی همكف به مساحت 86 متر مربع از قرار هر متر مربع ۵/۵00/000 ريال 
جمعا به مبلغ 473/000/000 ريال

4-  ارزش اعيانی طبقه اول به مساحت 136 متر مربع از قرار هر متر مربع ۵/300/000 
ريال جمعا به مبلغ 720/800/000 ريال 

۵-  ارزش اعيانی مغازه به مساحت 42 متر مربع از قرار هر متر مربع3/300/000 ريال 
جمعا به مبلغ 210/000/000 ريال

6- ارزش تجاری طبقه همكف به مساحت 42 متر مربع از قرار هر متر مربع 3/300/000 
ريال جمعا به مبلغ 138/600/000 ريال

7- امتياز انشعابات و نما دورچينی پشت بام و غيره جمعا به مبلغ 110/000/000 ريال
كل ارزش ملک به مبلغ 4/724/400/000 ريال به حروف ) چهار ميليارد و هفتصدو 

بيست و چهار ميليون و چهارصد هزار ريال( ارزيابی گرديده است .
مزايده ملک مذكور از ساعت ۹ صبح الی 12 ظهر روز سه شنبه مورخ 13۹4/06/24 
پايه  مبلغ  از  مزايده  انجام می شود.  در خيابان ساحلی  واقع  قم  ثبت  اجرای  در 
4/724/400/000 ريال شروع  و به بالاترين قيمت فروخته خواهد شد. حق الحراج 
و نيم عشر دولتی مازاد بر مبلغ ارزيابی به عهده برنده مزايده خواهد بود در ضمن 
بدهی های ملک اعم از ماليات و  عوارض شهرداری و آب و برق و گاز و غيره تا تاريخ 
حراج اعم از اينكه رقم قطعی آن معلوم شده يا نشده باشد به عهده برنده مزايده خواهد 
بود . خريداران می بايست مبلغ پايه را بعنوان سپرده شركت در مزايده به حساب اين 
اداره واريز نماييد و در صورت توافق بر واريز غير نقدی براساس توافق اقدام خواهد شد 
و چنانچه روز مزايده مصادف با تعطيل رسمی غير مترقبه گردد مزايده روز اداری بعد 
از تعطيل در همان محل و ساعت انجام می شود وحقوق دولتی و حق مزايده طبق 

مقررات وصول خواهد شد.
مسئول واحد اجرای اسناد رسمی – مهدی روز خوش

چهار شنبه -سی و یکم تیر ماه 1394 - سال هجدهم - شماره 3772



7سیاسی چهارشنبه - سی و یکم تیرماه 1394 - سال هجدهم - شماره 3772

صبح ديروز وزير امورخارجه و رئيس سازمان انرژی اتمی 
در جلسه علنی مجلس حضور يافته و ابعاد توافق هسته ای 

در وين را برای آنها تشريح کردند.
 اين دو تن كه طی سه هفته گذشته پس از 12 سال مذاكره 
با 1+۵ توانستند توافق هسته ای را محقق كنند، به سوالاتی كه از 
سوی نمايندگان مطرح شده و رئيس مجلس آن را اعلام می كرد 
نيز پاسخ داده و كوشيدند تا برخی ابهامات درباره آنچه كه ما در اين 
توافق پذيرفته ايم را مرتفع كرده و برخی محدوديت های احتمالی 

را شرح دهند.

متن سخنان محمدجواد ظريف در ادامه مي آيد:
طرح صهيونيستی امنيتی سازی ايران فرو پاشيد. آنچه به اثبات 
رسيد عزت و سربلندی ايران بود. ثابت شد ايران در سخت ترين 
شرايط مقاومت می كند اما از خطوط قرمز اصلی خود عدول نمی كند. 
بر آمريكا ثابت شد با توجه به صحبت های مقام معظم رهبری تسليم 
ايران را بايد به خواب ببينند. هيچ كس هرگز نبايد يک ايرانی را 

تهديد كند.
به اعتراف دوست و دشمن آن چيزی كه به اثبات رسيد سربلندی 
توام با حكمت ملت و رهبر فرزانه ما بود. در اين مذاكرات طولانی بر 
همگان ثابت شد كه ايران با 6 كشور به ظاهر قدرتمندت مذاكره می 
كند ولی باج نمی دهد. اين مذاكرات ثابت كرد كه ايران حاضر است 
فشارها را تحمل كند ولی از خطوط خود عدول نكند. به آمريكا ثابت 

شد كه به قول رهبر، تسليم ايران را به خواب ببيند.
غنی سازی، تحقيق و توسعه و هيچ كدام از تاسيسات هسته ای 
ما به هيچ وجه از بين نمی رود. روشن نموديم كه تسليحات نظامی 
و دفاعی ما ربطی به برنامه هسته ای ندارد. نشان داديم كه آمريكا و 
غرب بايد پاسخگوی جنايت های منطقه باشيم. بالا و پايين پريدن و 

عصبانيت رژيم صهيونيستی از اين توافق طبيعی است.
به اين برنامه جامع اقدام مشترک می شود از جهت های مختلف 
نگاه كرد. ولی بايد به اين توجه كرد كه در هر مذاكره يک داده داريم 

و يک ستانده. بايد ديدكه داده و ستانده چه بود و چه هست.
جمهوری اسلامی ايران برای گرفتن امتيازی كه برای بسياری 
از كشورها "ورود ممنوع" بزرگ است امتياز گرفته است و آن رفع 
ظالمانه تحريم ها است كه از ابتدا غيرقانونی و نامشروع بوده است. 
برادران و خواهران گرامی ما هيچگاه ادعا نكرده و نمی كنيم كه 
برنامه جامع اقدام مشترک كاملاً به نفع ايران است. تاكيد می كنم كه 
مذاكره يک بده بستان است و تا زمانی كه هر دو طرف به خواسته 
های خود نرسند هيچ توافقی شكل نمی گيرد. اما اين انعطاف ها 
همگی هدفمند است همچون كشتی گيری كه در مثال مقام معظم 
رهبری برای برنده شدن در زمان و مكان مناسب برای دستيابی به 
امتيازهای بزرگتر دست به امتياز كوجكتر می زند. اما دستی كه نهايتاً 

به علامت پيروزی بالا می رود.
از  اختصاصی  ريدمن در مصاحبه  توافق  فردای  بنگريد  شما 
اوباما می پرسد 6 قدرت در يک طرف و ايران در يک طرف، چرا ما 
نتوانستيم از اين اهرم طوری استفاده كنيم كه زيرساخت های غنی 

سازی ايران را به طور كامل برچينيم و از بين ببريم؟
 امروز در دنيا هيچ كس نمی گويد كه ايران تسليم شد. اگر 
صحبت از تسليم است تسليم قدرت های بزرگ در برابر خواست 

اين مردم بزرگ است. برای نتانياهو و تندروهای آمريكايی كابوس 
وحشتناكی است كه نه تنها سطرح ايران هراسی و شيعه هراسی به 
يک باره شكست خورده است. مسير ايران با روندی معقول ادامه 
پيدا می كند. با توجه به ضرورت برنامه هسته ای ما پيگيری شده 
است و جالب آنكه در همين مسير از شورای امنيت هم خارج شده و 

تحريم های ضالمانه را فرو می شكنيم.
  با توجه به اينكه برادر من دكتر صالحی كه بنده و تمام هيئت 
مديون تخصص و بزرگواری ايشان هستيم توضيحات فنی را طرح 

خواهند كرد.
  در مورد تحريم ها؛ تحريم های اقتصادی و مالی در حوزه های 
بانكی، مالی، نفتی، گازی، پتروشيمی، تجاری، بيمه و حمل و نقل 
كه به بهانه هسته ای توسط اتحاديه اروپايی و آمريكا وضع شده است 
در ابتدای توافق به طور كامل لغو و متوقف می شود. تحريم تحصيل 
با انرژی هسته ای كه به مردم  دانشجويان در رشته های مرتبط 
تحميل شده بود به طول كامل لغو خواهد شد. برای اولين بار پس 
از سه دهه تحريم ممنوعيت خريد هواپيمای مسافربری رفع شده و 
امكان ارتقای ايمنی پروازهای ايران فراهم خواهد شد. ده ها ميليارد 
دلار از درآمدهای نفتی و... كه از چند سال گذشته به دليل تحريم 
ظالمانه آمريكا در خارج از كشور مسدود شده است به خزانه اين مرز 
و بوم باز خواهد گشت. محدوديت فروش نفت منتفی می شود. بار 
ديگر صادرات فرش و خشكبار پا خواهد گرفت. فعاليت های بانكی 
و بيمه خدمات فاينانس خدمات تجارت وام های بلاعوض وام های 
ترجيحی فلزات گرانبها الماس صنايع پتروشيمی صنايع كشتيرانی و 
حمل و نقل و ديگر صنايع كشور از زير يوغ تحريم های ظالمانه خارج 
می شوند. بانک مركزی و كشتيرانی شركت ملی نفت ايران ايران اير و 
ساير نهادها بانک ها و موسسات كشورمان و در مجموع حدوئد 800 
شخصيت ايرانی حقوقی و حقيقی از زير تحريم آزاد خواهند شد. 
برای اولين بار آمريكا ممنوعيت فعاليت شعبات شركت های آمريكايی 
در ايران را لغو خواهد كرد. آمريكا و اروپا متعهد شده اند از اعمال 
تحريم های جديد مرتبط با هسته ای عليه ايران اجتناب كنند و از 

اعمال تحريم های گذشته تحت عناوين جديد خودداری كنند.
در حوزه همكاری بين المللی، قطعنامه شورای امنيت كه تا ديروز 
اين همكاری ها را غيرقانونی می دانست امروز كشورها را به همكاری 
با ايران تشويق می كند. توليد سوخت هسته ای تحقيق و توسعه 
فناوری های هسته ای پيشرفته و بسياری از حوزه های ديگر حوزه های 
همكاری با ايران اعلام شده است. بر اساس برجام روز گذشته كليه 
قطعنامه های شورای امنيت عليه ايران لغو شد كه نه تنها در مقايسه 
با تحريم های گذشته موشكی و تسليحاتی ناچيز است بلكه پس از 
ماه ها مذاكره توانستيم تثبيت كنيم كه اين محدوديت ها حتی جزئی 
از توافق با 1+۵ يا برجام به حساب نمی آيد و لذا رعايت نشدن آنها به 

معنی نقض توافق نيست.
تامين نيازهای ايران از طريق كميسيون مشتركی كه ايران نيز 
يكی از اعضای آن است تسهيل خواهد شد. تامين نيازهای دفاعی 
حتی از اين مراحل نيز مستثنی شده است. زمانی به اهميت اين 
تغيرات اساسی نسبت به قطعنامه های سابق پی خواهيد برد كه 
توجه كنيد تنها تا چند ماه قبل اكثريت اعضا به دنبال حفظ تمامی 
تحريم های 3۵ گانه اشاعه ای تسليحاتی و موشكی با حفظ عبارات 
خطرناک در قطعنامه های قبلی بوده اند ولی با مقاومت فرزندان شما 
مردم انقلاب در خارج از چارچوب توافق رضايت دادند. ما موضع خود 
را به صورت شفاف در بيانيه ايران كه ديروز پس از تصويب قطعنامه 

صادر و به عنوان سند شورای امنيت ثبت گرديد منعكس نموديم.
شاخصه يک توافق خوب از نظر همه ما رعايت خطوط قرمز و 
چارچوبهای اصلی ترسيم شده از سوی رهبر است. ما مفتخريم كه 
در طول اين مدت رعايت خطوط قرمز را سرلوحه خود داشته است. 
عدم ورود به موضوعات غير هسته ای لغو فوری تحريم های اقتصادی 
و مالی لغو فوری قطعنامه های شورای امنيت از جمله آن است. در 
طول چند ماه گذشته كه با نزديک شده به پايان مذاكرات خطوط 
قرمز نظام دقيقتر مشخص شدند و آنها را نيز پيگيری كرديم و امروز 
گزارش می دهم كه در حد توان اكثريت اين خط قرمزها و يا تمامی 
آنها را رعايت كرده ايم. تحريم های مرتبط با هسته ای به طور كامل در 
روز توافق لغو و در روز اجرايی شدن عملاً برداشته می شوند. تحريم 
های موشكی از ابتدا به محدوديت و بعد از مدت معينی برداشته 

خواهد شد.
تحريم های اشاعه ای مربوط به كالاهای دو منظوره لغو و در عمل 
از سوی كانال با عضويت ايران انجام خواهد شد. در زمينه همزمانی 
لغو با امضای توافق و متناظر بودن اقدامات ايران كه يكی از نكات 
رهبری بود ابتدا شورای امنيت كليه قطعنامه های خود را روز گذشته 
لغو كرد اين كار عليرغم مخالفت كنگره آمريكا انجام شد تا هيچ 

اقدامی توسط ما قبل از لغو كليه قطعنامه ها صورت نگيرد.
پيش از شروع اقدامات ايران قبل از آنكه يک پيچ و مهره باز 
شود طرف های اروپايی و آمريكايی تحريم های خود را كتبا و عملًا 
لغو خواهند كرد. همزمان با اقدامات هسته ای ايران طرف مقابل نيز 
اقدامات قانونی و تدوين مقررات اجرايی و توجيه بنگاه های مالی و 
اقتصادی آنها هم انجام خواهند داد. اصل تناظر حتی در زمان بندی 
لغو كامل و نهايی تحريم ها توسط كنگره و ارائه پروتكل الحاقی به 
مجلس جهت بررسی و تصويب نيز رعايت شده است. در بحث راستی 
آزمايی اقدامات ايران قبل از برداشته شدن عملی تحريم های خطوط 

قرمز رعايت شده و نقش آژانس تنها نقشی كمی است.
در مراحل بعدی نيز دوره های زمانی معينی در نظر گرفته شده 
است. و هيچ چيز منجمله پايان رسيدگی شورای امنيت و رفع 
محدوديت تسليحاتی و موشكی موكول به گزارش آژانس نخواهد بود. 
لذا به نفع می توانند اقدام كنند و به ضرر ما اجازه نداده ايم اقدام كنند.

در آينده نيز همه نظارت ها بر طبق روش های معمول بين المللی 
كه  شده  ذكر  برجام  در  و  بود  خواهد  الحاقی  پروتكل  قالب  در 
درخواست ها با در نظر گرفتن حقوق ايران خواهد بود. در بحث 
دوران محدوديت ها تاكيد بر خط قرمز مقام رهبری مبنی بر اينكه 
محدوديت غنی سازی و تحقيق و توسعه می بايست زير 10 سال 

باشد.
نهايتاً همانطور كه در متن مشاهده می فرماييد دوره هشت ساله 
برای محدوديت برنامه غنی سازی و تحقيق و توسعه صراحتاً ذكر 
شده است. باز هم برای رعايت نگرانی های رهبری و مردم ايران در 
تمامی اين دوره تحقيق و توسعه ادامه خواهد يافت و پيشرفته ترين 
سانترفيوژهای ما ادامه خواهند يافت. بلكه از بسياری از اتهامات در 
آينده كه می توانند به درخواست های غيرمنطقی برای دسترسی 

منجر شوند نيز جلوگيری خواهند كرد.
در مورد فوردو 6 زنجيره سانترفيوژ با كليه زيرساخت ها باقی 
خواهند ماند. در اين زمينه نيز خط قرمزها تا حد ممكن رعايت شده 

و به رهبری گزارش شده است.
در مورد اراک می توان گفت كه تمامی خط قرمزها به طور كامل 
رعايت شده است. نخست اينكه ماهيت آب سنگين به طور كامل 
حفظ خواهد شد. مجوز اين اقدام كه قبل از اين دارای يک ممنوعيت 
شديد در قطعنامه های قديم شورای امنيت بود بر اساس ماده 41 
منشور در قطعنامه ديروز داده شده است. نگرانی رهبری در مورد 
توليد سوخت در داخل در متن اصلی تصريح شده است كه ايران 
امكان توليد سوخت در داخل خاک خود را دارد. در توافق همچنين 
آمده است كه سوخت اراک بعد از سوخت اوليه در ايران ساخته 
خواهد شد. بدين ترتيب نه تنها ايران وارد بازار انحصاری فروش مواد 
غنی شده می گردد بلكه تحريم فروش مواد اوليه هسته ای به ايران كه 
3۵ سال است عليه اين مردم اعمال می شود با دستور شورای امنيت 

برداشته خواهد شد.
تمامی مواردی كه ماده 41 ذكر شده برای رفع تحريم ها و مقررات 
مربوط به آنها از ديروز فراهم می شود و حتی مجبور نيستيم منتظر 
روز اجرايی شدن بمانيم. برخلاف خواسته و اصرار دائمی طرف 
مقابل هيچ يک از سانترفيوژها و زيرساخت های آنها از كشور خارج 
نمی شوند و منهدم نمی شوند. با مقاومت بسيار شديد تيم ايرانی، 
طرف مقابل خواسته های اوليه خود برای نظارت و راستی آزمايی بر 

برنامه موشكی به طور كامل كنار گذاشته است.
من دوستان و كارشناسان عزيز را دعوت می كنم كه فقط برای 
يک بار بند ۹ اجرايی و بند ما قبل آخر مطالعه فرماييد. همچنين نحوه 
اشاره به موشک های بالستيک به صورت محتوايی به جای عبارت 
موشک های بالستيک دارای قابليت حمل سلاح هسته ای كه در همه 
قطعنامه ها ذكر شده اند در چند روز آخر با تلاش خدمتگزاران شما 
به عبارت موشک های بالستيک برای قابليت حمل سلاح هسته ای 

طراحی شده اند تبديل شده است.
همانطور كه در بيانيه آمده است توانمندی های نظامی ايران از 
جمله بالستيک برداشته شده است. به علاوه موضوع موشک و خريد 
و فروش سلاح صراحتاً خارج از توافق و تنها جزئی از قطعنامه است 
كه عدم اجرای آن تخلف محسوب نخواهد شد. برای تاكيد بر حقوق 
كشور در تامين نيازهای دفاعی و همكاری با متحدين در مبارزه با 
تروريست در بيانيه ايران تصريح كرديم دولت ايران مصمم است به 
طور فعالی برای ارتقای صلح و ثبات در منطقه و در مقابله با تروريسم 
كمک كند. ايران آماده است با همسايگان خود در پرداختن به اين 
معضل جهانی همكاری كند. به منظور حراست از استقلال و تماميت 

ارضی خود در مقابله با هرگونه تجاوز ادامه خواهد داد.
نمايندگان محترم ديروز قطعنامه جديد شورای امنيت در مورد 
موضوع هسته ای صادر شد قعطنامه ای كه حاصل بده بستان زياد 
است ولی برجام را مورد تاييد قرار داده است. اين يک قطعنامه 
منحصر به فرد در تاريخ شورای امنيت به شمار می رود. اين نخستين 
بار در تاريخ شورای امنيت است كه كشوری با مذاكره و بدون جنگ 
و تسليم و بدون اجرای الزامات شش قطعنامه از زير بار شورای امنيت 
آزاد می شود. البته به دليل اعمال تحريم لغو آنها و مقررات مربوط به 
لغو آنها نيز لاجرم می بايست در قالب ماده 41 شكل بگيرد اما بدان 
معنا نيست كه برنامه هسته ای ايران تهديد عليه صلح و امنيت به 
شمار آيد. اين قطعنامه نمايانگر يک تغيير بنيادين در رويكرد شورای 
امنيت نسبت به ايران است. مجدداً برای نخستين بار در تاريخ شورای 
امنيت چنين اقدامی در تاريخ شورای امنيت سابقه ندارد. با ضميمه 
شدن برجام به قطعنامه شورای امنيت شورای امنيت رسماً برنامه 
هسته ای ايران را می پذيرد. ديگر چيزی به نام تحريم در قطعنامه و 
ضميمه آن وجود ندارد. آن دسته از تحريم ها كه قرار بود. فی الواقع 
قطعنامه جديد رژيم تحريمی شورای امنيت را در كل بر می چيند. 
نكته مهم ديگر كه در يكی دو روز گذشته به صورت ناقص و حتی 
مخاطره آميز مطرح شده و بايد اصلاح شود. اين است كه به صراحت 

برنامه جامع اقدام مشترک يا برجام بين مفاد قطعنامه تفكيک قائل 
شده و قطعنامه را جزئی از برجام نمی داند.

اين بدان معنی است كه همچنان كه رهبری فرمودند تمام قابليت 
های دفاعی و حريم امنيتی كشور حفظ خواهد شد و سياست منطقه 
ای ايران دستخوش تغيير نخواهد شد. نهايتاً قطعنامه 2231 دارای 
يک نقشه كامل راه از ابتدا تا انتهای است و همه گام ها تا زمان لغو 
خود را پيش بينی كرده است. به عبارت ديگر اين آخرين قطعنامه 

شورای امنيت در خصوص موضوع هسته ای ايران خواهد بود.
من خواهش می كنم كه به تلاش ها و دست و پا زدن های برخی 
كشورها برای جلوه دادن شكل ديگری از اين وضعيت توجه نكنيد. 
يكی از اين نكات بحث برگشت پذيری تحريم ها است. اولاً لازم است 
توجه شود كه بازگشت پذيری صرفاً در قطعنامه مطرح نشده، البته 
چون قطعنامه با تحريم ها سر و كار دارد كه در قبل عليه ما وضع 
شده بودند و اين قطعنامه آنها را لغو می كند. در روند و مكانيزم و ساز 
و كار بازگشت پذيری روند زمان بری تعيين شده كه اين اقدام را از 
امكان بهانه گيری اعضا مصون می دارد. نهايتاً ايران اعلام كرده است 
كه در قطعنامه اشاره شده است. در متن بيانيه ايران اضافه كرده ايم 
كه در اين صورت ايران نسبت به همكاری خود با آژانس تجديد نظر 

خواهد كرد.
دوستان اين روند به خصوص برای باز گرداندن تحريم ها روند 
آسانی نيست و برای كشوری كه قصد داشته باشد تحريم ها را با بهانه 
گيری بردارد هزينه سنگينی خواهد داشت. سيل ورود بنگاه های 
اقتصادی به ايران برای سرمايه گذاری بزرگترين مانع به چنين اقدامی 
خواهد بود. حتی بر خلاف تصور عمومی منتقدين آمريكايی توافق 
ادعا می كنند كه سرعت بازگشت ايران به برنامه قبلی خود به مراتب 
از توان آمريكا برای بازسازی ساختمان تحريم ها است. روزی كه اين 
ساختمان در هم بريزد ديگر بنای آن غير ممكن خواهد بود. طرف 
مقابل همواره در برابر لغو يكجا مخالفت می نمود. هر مذاكره ای بده 
بستان است بايد بدانيم چه می گيريم و چه می دهيم. برجام جايگاه 
ايران را به عنوان بزرگترين قدرت منطقه تثبيت می كند. قدرتی كه 
در مقابل با نظام سلطه می تواند يكی از بزرگترين و طولانی ترين 
بحران های بين المللی را از طريق مسالمت آميز حل و فصل نمايد. در 
عين حال همه برنامه های خود را حفظ كرده و به مسير منطقی برای 
رسيدن به يک ظرفيت تجاری و صنعتی با آخرين استانداردهای بين 

المللی با نشاط و آرامش ادامه دهد.
ما از اين پس و در صورت طی مراحل قانونی تصويب به دقت 
رفتار طرف مقابل را رصد خواهيم كرد و در برابر هر گونه زياده طلبی 
و تخلف ايستادگی خواهيم كرد. مردم ايران آنچه به دست آمده 
حاصل كار گروه مذاكره كننده نيست. اين توافق نتيجه و تجلی عزت 
و اقتدار ملی است. به تعبير رهبری در نماز عيد فطر حدود 12 سال 
است 6 كشور جهان ايران را از هسته ای باز می دارند. اما امروز مجبور 
شده اند گردش چند هزار سانتر فيوژ و ادامه تحقيق و توسعه در ايران 

را بپذيرند و اين معنايی جز اقتدار ايران ندارد.
آنچه ما را در اين مسير 12 ساله پيش برده و برای ما اقتدار 
آفريده است مقاومت و صبوری مردم قهرمان ايران در برابر تمامی 
فشارها و تهديدها و تحريم ها است و تكيه بر استعدادهای ملی در 
كنار هدايت های مقام معظم رهبری و بالاتر از همه فضل و كرم الهی 
و عنايات ويژه ائمه معصومين و بقيه الله الاعظم است. و چه دقيق 
فرمودند رهبری كه ملت ايران بايد متحد باشند و قضايای هسته ای 
نبايد زمينه ساز دو دستگی در كشور شود. بياييم در شرايطی كه دنيا 
ايران را مقتدر و رهبر ما را پيروز بزرگ اين نبرد می داند. و بدخواهان 
اين ملت عذاب و ماتم گرفته اند ما نيز يک دل و يک زبان گفتمان 

غلبه اراده مردم بر فشار و تحريم را تقويت كنيم.

دستاوردها و محدودیت های »برجام« 
در مشروح گزارش صالحی به مجلس

اهم اظهارات رئيس سازمان انرژي اتمي نيز در ادامه مي آيد:
مذاكره با جنود شيطان كار ساده اي نيست. اما اين ملت توانست با 
توكل به خدا و ائمه و با پيروي از رهنمودهاي رهبري اين كار را بكند. 
بنده به خودم مي بالم كه اينجا ايستاده ام و اين مسئله را بيان مي 
كنم. من كه از روز اول به عنوان نماينده ايران در آژانس تا به امروز در 

جريان اين پرونده بوده ام.
آنچه كه بنده امروز مي خواهم بيان بكنم به عنوان شاهد است. 
بنده كه 44 سال است كه در اين فناوري هستم اين موضوع را بيان 
مي كنم. افتحار من اين است كه بخش عظيمي از مديران سازمان 
انرژي اتمي به عنوان معلم در خدمتشان بوده ام. بنده آمده ام كه 
دستاوردي كه به دست آمده است را به لحاظ شرعي و عرفي و قانوني 

مسئوليت آن را مي پذيرم.
زنگ تغيير در وين زده شد. براي اولين بار يک كشور در حال 
توسعه توانسته است در جايگاه يک كشور توسعه يافته قرار بگيرد. 
كشورهايي كه ۹0 درصد اقتصاد جهان و شايد بتوانيم بگوييم 100 
درصد قدرت نظامي را در اختيار دارد، امروز ايران در مقابل اين 
ها ايستاده است. مذاكرات 1+۵ سال ها طول كشيد. جناب آقاي 
دكتر روحاني، جناب آقاي دكتر لاريجاني، جناب آقاي دكتر ظريف، 
جناب اقاي دكتر جليلي و هم اكنون جناب اقاي دكتر ظريف همگي 
تلاش كردند. هركس خشتي روي خشت گذاشت و خشت نهايي را 
دوستان عزيز فعلي. وقتي رهبري ديدند كه سال ها اين مسئله ادامه 
دار شده است، پيشنهاد شد و ايشان پذيرفتند كه مسسير جديدي 
كه مذاكره با آمريكا بازشد. و قرار شد مسئوليت اين مسير هم به 
فرد كارداني كه مي بينيم سپرده شود. الحمدلله نتيجه آن را هم 

مي بينيد.
در لوزان در محورهاي فني به توافقاتي رسيديم. در بين لوزان و 
وين دبه ها در آوردند. سعي كردند پيكره اي كه در لوزان تراشيده 
شده بود بيشتر از آن بتراشتند تا بتوانند به آن چيزهايي كه از دست 
دادند دوباره برسند. آيا آمريكا با آن همه امكانات و مشاوره فني يک 
دفعه مورد غفلت قرار بگيرد؟ بله اينگونه شده است. به خصوص با 
توكل به خدا كه داشت. بركت اين عزيزان نمايان شد و شد اينكه شد. 
بنده عرض مي كنم و جلسه علني است و من بايد با احتياط صحبت 

كنم. در وين گام ها بلند تري از لوزان برداشتيم.
آن ها گفتند بايد راه توليد سلاح هسته اي ايران را ببنديم. پس 
محدوديت هايي را ايجاد كنيم كه جلوي توليد سلاح هسته اي گرفته 
شود. مگر ما به دنبال پيمودن راه سلاح هسته اي بوديم؟ هرچقدر 
مي خواهند مانع در اين راه بگذارند. طبق فتواي رهبري توليد سلاح 
هسته اي حرام است. پس اگر راه توليد هست تا آنجا كه مي توانيد 
مانع بتراشيد. از ديد آن ها اين محدوديت ها ايجاد شد كه از ظاهر 

هم اين محدوديت ايجاد شد.
يكي از اين راه ها اين بود كه ذخاير اورانيوم غني شده آن ها به 
حد اقل برسد. ذخيره ما الآن 7 تن است. براي بوشهر به 30 تن نياز 
داريم. ما تا امروز تمام چالش ما اين بود كه فناوري هسته اي را به هر 
قيمتي كه شده است تثبيت كنيم كه جايگاه ايران را تثبيت كنيم. 
آن موقع هزينه و فايده مبناي عمل ما نبود. آن موقع تثبيت مبناي 
عمل بود. آن موقع هزينه كرديم و از نظر اقتصاددان ها قابل توجيه 

نبوده باشد. ما 30 تن مي خواهيم 7 تن توليد كرديم. ما اگر مي 
خواستيم توليد كنيم حد اقل 7 تا 8 سال آينده طول مي كشد. اين 

همان زمان مي شود.
وقتي ما بخواهيم در عرصه تجاري سازي وارد شويم بايد به سمت 

نسل جديد برويم ولي آي آر 6 و آي آر 8 در دسترس ما نيست.
اصلا فرض كنيم كه همين امشب به اندازه 1۹0 هزار سو امكان 
توليد داشته باشيم. ما تا چه مدتي مي توانستيم اين قابليت را حفظ 
كنيم. براي مدت محدودي مي توانستيم اين كار را بكنيم. چند سالي 
است كه سازمان انرژي در حال اكتشاف فضايي است. ما در فاصله 
8 تا 10 سال به گونه اي خواهد شد كه بتوانيم مواد مورد نياز 1۹0 
هزار سو را تامين كنيم. اما اين فاصله 8 الي 10 سالي كه در پيش 
داريم ، در وضعيتي قرار خواهيم گرفت به توليد منابع اوليه به استمرار 
بخشيدن. آن ها مي گويند اين محدوديت است اما من مي گويم 

محدوديت نيست.
براي ساخت سلاح هسته اي گفتند كه اجازه نداريد رآكتور آب 
سنگين اراک را ادامه كار بدهيد. ما هم گفتيم كه اصلا ما قصد توليد 
سلاح نداشته ايم و محدوديتی در اين زمينه، اصلا برای ما محدوديت 
به شمار نمی رود. براي ساخت سلاح هسته اي گفتند كه اجازه 
نداريد رآكتور آب سنگين اراک را ادامه كار بدهيد. ما قصد ساخت 
بمب نداريم. بازتوليد اراک محدوديت بود. اگر قرار نيست به سمت 
بمب برويم، 10 كيلو گرم يک كليوگرم بشود چه محدوديتي است. 
ما به دنبال غني سازي بالاي 20 درصد نيستيم. اين محدوديت است 

اما وقتي پلوتونيوم ندارم چه محدوديتي است؟
ممكن است بگويند، تحقيق و توسعه كمي محدود شده است. آن 
ها گفته اند اگر ماشين هاي شما ارتقا پيدا كنند شما زود به بمب مي 
رسيد. من اينجا اندكي محدوديت را مي پذيرم. اما اين محدوديتي 
نيست كه بتواند برنامه ما را محدود كند. اين يک محدوديت غير آزار 

دهنده است.
مي گويند در اين 10 سال آي آر 8 شما قديمي شود. من مي 
گويم 8 سال طول مي كشد كه ما اين آي آر 8 ما به توليد انبوه برسد. 
اين 8 سال طول مي كشد كه به ماشين تجاري تبديل شود. اين ها 
ماشين هاي آينده ما خواهد بود. توصيه مي كنم كه نمايندگان بروند 
نطنز را ببينند. اگر بخواهيم ۵0 هزار تا آي آر 8 بگذاريم مي توانيم ۵ 
ميليون سو بهره برداري كنيم. ما مي توانيم با نطنز ۵ الي 6 نيروگاه را 
جوابگو باشيم. ما همه اين ماشين ها را داريم. من مي خواهم عرض 
كنم كه در دنيا چه مي كنند. يورنكو به مدت 4۵ سال روي 6 ماشين 
كار كرده است كه تنها 3 تاي آن ها را به كار برده است. روسيه طي 
۵0 سال روي 8 نسل كار كرده و فقط 3 نسل را به كار گرفته است. 
ما روي 8 نسل به طور همزمان كار كرديم ولي تمركز ما روي آي 
آر 8 و 6 است. دور انديشي با در نظر گرفتن تجاري سازي در حال 

پيشروي است.
}در پاسخ به سوال رئيس مجلس مبنی بر اينكه آيا در برجام 
توافق شده كه سوخت ايران خارج شود؟{ سوختی كه مصرف شد را 
ما خارج مي كنيم. ما سوخت بوشهر را هم خارج مي كنيم. به شرطي 
كه ضايعات آن را پس نگيريم. اين را براي سال ها در استخرهايي نگه 
مي دارند تا تشعشعاتش كم شود. بعد از آن هم بايد ۵ كيلومتر زمين 
را بكنند و بگذارند آنجا. ما مي خواستيم اين سوخت را چه كنيم؟ زير 
يک كيلو پلوتونيوم چه ارزشي دارد. ما گفتيم كه سوخت را مي دهيم 

اما ضايعاتش را پس نمي گيريم.
}در پاسخ به سوال ديگر رئيس مجلس مبنی بر اينكه »آيا اين 
محدوديت براي تحقيق و توسعه نيست كه براي 8 سال يک زنجيره 
آي آر 8 داشته باشيد؟«{ براي اينكه يک سانتريفيوژ از ابداي خلق تا 
توليد انبوه آن 8 سال براي كشورهاي پيشرفته طول مي كشد. براي 
اينكه اين سانتريفيوژ را زنجيره هايي از آن درست كنيد. از يكي و 
دوتايي تا 30 تايي و ۵0 تايي ادامه مي دهيد. با يه همچين زنجيره 
20 تايي مي توانيد 80 درصد شاخصه هاي توليد انبوه را استخراج 
كنيد. 1۵ درصد ديگر را در زنجيره بزگتري كه فرايند توليد را افزايش 
مي دهيد. ما اين محدوديت را پذيرفتيم كه تا 10 سال زنجيره هاي 
ما 30 تايي باشد. براي اين است كه ما از انتهاي سال 8 ما شروع 
به توليد آي آر 8 و آي آر 6 توليد خواهيم كردو سالانه 200 عدد 

توليد مي كنيم.
بايد رآكتور اراک را اول تمام كنيم. اگر ما از فردا روزي كار را شروع 
كنيم نزديک به 6 سال طول مي كشد كه به سر انجام برسد. ما چه 
ضرورتي دارد كه به سراغ ساخت يک رآكتور ديگر برويم. ما بعد از 
6 سال رآكتور اراک را خواهيم داشت. راكتور بعدي را ۹ سال بعد از 
آن خواهيم ساخت. مي دانيد ساخت رآكتور چقدر هزينه دارد؟ يک 

همچين رآكتوري در بازار مي دانيد چقدر مي ارزد؟
}در پاسخ به سوال بعدی رئيس مجلس مبنی بر اينكه »آيا فردو 
براي 1۵ سال غني سازي نخواهد داشت؟«{ فردو در ماه 1۵ كيلو 
غني سازي مي كند. مثلا فردو در سال 200 كيلو و نطنز مي شود 
2 تن. نياز ما سالانه 30 تن است. ما نمي توانيم 3000 تا ماشين 
نصب كنيم. درحالي كه در نظنز ما مي توانيم ۵0 هزار ماشين نصب 
كنيم. بنابراين عددي نيست كه بشود محل توليد باشد. فردو از اول 
براي تحقيق و توسعه بود. ما در آنجا تاسيسات مهم و گرانقميمت 
را گذاشته ايم. به دلايلي فردو از برنامه ريزي اوليه به سمت مرحله 
توليد بردند. در بهترين شرايط ۵0 هزار ماشين در نطنز و 1۵00 
ماشين در فوردو است. غني سازي در نطنز باقي مي ماند. رآكتور 

اراک باقي مي ماند.
يكي از دستاوردهاي بزرگ كه آرزوي من بود اين بود كه ما چگونه 
در داخل براي مصرف سوخت توليد كنيم. سوخت رآكتور تهران با 
يک نيروگاه هسته اي فرق مي كند. براي سوخت نيروگاه بايد انواع 
آزمايش ها را انجام دهيد. اگر سوختي را در نيروگاه وارد كنيد كه 

نشتي در آن ايجاد شود كسي نمي تواند پاسخگوي آن باشد.
يک هوشمندي كه در مذاكرات صورت گرفت اين بود كه غربي 
ها پذيرفتند با ايران همكاري كنند كه سوخت ايران تحت اشراف 
بين المللي و با كمک ديگران اين انجام شود. اين قدم بزرگي است 

كه برداشته شد.
من مي خواهم عرض كنم. بنده افتخار مي كنم به ايراني بودنم 
كه تنها كشوري است كه مي تواند دو كالاي استراتژيک خود را به 
بازار ارائه كند. اورانيوم غني شده و آب سنگين. اگر ما رآكتور اراک را 
طبق روال گذشته انجام مي داديم. كارخانه آب سنگين سالانه 1۵ 
تن توليد مي كند. ما مازاد توليد را چه بايد بكنيم. ما تحميل كرديم 

بر آن ها كه آب سنگين مان را بفروشيم.
 دستاوردها را نگاه كنيد. نطنز و اراک را داريم. توليد سوخت مي 
توانيم بكنيم. از هاتسل هاي مي توانيم استفاده كنيم. از شرايط بين 
المللي براي تحقيق و توسعه استفاده كنيم. در ساخت سانتريفيوژهاي 
جديد دست ما باز است اما به شرطي كه اورانيوم به آن تزريق نكنيم. 

مراكز دانشگاهي مي توانند به آن بپردازند.

برای اقناع نمايندگان درباره توافق هسته ای

ظریف و صالحی در مجلس چه گفتند؟
یادداشت

گشايش ها و محدوديت های 
قطعنامه  22۳1 

صدور قطعنامه شماره 2231 كه بی شک يک رويداد 
تاريخی برای سازمان ملل محسوب می شود بايد از ابعاد 
مختلف مورد بررسی قرار گيرد . نگارنده در اينجا صرفا به 

بعضی از جنبه های مثبت و منفی اين قطعنامه از نگاه ايران توجه كردم و بی شک می 
توان ابعاد اين پيچيده ترين قطعنامه شورای امنيت را در تاريخ اين غيردموكراتيک ترين 

نهاد بين المللی از ابعاد ديگری هم بررسی كرد .
اين   ) تيرماه 1۳94   29( شماره 22۳1  قطعنامه  عمومی  الف:مشخصات 
قطعنامه  در تاريخ شورای امنيت ملل متحد » منحصر به فرد و بی سابقه است « زيرا: 

- شش قطعنامه تحريمی زير فصل هفتم را بصورت يكجا لغو كرد
-  اين قطعنامه نزديک به 17 صفحه ای دارای پيوست های مفصلی بالغ بر 160 
صفحه  است كه ويژگی های مهمی دارد كه تا سالها ميتواند موضوع بحث علمی محافل 

حقوق بين الملل وروابط بين الملل قرار گيرد.  
- قطعنامه 2231 شورای امنيت  توافق موسوم به برجام 1۵۹ صفحه ای  را  به 
عنوان پيوست در بردارد كه همراه نامه كشورهای 1+۵ به شورای امنيت ارائه شده است.

ب: محدوديت ها در مفاد قطعنامه برجام
با وجود آنكه محدوديت هايی درقطعنامه مذكور برای ايران پيش بينی شده است  اما 

اين محدوديت ها از لحاظ حقوقی به عنوان تحريم شناخته نمی شوند.
1- خريد كالاهای دومنظوره

محدود شدن خريد كالاهای دومنظوره  برای ايران بسيار اهميت دارد . زيرا در اينجا 
كالاهايی مورد نظر هستند كه امكان دارد  در صنعت نظامی هسته ای بكارگرفته شوند 
. اما بايد در نظر گرفت فروش اين كالاها درقطعنامه های قبلی مطلقا ممنون بود. اما در 
قطعنامه جديد از طريق يک نهاد حقوقی پيش بينی شده ميتوان اين كالاها درصورت 

تائيد آن نهاد ، برای مصارف صنعتی خريداری كرد.
2- خريد و فروش تسليحات دفاعی

در قطعنامه  2231 در زمينه خريد و فروش تسليحات محدوديت هايی قيد شده 
است. قطعنامه های قبلی شورای امنيت خريد و فروش تسليحات از سوی ايران و از 
سوی كشورهای ديگر به ايران را ممنوع كرده بود و به ويژه خريد تسليحات كلان ممنوع 
شده بود. اما اين قطعنامه ممنوعيت را به محدوديت ۵ ساله تبديل می كند كه اگرخريد 
و فروشی باشد ازطريق كسب اجازه مورد به مورد توسط شورای امنيت صورت ميگيرد. 
ضمن اينكه به دليل خودكفايی ايران در زمينه توليدات دفاعی ايران از نظر تامين 

نيازهای ضروری خود در پنج سال آينده با مشكل جدی روبرو نخواهد بود .
3- محدوديت برای فعاليت موشكی ايران

بر اساس بند ۹ قطعنامه 1۹2۹ فعاليت های موشكی ايران به طور كامل ممنوع شده 
بود  و برای تحقق اين امر قطعنامه 1۹2۹ حتی  به كشورها  اجازه می داد كه عليه ايران 
به زور متوسل شوند.  ولی در قطعنامه جديد  شورای امنيت از ايران  می خواهد فعاليت 
های موشكی كه برای حمل كلاهک هسته ای طراحی شده يا می شود انجام نگيرد. اين 
در حالی است كه جمهوری اسلامی ايران اساسا در برنامه اش فعاليت موشكی مرتبط 
با هسته ای نيست. نكته مهم ديگر اينكه شورای امنيت موضوع محدوديت در فعاليت 
های موشكی ايران  را تحت فصل هفتم منشورسازمان ملل  بيان نمی كند و فقط به 
عنوان يک خواسته آن را مطرح می كند. نكته كليدی ايجاد محدوديت برای ايران در 
مورد ساخت موشكهايی بلند برد است. درست است كه ايران اساسا دنبال سلاح هسته 
ای نيست اما ايجاد محدوديت برای توليد موشكهای بلند برد قابل توجه به نظر می رسد 
البته با در نظر گرفتن تعيين محدوديت هشت ساله برای اين مورد به نظر می رسد 

چندان مشكل ساز نخواهد بود .
4- برگشت پذيری تحريم ها

اگرچه موضوع بازگشت پذيری برای هردو طرف در نظرگرفته شده است. اما اگر 
طرف مقابل به تعهداتش عمل نكند شكايت احتمالی ايران در كميسيونی  بررسی 
می شود كه ايران در اقليت است و از اين نظر با محدوديت روبرو است . با اين حال 
ايران می تواند با پذيرش تبعات آن برفرض آنكه بخواهند حق ايران را پايمال كنند  به 
برنامه هسته ای خود  در زمان آذر 13۹2 يعنی قبل از  توافق ژنو بازگردد.  البته  اين 
امكان برای طرف مقابل نيز وجود دارد در قطعنامه هم پيش بينی شده اگر نقضی هم 
از سوی ايران و هم كشورهای ديگر صورت گيرد می توانند به كميسيون رفع اختلاف 
مراجعه كنند. البته برای اين كاريک پروسه 60 روزه درنظرگرفته شده است واين حق 
برای هردوطرف است. پيچيدگی اين فرايند و امكان تخلف طرف زورگو و بد سابقه 
مانند آمريكا تنها نگرانی است كه از هم اكنون با برنامه ريزی صحيح بايد مانع از آن 
شد كه آنها بتوانند سوء استفاده كند. اين برنامه ريزی دقيق می تواند با ثبت و ضبط 
و انتشار تدريجی  اسناد و مدارک پشتيبان مذاكرات باشد تا مانع از تكرار بدعهدی 

ها و دبه در آوردن ها شود.
۵- الزام آور بودن تعهدات ناشی از قطعنامه برای قوانين داخلی

ازنظرحقوق بين الملل  اجرای قطعنامه های شورای امنيت الزام آور است اما 
طبعا حقوق داخلی كشورها ممكن است به هر دليل در تعارض با قوانين بين المللی 
قرارگيرد. دراين مورد خاص ارجع دانستن قوانين داخلی بر توافق های  بين المللی 
برای طرف های مقابل قابل پذيرش نيست.  از نظر ايران  تا وقتی روال قانونی برای 
اجرايی شدن توافق در كشورها طی نشود، توافق وين يا برجام قابل اجرايی شدن و 
عمل نيست و برای آمريكا و يا برخی كشورهای اروپايی هم همين طور است. بنابراين 
فاصله ۹0 روزه  آينده بسيار حساس و تعيين كننده است . در اين فاصله كشورها 
بايد اين برنامه را در روال قانونی خود بررسی و تائيد كنند. در ايران نيز مجلس 
شورای اسلامی يا شورای عالی امنيت ملی  پس از بررسی دقيق محتوای توافق وين 
و قطعنامه 2232  اعلام نظر خواهند كرد. به نظر می رسد با توجه به هماهنگی های 
قبلی برای تدوين چنين اسنادی نمی توان انتظار داشت در باره تصويب نهايی با 

مشكلات جدی روبرو شود .
پ: گشايش های قطعنامه  22۳1 برای ايران

1- خارج شدن از فصل هفتم منشور سازمان ملل بصورت كلی
برخلاف شش قطعنامه قبلی شورای امنيت كه ذيل فصل 7 منشور سازمان ملل 
متحد  به تصويب رسيد اين قطعنامه ديگر فعاليت های صلح آميز ايران  را به عنوان 
تهديدی جهانی  عليه صلح و امنيت تلقی نمی كند. بدين ترتيب كه كليات اين قطعنامه 
ذيل فصل هفتم نيست اما چند پاراگراف آن به بند  41 از فصل هفتم  اشاره دارد، برای 
آنكه ضمانت اجرايی ان را تقويت كند . بنابراين اصل قطعنامه از ذيل فصل هفتم در عمل 
خارج شده است ، اما بدليل استناد مكرر به بند 41 كه ذيل فصل هفتم است هنوز نمی 
توان گفت بطور كامل ايران از ذيل فصل هفتم خارج شده است . اين روند در ده سال 
آتی طول خواهد كشيد مگر آنكه گزارش مديركل آژانس در باره صلح آميز بودن كامل 

برنامه هسته ای ايران زودتر از دهسال آينده تهيه و اعلام شود.
2- ضمانت اجرايی توافق وين

اين قطعنامه به بند 2۵ منشور سازمان ملل تاكيد می كند كه بر اساس اين بند 
اجرای قطعنامه های شورای امنيت برای همه اعضا الزام آور است. بدين ترتيب همه 1۹3 
عضو سازمان ملل موظف هستند به اجرايی شدن قطعنامه 2232 كمک كنند. البته 
طبيعی است كه اعضای سازمان ملل هر كدام فراخور منافع ملی خود با اين قطعنامه هم 
مانند قطعنامه های ديگر رفتار می كنند اما برای ايران اين موضوع اهميت دارد كه توافق 
وين يک ضمانت اجرايی بين المللی كسب كند تا در صورت تغيير سران كشورهای گروه 

پنج به علاوه يک بويژه در آمريكا نتوانند توافق بدست آمده را ناديده بگيرند.
3- ممانعت از تخلفات احتمالی طرف های توافق

قطعنامه  2231 درواقع يک نقشه را ه را تعريف ميكند. طبق اين نقشه راه همه موارد 
واقداماتی كه دو طرف بايد انجام دهند مشخص شده و درمحدوده مشخص زمانی مفاد 
اين قطعنامه نيز لغو خواهد شد. بنابراين كمترجايی برای دبه درآوردن يا نقض تعهدات 
باقی گذاشته است. همچنين  از ابتدا تا انتهای مسيری كه درچارچوب برجام بايد طی 

شود را در پيوست های قطعنامه مشخص می كند.
4- به رسميت شناختن غنی سازی ايران بصورت اختصاصی

درحالی كه همه قطعنامه های قبلی عليه ايران در شورای امنيت خواستار توقف 
فعاليت های  اين قطعنامه  اما در  بود،  ايران شده  فعاليت های غنی سازی  فوری 
غنی سازی ايران مورد پذيرش وحتی ادامه آن مورد تائيد قرارميگيرد. اين موضوع 
بسيارمهمی است زيرا نشان می دهد مقاومت دوازده ساله مردم ايران به نتيجه رسيده 

است .
 درتاريخ شورای امنيت اين امربی سابقه است كه برنامه غنی سازی يک كشور كه  
در نزد ديگران و شورای حكام آژانس بين المللی انرژی هسته ای بصورت  ويژه بررسی  
می شد،  توسط اين شورا تائيد شده باشد. بخصوص آنكه ايران با شش قطعنامه  تحت 
فصل هفتم منشور ملل متحد  به عنوان تهديد كننده صلح و امنيت دنيا معرفی می شد. 
جالب آنكه بر اساس بند 27 اين قطعنامه ساير كشورها از برخورداری از رويه حقوقی 
مربوط به ايران در زمينه حقوق هسته ای  منع شده اند و اين نشان می دهد كه مقاومت 
مردم يک كشور، چگونه می تواند قدرتها را به تمكين خواسته های آن مردم وادار سازد .

۵- از بين بردن اساس رژيم تحريم ها
براساس قطعنامه جديد شورای امنيت، اساس رژيم تحريم ها وكميته تحريم شورای 
امنيت ازبين ميرود . اين موضوع اگرچه به تدريج انجام ميشود اما دستاورد بسيارمهمی 
است. زيرا درواقع تمامی ساختارهای شكل گرفته در رابطه با تحريم ها درشورای امنيت 
و كميته مربوط به اجرای تحريم ها بر اساس اين قطعنامه حذف می گردند . همچنين 
بهانه برای تداوم تحريم های ناجوانمردانه خارج از قطعنامه های شورای امنيت  برای 

آمريكا و متحدانش از بين برده می شود.  
درمجموع می توان گفت اگرچه قطعنامه تصويب شده مطلوب ايران نيست اما بر 
اساس شرايط موجود و براساس مقدورات ايران اين قطعنامه گشايش تازه ای درمناسبات 

سياسی، اقتصادی ونظامی وامنيتی با اسير كشورهای جهان محسوب می شود.
نكته مهم ديگر اينكه بايد توجه داشت اين قطعنامه باهمه مواردی كه درآن است از 
لحاظ حقوق بين الملل مرزبندی مشخصی باتوافق  وين دارد. بنابراين اگر مواردی در 
قطعنامه باشد كه درتوافق نيامده باشد ، نقض  احتمالی قطعنامه  توسط ايران به هر دليل  

نقض توافق وين به حساب نمی آيد.

حسن بهشتی پور

بنده افتخار مي کنم به ايراني بودنم که 
تنها کشوري است که مي تواند دو کالاي 

استراتژيک خود را به بازار ارائه کند. 
اورانيوم غني شده و آب سنگين. اگر ما 
رآکتور اراک را طبق روال گذشته انجام 
مي داديم. کارخانه آب سنگين سالانه 

15 تن توليد مي کند. ما مازاد توليد را چه 
بايد بكنيم. ما تحميل کرديم بر آن ها که 
آب سنگين مان را بفروشيم.  دستاوردها 
را نگاه کنيد. نطنز و اراک را داريم. توليد 
سوخت مي توانيم بكنيم. از هاتسل هاي 
مي توانيم استفاده کنيم. از شرايط بين 

المللي براي تحقيق و توسعه استفاده کنيم. 
در ساخت سانتريفيوژهاي جديد دست ما 

باز است اما به شرطي که اورانيوم
 به آن تزريق نكنيم.

برای اولين بار پس از سه دهه تحريم 
ممنوعيت خريد هواپيمای مسافربری 

رفع شده و امكان ارتقای ايمنی پروازهای 
ايران فراهم خواهد شد. ده ها ميليارد دلار 

از درآمدهای نفتی و... که از چند سال 
گذشته به دليل تحريم ظالمانه آمريكا در 

خارج از کشور مسدود شده است به خزانه 
اين مرز و بوم باز خواهد گشت. محدوديت 

فروش نفت منتفی می شود. بار ديگر 
صادرات فرش و خشكبار پا خواهد گرفت. 
فعاليت های بانكی و بيمه خدمات فاينانس 
خدمات تجارت وام های بلاعوض وام های 

ترجيحی فلزات گرانبها الماس صنايع 
پتروشيمی صنايع کشتيرانی و حمل و نقل 
و ديگر صنايع کشور از زير يوغ تحريم های 

ظالمانه خارج می شوند
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شگفتا، بس شگفتا از آن كه 
براى سراى نيستى مى كوشد و 

بر سراى ماندگارى چشم مى پوشد!

چهارشنبه - سی و یکم تیرماه 1394 - سال هجدهم - شماره  3772 روزنامه

نفوذ منتقدان مذاکرات در صداوسیما
گفته می شود: فاضل فعال سياسی اصلاح طلب با اشاره به نحوه بازتاب رسانه ای مذاكرات هسته ای 
در صداوسيما، به ويژه تصويب قطعنامه هسته ای در شورای امنيت، گفت: مخالفان مذاكرات نفوذ ويژه ای 
در بخش های مختلف خبری صداوسيما دارند و دستگاه خبری ملی كاملاً در اختيار آنهاست. وی افزود: 
صداوسيما طی روزهای اخير بلوای گسترده ای بر سر تصويب قطعنامه هسته ای در شورای امنيت به 
راه انداخته و اين درحالی است كه همين چند سال پيش، زمانی كه ايران مشمول تحريم های فصل 7 
می شد، سكوت كامل خبری حكمفرما بود و امروز موفقيت تاريخی تيم ديپلماسی كشورمان اين چنين 

مورد سياه نمايی قرار می گيرد.

صدا و سیما در کشور دو دستگی ایجاد نکند
گفته می شود: محمد رضا عارف عضو شورای عالی انقلاب فرهنگی به صداوسيما توصيه كرد با 
مساله هسته ای به صورت ملی و جامع برخورد كند و تفاسيری كه ارائه می كند دربرگيرنده منافع ملی و 
آثار درازمدت مذاكرات هسته ای باشد. وی افزود: همانگونه كه رهبر معظم انقلاب تاكيد كردند قضايای 
هسته ای نبايد زمينه ساز دو دستگی در كشور شود و در اين بين نقش نخبگان و به خصوص رسانه ها در 
برخورد با مذاكرات انجام شده و تبيين دستاوردهای آن برای مردم موثر و تاثير گذار است. از صداوسيما به 
عنون رسانه ای فراگير انتظار است با مساله هسته ای بصورت ملی و جامع برخورد كند و تفاسيری كه ارائه 

می كند دربرگيرنده منافع ملی  و آثار درازمدت مذاكرات هسته ای باشد.

کار رستاخیز به رئیس جمهور کشید!
گفته می شود:  تهيه كننده فيلم رستاخيز از ارسال متنی به حجت الاسلام والمسلمين حسن 
روحانی رييس جمهوری برای رسيدگی به وضعيت اكران اين فيلم خبر داد. فيلم رستاخيز به كارگردانی 
احمدرضا درويش روز چهارشنبه 24 تيرماه اولين اكران سراسری خود را پشت سر گذاشت، اما بعداز ظهر 
همان روز سازمان سينمايی با انتشار اطلاعيه ای از تعويق اكران فيلم برای جلب نظر مراجع خبر داد. در 

پی اين اقدام عوامل فيلم رستاخيز با ارسال نامه ای به رييس جمهوری خواستار رسيدگی وی شده اند.

داعش در اروپا پایگاه نظامی تاسیس می کند
گفته می شود: پايگاه بريتانيايی "ديلی اكسپرس" در خبری مدعی شد گروه تروريستی داعش در 
تلاش است تا در بوسنی پايگاه نظامی تاسيس كند و زا آن طريق حملات خود عليه غرب را افزايش دهد. 
گفته شده شماری از نيروهای اين گروهک تروريستی هم اكنون در دهكده دور افتاده ای در شمال اين 
كشور مشغول طی كردن دوره های آموزشی هستند. اين روزنامه انگليسی در ادامه نوشتک مكانی كه اين 
گروهک تروريستی انتخاب كرده، در تپه ای واقع شده و دور از دسترس است. گفته می شود شماری از 

اعضای اين گروهک تروريستی زمين هايی را در اين منطقه خريداری كرده اند.

87 درصد محتوای شیرهای پاستوریزه، آب است
گفته می شود: بی مزه بودن شيرهای كم چرب،  يكی از انتقادهای مشتريان محصولات لبنی است.در 
بين شيرهای پاستوريزه، شيرهای پرچرب به خاطر خوشمزه و غليظ بودن از تقاضای بالايی برخودار بودند، 
اما با مطرح شدن موضوع وجود روغن پالم در آنها، از تقاضای شيرهای پرچرب كاسته شد و شيرهای كم 
چرب و نيم چرب جايگزين آن شدند.گرچه مردم ناخواسته به شيرهای كم چرب روی  آورده اند، ولی طعم 
شيرهای كم چرب مورد انتقاد خيلی از مردم است. اين همان ادعايی است كه مشاور انجمن صنايع لبنی به 
آن پاسخ داد.حسين چمنی در گفت و گو با خبرنگار آنا با بيان اينكه شيرهای پرچرب 3 درصد و شيرهای 
كم چرب 1.۵ درصد چربی دارند، گفت: 87 درصد محتوای شيرهای پاستوريزه، آب است.وی افزود: در 

واقع 13 درصد شير را ماده خشک تشكيل می دهد و مابقی آن از آب تشكيل شده است.

روزانه سه هزار تن میوه  قاچاق وارد کشور می شود!
گفته می شود: محمد حقانی رييس كميته محيط زيست شورای اسلامی شهر تهران گفت:  روزانه 
3 هزار تن ميوه به صورت قاچاق وارد كشور می شود و سازمان ميوه و تره بار شهرداری تهران بايد از توزيع 

ميوه های خارجی قاچاق جلوگيری كند.

ششمین جلسه دادگاه مرتضوی؛ سوم مرداد
گفته می شود: ششمين جلسه دادگاه رسيدگی به اتهامات رئيس سابق سازمان تامين اجتماعی، 
شنبه سوم مرداد برگزار می شود. پرونده سعيد مرتضوی در سه بخش رسيدگی می شود،  بخش اول 
به اعتراض وی به حكم دادگاه مبنی بر۵ سال انفصال از خدمات دولتی در ماجرای كهريزک اختصاص 
دارد. معاونت در قتل محسن روح الامينی يكی از كشته شدگان كهريزک عنوان اتهامی ديگری است كه 
مرتضوی بايد در اين زمينه پاسخگو باشد. بخش سوم پرونده نيز به تخلفاتی اختصاص دارد كه مرتضوی در 
دوران تصدی رياست سازمان تامين اجتماعی مرتكب شده است. پنجمين جلسه دادگاه مرتضوی، بيستم 

تير در دو نوبت صبح و عصر برگزار شد.

ابتکار دایی برای صحبت با بازیکنان جدید
گفته می شود: تمرينات تيم فوتبال صبا زير نظر علی دايی در كرج دنبال می شود و قمی ها تا روز 
پنجشنبه در اين شهر تمرينات خود را دنبال خواهند كرد.دايی پس از حضور در صبا نظم و انضباط خاصی 
را در تمرينات حاكم كرده و برخی اقدامات را در جهت اصول حرفه گری انجام می دهد. يكی از اقدامات 
جالب علی دايی اين است كه اعلام كرده از تمامی مذاكرات با بازيكنان فيلمبرداری شود و صحبت ها در 
جلوی دوربين انجام شود. همچنين دايی برای اينكه دستش برای جذب بازيكن باز باشد و ليست خالی 

داشته باشد با بازيكن سابق صبا و يكی از بازيكنانی كه اخيرا به تيم اضافه شده است خداحافظی كرد.

شیوه جدید برای واگذاری سرخابی ها
گفته می شود: رئيس سازمان خصوصی سازی با اشاره به اين كه شايد واگذاری باشگاه های استقلال و 
پرسپوليس از طريق مزايده نباشد از تعيين شيوه اين كار تا قبل از شروع ليگ برتر خبر داد. ميرعلی اشرف 
عبدالله پوری حسينی  با بيان اين كه در ابتدای مردادماه دو ماه تنفس واگذاری باشگاه های سرخآبی ها به پايان 
خواهد رسيد، گفت: بزودی مهلت تعيين شده برای معلق ماندن مزايده به پايان می رسد و اگر دولت و مجلس 
شورای اسلامی مطلب خاصی دراين باره داشته باشند و در قالب قانون آن را به سازمان خصوصی سازی ارائه 

كنند، انجام خواهيم داد، درغير اين صورت در راستای همان قانون سابق عمل می شود.

کواچ در اولین تمرین به ملی پوشان چه گفت؟
گفته می شود: سرمربی تيم ملی واليبال قبل از شروع تمرينات در جمع ملی پوشان گفت: گذشته را 
فراموش كنيد چون مسير بسيار دشواری در پيش رو داريد و 11 مسابقه سخت در جام جهانی واليبال در 
انتظار شماست. اسلوبودان كواچ با بيان اينكه حركت تيم ملی واليبال رو به جلو است، تصريح كرد: در جام 
جهانی واليبال در مدت كوتاهی بايد 11 مسابقه سنگين برگزار كنيم، بنابرين می طلبد كه با آمادگی كامل 
در اين رقابت ها شركت كنيد. برای حضور شايسته در جام جهانی بايد از نظر روحی و روانی در آمادگی 

كامل باشيم و به همين دليل بايد تمرينات را جدی تر از گذشته پيگيری كنيم.

آغاز صدور روادید حجاج تمتع از ۱۰ مرداد
گفته می شود: اوحدی رئيس سازمان حج و زيارت با اشاره به زمان صدور رواديد حجاج تمتع اظهار 
كرد: بر اساس برنامه ريزی های انجام شده، جمع آوری گذرنامه های زائران به منظور صدور رواديد از تاريخ 
20 تير آغاز شده است. وی در ادامه افزود: بر همين اساس و با توجه به اينكه همه ساله سفارت عربستان 
در تهران و كنسولگری مشهد از هفته دوم شوال صدور رواديد را آغاز می كند، از اين رو صدور رواديد زائران 

ايرانی نيز از تاريخ 10 مرداد شروع می شود.

   
نامحرمانه

جهان  پايتخت  قم  اينكه  بيان  با  قم  شهردار 
تشيع است و شهري بين المللي است گفت: ايجاد 
زيرساخت هاي لازم و حل معضلات شهر قم نيازمند 

عزمي ملي است.
پيگيري مصوبات سفر  نژاد در جلسه  دكتر سقائيان 
مقام معظم رهبري كه در حضور شمعي نماينده ولي فقيه 
و معاونان استانداري قم برگزار شد، بافت فرسوده گسترده 
محيطي،  زيست  مشكلات  و  ريزگردها  خطر  شهري، 
سكونتگاه هاي غير رسمي و پائين بودن سرانه فضاي سبز را از 

مهم ترين معضلات پيش روي شهر قم عنوان كرد.
با حمايت هاي دفتر مقام معظم رهبری

 معضل بافت فرسوده قم مرتفع می شود
وي با تاكيد بر افزايش ميزان بودجه در نظر گرفته شده 
توسط دفتر مقام معظم رهبري در رابطه با ساماندهي بافت 
فرسوده شهر گفت: كيفيت زندگي در اين مناطق بسيار نازل 
است و مديريت شهري در صدد است تا با حمايت هاي دفتر 
معظم له و با همكاري نهادهاي استاني اين معضل بزرگ 

شهري را مرتفع سازد.
ريزگردها در آينده مشكلات شديدي

 براي قم ايجاد می کند
شهردار قم در ادامه مشكل ورودي هاي شهر و همچنين 
مسائل زيست محيطي را مورد توجه قرار داد و ابراز داشت: 
اگر به اين موضوع توجه كافي مبذول نگردد ريزگردها تا چند 
سال آينده مشكلات شديدي را براي شهر قم به وجود مي آورد.

ايجاد کمربند سبز شهر را بايد در اولويت 
امور شهري قرار دهيم

دكتر سقائيان نژاد افزايش سرانه فضاي سبز را از ديگر 

موضوعات مهم در شهر قم عنوان كرد و اظهار داشت: با توجه 
به اينكه سرانه فضاي سبز شهر قم نسبت به استاندارها بسيار 
پائين است، ايجاد كمربند سبز شهر را بايد در اولويت امور 

شهري قرار دهيم.
وي در ادامه ايمني بوستان هاي شهري را مورد توجه قرار 
داد و تصريح كرد: يكي ديگراز مسائلي كه باعث بروز حوادث 
ناگوار در يكي، دو سال اخير شده است پائين بودن سطح 
ايمني بوستان هاي سطح شهر است كه در صدد هستيم با 
تمهيدات و بودجه كافي هر چه سريع تر براي ايمن سازي 

كامل بوستان هاي سطح شهر اقدام كنيم.
شهردار قم در ادامه با بيان اينكه ايستگاه هاي آتش نشاني 
كه مصوب سفر مقام معظم رهبري بود كامل شده است 
تصريح كرد: بناي هر 10 ايستگاه كامل است و 3 ايستگاه به 
بهره برداري رسيده است وپرسنل مورد نياز براي فعاليت در 
اين ايستگاه ها را هم جذب كرده ايم و فقط با مشكل نبود 
تجهيزات مواجه هستيم كه اميدواريم با بودجه اي كه از سوي 
منابع سفر مقام معظم رهبري اختصاص داده مي شود اين 

مشكل هم مرتفع شود.

اخبار
تقدير معاون فرهنگی حرم مطهر

 از روزنامه ايمان
معاون فرهنگی حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه )س( به علت 
انعكاس برنامه های قرآنی حرم مطهر در ماه مبارک رمضان با اهداء 

لوح تقديری از روزنامه ايمان تقدير کرد.
در بخشی از اين لوح تقدير آمده است: در شهر بزرگ الهی و در مهمانی آيه 
های نور، به بركت سفره كريمانه جهان بانوی كرامت، توفيق خدمت در آستان 
ملک پاسبان حضرت فاطمه معصومه )س( روزی لحظه هايتان شد. لحظه 

هايی كه ناب ترين ثانيه های بندگی را در خود رقم زده است. 
در ادامه اين لوح تقدير تصريح شده است: اين لوح به رسم ادب و به پاس 
همت بلند و حضور پرشكوهتان، در برنامه های رمضان المبارک 1436 آستان 
مقدس حضرت فاطمه معصومه )س( تقديم می شود. پيوسته در سايه قرآن 

ناطق حضرت صاحب الزمان )عج( در محضر قرآن مستدام باشيد. 

رئيس اداره نظام مهندسی و مقررات ملی ساختمان اداره کل راه و 
شهرسازی استان قم:

آزمون ورود به حرفه مهندسان 
يكم و دوم مردادماه برگزار می شود

و  راه  ساختمان  ملی  مقررات  و  مهندسی  نظام  اداره  رئيس 
شهرسازی استان قم گفت:: آزمون ورود به حرفه مهندسان، کاردان 
های فنی ساختمان و تعيين صلاحيت حرفه ای معماران، يكم و دوم 

مردادماه امسال در سراسر کشور برگزار می شود. 
اسمعيل اسدی اظهارداشت: اين آزمون به منظور اخذ پروانه اشتغال به كار 
مهندسی در هفت رشته معماری، برق، مكانيک، عمران، شهرسازی، ترافيک 
و نقشه برداری و شش رشته كاردانی معماری، عمران، تاسيسات مكانيكی، 
تاسيسات برقی، شهرسازی و نقشه برداری و صلاحيت معماران تجربی در 
پايه 1 و 2 و 3 برگزار می شود. اسدی  افزود: اين آزمون جهت تاييد و 
اخذ صلاحيت در سه بخش طراحی، نظارت و اجرا برگزار و به داوطلبان در 
صورت قبولی مدرک پايه3 اعطا می گردد.به گفته وی، آزمون رشته های 
عمران )نظارت(،معماری )نظارت(، معماری)اجرا(، عمران )اجرا(، نقشه برداری، 
شهرسازی، ترافيک و آزمون حرفه ای كاردان های فنی ساختمان در رشته 
های معماری، شهرسازی، عمران، مكانيک، برق و نقشه برداری طی دو نوبت 
صبح و عصر در روز پنج شنبه مورخ يكم مردادماه برگزار می شود.وی افزود: 
بخش ديگری از آزمون ورود به حرفه مهندسان در رشته معماری و عمران،  
تاسيسات مكانيک و برق و همچنين  آزمون تعيين صلاحيت معماران تجربی 
صبح جمعه دوم مردادماه برگزار خواهد شد.اسدی افزود: داوطلبان می توانند 
از 2۹ تيرماه جاری جهت دريافت كارت ورود به جلسه خود از طريق سايت 
www.inbr. دفتر مقررات ملی ساختمان وزارت راه و شهرسازی به آدرس

ir اقدام كنند.رئيس اداره نظام مهندسی در پايان ضمن آرزوی موفقيت 
داوطلبان، به اخذ و همراه داشتن كارت ورود به جلسه و كارت شناسايی 
عكس دار و حضور به موقع در محل آزمون و بسته شدن ورود به جلسه در 
نوبت صبح ساعت 8 و بعدظهر ساعت 13/30 تاكيد نمود.شايان ذكر است  
محل برگزاری آزمون در دانشگاه قم واقع در بلوار غدير بعد از شهرک قدس  

تعيين شده است .

مديرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان قم  خبرداد:

تدوين مطالعات   شناختي و عارضه يابي 
صنايع ماشين سازي پلاستيک کشور در قم 
مديرعامل شرکت شهرک های صنعتی قم، از تدوين مطالعات 
شناختي و عارضه يابي صنايع ماشين سازي و قالب سازي پلاستيک 

ايران خبرداد.
امير طيبی نژاد با اعلام اين خبر اظهارداشت: براساس درخواست دفتر 
صنايع تكميلي پتروشيمي كشورو تاييد سازمان صنايع كوچک، اين شركت 
با اخذ مشاور خبره اقدام به تهيه گزارش مطالعات شناختي و عارضه يابي 
صنايع ماشين سازي و قالب سازي پلاستيک نمود. وي مدت زمان اجراي 
اين مطالعات را يكسال عنوان و خاطرنشان ساخت: استان قم با توجه به 
استقرار واحدهاي فعال در بخش تخصصي پتروشيمي و صنايع پايين دستي 
اين صنعت داراي ظرفيت و توانمندي است كه كمک قابل توجهي به  تدوين 
اين مطالعات در سطح كشور نمود. مديرعامل شركت شهرک هاي صنعتي قم 
بيان داشت: بررسي و كار كارشناسي اين مطالعات كاربردي و قابل دسترسي  
و استفاده براي تمام فعالان صنعت ماشين سازي و قالب سازي پلاستيک مي 
باشد. وي با مهم ارزيابي كردن اين مطالعات براي كشور توضيح داد: معرفي 
صنايع ماشين سازي در ايران، معرفي انواع ماشين الات پلاستيک و دسته 
بندي آنها، بررسي بازارهاي بين المللي صنايع ماشين سازي پلاستيک، تحليل 
چالش ها و ارائه راه كارهاي بهبود و.... از مهمترين بخشهاي مورد بررسي قرار 

گرفته اين مطالعات است.

با حكم دکترسقائيان نژاد صورت گرفت؛

انتصاب محسن رنجبر به عنوان 
رئيس کميته لوايح شهرداري قم 

شهردار قم طي حكمي محسن رنجبر را به عنوان رئيس کميته 
لوايح شهرداري منصوب کرد.

دكتر سقائيان نژاد در اين حكم آورده است: با عنايت به تعهد و سوابق 
جنابعالي به موجب اين حكم به سمت رئيس كميته لوايح شهرداري قم منصوب 
مي گرديد. بهره گيري از شيوه هاي علمي و تخصصي مرتبط با وظايف و همدلي 
و همكاري با ساير مجموعه هاي شهرداري در اين زمينه مورد انتظار است. اميد 
است با مساعي فراوان جنابعالي در مسير فرايندهاي تدوين،ارسال پيگيري  لوايح 
ارسالي شهرداري به شوراي اسلامي،كه در نهايت موجب خدمت به زائرين و 
مجاورين بارگاه كريمه اهل بيت حضرت فاطمه معصومه)سلام اله عليها(مي گردد 
گام هاي موثري برداشته شود. شايان ذكر است محسن رنجبر معاونت برنامه 

ريزي و سرمايه انساني شهرداري قم را نيز بر عهده دارد.

شهردار منطقه يک قم خبرداد: 

بهره برداري از خيابان شهيد فراشاهي 
ظرف چند روز آينده 

شهردار منطقه يک قم از شروع آسفالت وپياده روسازي خيابان 
شهيد فراشاهي خبر داد.

عليرضا مظفري با اعلام اين خبر افزود: خيابان شهيد فراشاهي از نظر 
دسترسي، موقعيت مهمي دارد زيرا از سمت راست به خيابان شهيد نظري ثابت، 
ازسمت چپ به خيابان محتشم كاشاني و از روبه رو به 4۵ متري جديدالاحداث 
تعاون منتهي مي گردد. مظفري ادامه داد: در اين پروژه علاوه بر زير سازي ،جدول 
گذاري و نهر سازي كه مدتي قبل انجام شده بود هم اكنون در حال آسفالت و 
پياده رو سازي مي باشيم . وي در ادامه با اشاره به مساحت اين خيابان ابراز داشت: 
خيابان شهيد فراشاهي 14 متر عرض و بيش از 3۵0 متر طول دارد كه حجم 
آسفالت مورد نياز آن بيش از ۹۵0 تن مي باشد. شهرداري منطقه يک قم هزينه 
هاي اين پروژه را مورد توجه قرار داد و اظهار داشت: هزينه پيش بيني شده براي 
اجراي اين پروژه بالغ بر 4۵0 ميليون تومان مي باشد. لازم به ذكر است پياده 
رو هاي اين خيابان با عرض 3 متر اكنون در حال تسطيح و بارريزي مي باشد. 
مظفري در پايان از ساكنان اين خيابان كه با صبر و شكيبايي خود  شهرداري را 

در اجراي اين طرح ياري كردند نيز تشكرنمود.

مديرکل حفاظت محيط زيستاستان قم:

مجوز شكار چهارپايان در استان قم 
صادر نمی شود 

مديرکل حفاظت محيط زيست استان قم در خصوص صدور مجوز 
شكار  گفت: مجوز شكار چهارپايان در استان قم صادر نمی شود.

سيد رحمان دانيالی اظهارداشت: مجوز شكار پرنده نيز در فصل های 
مشخص، به تعداد مشخص و در زمان مشخص صادر می شود كه چند سالی 
است پروانه شكار صادر نشده است. وی در بخش ديگری از سخنان خود 
گفتن: متأسفانه در حريقی كه هفته گذشته در پلنگ دره به وقوع پيوست، 
حدود 20 هكتار از منطقه در حريق سوخت كه اين بخش از پلنگ دره به 
دليل شرايط خاص از جمله پوشش گياهی و وزش باد مستعد آتش سوزی 
بود.وی گفت: با تمهيدات و تجهيزاتی كه در اختيار محيط زيست قرار داده 

می شود احتمال وقوع حريق در اين منطقه كاهش خواهد يافت.

جناب آقاي 

محمد رسول یزدیان 
کسب رتبه دوم کنكور سراسري را به 
شما، خانواده محترم وادراه کل آموزش 

وپرورش استان قم تبريک وتهنيت 
عرض مي نماييم.

موسسه اعتباري کوثر استان قم

پیام تبریک

در جلسه پيگيری مصوبات سفر مقام معظم رهبری به قم مطرح شد:

هشدار شهردار قم در خصوص معضل ریزگردها

کشاورزی  جهاد  سازمان  رئيس 
استان قم گفت: در جلسات متعددی 
کشت  الگوی  تغيير  راستای  در  که 
جمع بندی  اين  به  کرديم  برگزار 
رسيديم که اين طرح بايد در 9 هزار 

هكتار از اراضی قم اجرا شود.
اينكه  به  اشاره  با  طلايی  محمدرضا   
استان قم طی ساليان گذشته از ظرفيت های 
مختلفی كه در كشور وجود داشته ازجمله 
آبياری تحت فشار بهره مند نبوده است، در 
ميليارد  در سال گذشته 4  راستا  همين 
تومان برای اين طرح در نظر گرفته شده 
در سفر  كه  تومانی  ميليارد  با 11  و  بود 
هيئت دولت مصوب شد، حداقل در 3 هزار 
هكتار از اراضی قم سيستم آبياری نوين را 
اجرا خواهيم كرد.  وی با اشاره به اينكه در 
سال ۹3 توفيقات بسيار خوبی در جهاد 
كشاورزی داشتيم، تصريح كرد: تلاش داريم 
كه سطح توليد را حفظ كرده و سطح زير 
كشت را كاهش دهيم و با اين كار ضمن 
كاهش مصرف آب، درآمد كشاورزان را نيز 
بالا ببريم. طلايی ادامه داد: انتقال پساب 

جنوب تهران يكی از ضرورياتی است كه 
بايد اعتبار آن تأمين شود، چراكه اگر اين 
كار صورت نگيرد، اراضی كشاورزی منطقه 
با مشكل مواجه خواهد شد. رئيس سازمان 
جهاد كشاورزی استان در ادامه سخنان خود 
گفت: تنظيم بازار يک موضوع ملی است اما 
در استان قم حدود 30 درصد بازار را می 
توانيم با خريدهای حمايتی و تضمينی كه 
انجام می دهيم، مديريت كنيم كه در اين 

راستا نيازمند تأمين نقدينگی هستيم.
 وی با تأكيد بر ضرورت كشت گلخانه ای 

همكاری  با  امسال  افزود:  قم،  استان  در 
بخش خصوصی احداث ۵ هكتار گلخانه را 
برای كشت سبزی در دستور كارداريم كه 
ان شاءالله در سال آينده 70 هكتار گلخانه را 

زير كشت سبزی خواهيم برد. 
وی اضافه كرد: برای اولين بار در استان 
قم سيفی جات، طالبی، خربزه و ذرت را 
به وسيله نوارهای آبياری كشت كرديم كه 
اگر عملكرد قابل قبولی داشته باشيم، حداقل 
40 درصد مصرف آب كاهش خواهد يافت.

طلايی بابيان اينكه اصلاح الگوی كشت 

نيز در دستور كار سازمان جهاد كشاورزی 
استان قم است؛ گفت: امسال در استان قم 
كشت نشايی را انجام می دهيم، چراكه اين 
كشت 2 آب زراعت را جلو می اندازد و تا 
3۵ درصد می تواند در كاهش آب تأثيرگذار 
باشد.  وی با اشاره به اينكه در حال حاضر 2 
شهرک گلخانه ای و ۵ شهرک دام استان قم 
از گازوئيل يارانه ای استفاده می كنند، افزود: 
در حال حاضر دولت سالانه يک ميليارد 
اختصاص  واحدها  اين  به  سوخت  يارانه 
می دهد، درصورتی كه بايد اين واحدها به 

شبكه گاز متصل شوند.
وی تصريح كرد: لوله كشی داخل مجتمع 
را با اعتباراتی كه استانداری در اختيار ما قرار 
داده انجام داده ايم و اميدواريم با مساعدت 
مسئولين مربوطه اين واحدها از نعمت گاز 

برخوردار خواهند شوند.
 وی در پايان سخنان خود گفت: زمين 
و جهاد  است  اختيار كشاورزان  در  و آب 
كشاورزی بايد بتواند آنان را متقاعد كند كه 
به سمت تغيير الگوی كشت بروند كه تمام 

تلاش ما نيز در همين راستا است.

رئيس سازمان جهاد کشاورزي استان خبر داد:

تغيير الگوی کشت در 9 هزار هكتار از اراضی قم

با هدايت دانش آموزان مستعد و توانا  به شاخه فنی و حرفه ای 
کشور در پيشرفت کشورمان سهيم باشيم . 

در اين راستا

 هنرستان غیردولتی 
خواجه نصرالدین طوسی
 از دانش آموزان سال دوم در رشته های  

حسابداری –  معماری- کامپيوتر 
 در سال 95-94 ثبت نام بعمل می آورد.

آدرس: انتهای خيابان دورشهر،  بلوار سميه 
جنب قنادی آرش پلاک 12

تلفن: ۳7747۶12- ۳774۳451
۰912749۶844  

در نظر دارد، ساخت، نصب و امتياز بهره برداری از 5۰ 
وجه )لت( لايت باکس 4*۳ در سطح شهر را به مدت 
سه سال از طريق برگزاری مزايده به بخش خصوصی 

واگذار نمايد.
لذا از کليه کانون های تبليغاتی واجد شرايط دعوت به 
عمل می آيد از تاريخ نشر آگهی نوبت دوم به مدت 1۰ 
روز جهت دريافت اسناد و ارائه پيشنهادات به سازمان 
زيباسازی به آدرس قم، خيابان شهيد طالقانی )آذر(، 
کوچه 25، ساختمان زيباسازی، واحد حقوقی مراجعه 
تلفن  با شماره  بيشتر  اطلاعات  دريافت  يا جهت  و 

۳77229۰۰ تماس حاصل نمايند.
ضمنا سازمان در رد يا قبول هر يک از پيشنهادات 
مختار بوده و هزينه آگهی و کارشناسی بر عهده برنده 

مزايده می باشد. 

سازمان زیباسازی 
شهرداری قم

روابط عمومی سازمان زیباسازی شهرداری قم

آگهی تجدید مزایده )نوبت اول(


